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ORLA MS n.h., BRASLOVČE 
tel.: 063 701 749, 0609 638 841

-J PRODAJA REZERVNIH DELOV ZA VEČ TIPOV VOZIL 
O PRIPRAVA VOZIL ZA TEHNIČNI PREGLED 
O GENERALNA POPRAVILA IN POMOČ NA CESTI

Delovni čas: delavniki od 9. do 18. ure, sobota od 9. do 12. ure

ZA NUJNE PRIMERE SMO VEDNO NA VOLJO

_7lx>toeLektrLka in trgovina z rezervnimi deli

gojLič
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avtoalarmov, električnih pomikov stekel ter avtoaKustike

[lektričarska popravila na vseh vrstah motornih vozil!

IBILvS^cSSIS: <Ss
^________________ ILvS^W,(U)mW.^^IHIg 2DIEgW^JL1tIF0________________ ^
^Delovni čas: od 8.00 - 16.00 ure, sobota od 8.00 - 12.00 ure^

. SE FRIPOROČAlVtO Tel./fa.x: 063/473-481 ,
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- kako lahko v 48 urah 
prekinete zasvojenost

- zgodba o IB0GAINU

nTin
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z alkoholom 
z heroinom 
z nikotinom 
z metadonom 
z ...

¥mu.4

v naslednji številki 6LAS-« Savinjske!

Laikova vas 43 
3312 PREBOLD 

Telefon: 063/ 702-480 
Mobitel: 0609/615-205

- Sanacija obstoječih dimnikov 
z vstavitvijo tuljav iz 
nerjaveče pločevine.

- Izdelava montažnih dimnikov.

U NULO
12. NOVEMBER OB 22. URI NA

HW "SVETOVNA TELEVIZIJA" Vr2r

Tema oddaje: ???

NAROČILNICA:
Naročam-o GLAS Savinjske:
d 12 mesecev - 25 številk 3.000 SIT 

Q 6 mesecev - 12 številk 1.600 SIT

Naročilnico izrežite in pošljite 
v pismu na spodnji naslov. 
Stroške poštnine Vam 
povrnemo ob naročilu!

Telefon:

Podp is in iig:

| Datum:.

SfiRSfi d.o.o.
Velenjska cesta 12 

3310 ŽALEC

bk

Hmezad

HMEZAD KZ BRASLOVČE

K0VIN00PREMA Parižlje

tel./fax.: 063 722-055

oooooooo

JUPOL 25kg......................................... ..2.950,00
MODUL OPEKA kom..................................82,00
CISTERNA ZA OLJE 20001................38.987,00
CISTERNA ZA OLJE 15001................33.987,00
KOMPRESOR Atlanta 241.................. 32.689,00

m ZALOGI TUDI:

Bela tehnika. 
Akustika,
Barve in laki. 
Železnina...
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GLAS 65/1997 UVODNIK

Vse kaže, da bomo letos Martina pričakali bolj toplo oblečeni. Ko smo obrnili koledarske 
liste, je z novembrom okoli vogala prišla tudi prava pravcata zima. V starih časih je 
Morana z zimo prinašala tudi smrt. Ni čudno, da se novembra spominjamo umrlih. 
Za nami je torej dan mrtvih, čas, ki ga obeležuje bolj žalostno razpoloženje. Potem 
ko se poklonimo spominu na naše drage, ki so izgubili tekmo s časom, se spomnimo, 
da pesek naše ure življenja neusmiljeno drsi skozi odprtinico. Minljivost življenja drgeta 
med drevesnimi vrhovi in piš vetra nas opominja na odhajajoče trenutke življenja. 
Minevanje je v vsakem odpadlem listu. Novembra so tla posuta z zadnjimi listi, zima 
pa s svojo mrzlo sapo šumi po gozdovih. Mraz ovija naša telesa v toplejša oblačila, 
ušesa začnemo skrivati pod kapami in trakovi, okoli vratov se pojavijo šali. Zima je 
tu. Za marsikoga je ta čas lep zaradi svoje ostrine in mrazu, ob dnevu spomina na 
mrtve pa nas še bolj obda tesnoba bivanja, ki se bo zagotovo končalo. Prazniki, kot 
je martinovo, ta čas navdajo z optimizmom, tako da pridejo mrzlemu razpoloženju zelo 
prav. Tokrat veliki in mali vinogradniki odprejo pipe na sodih in poskušajo mlado 
vino. Mini galilejski čudež se je zgodil! Iz stisnjenega grozdnega soka je nastalo vino. 
To je velik dan za vsakogar, ki je skozi leto ogledoval trto, preganjal škorce in bentil 
nad ujmami, ki so poškodovale pridelek. Po svečani trgatvi in stiskanju je sedaj napočil 
najpomembnejši trenutek. Vsak gospodar bo z veseljem in ponosom poskusil svoj pridelek. 
In ker se bo pokušina verjetno čez dan nekajkrat ponovila, ne bo manjkalo tistih, ki 
bodo zvečer odšli spat z rdečim nosom in malo majavim korakom.

So modreci opozarjali na eno temeljnih vrlin v življenju, namreč, da je treba imeti 
pravo mero. To velja tudi za uživanje alkohola. Mera je tista prvina, ki loči kulturno 
pitje žlahtnega pridelka od nespoštljivega goltanja. Tudi bistvo martinovanja ni v 
nezmernem pitju, temveč v razumnem pokušanju pridelka, ki je od pridelovalca zahteval 
trud, pozornost in seveda obilico znanja. Vsakršno žlampanje brez odnosa je 
omalovaževanje truda pridelovalcev in konec koncev tudi žalitev za tistega, ki nosi vino 
na mizo.

Martinovo se da preživeti prav sproščujoče. Namesto da se zabijemo s kakšnim znancem 
v zidanico in popijemo, kar se popiti da, lahko stvar obrnemo malo dmgače, si zvečer 
zagotovimo malo miru in ob žlahtni kapljici prebijemo romantičen večer v dvoje. Takšno 
praznovanje mogoče ni utemeljeno v tradiciji, je pa gotovo dober prispevek k medsebojnim 
odnosom, še posebej, če ga preživimo s človekom, s katerim smo že dolgo skupaj. Ob 
kozarcu dobrega vina in svečah lahko taki večeri izzvenijo lepo in privlačno. Še posebej, 
če vemo, da smo se odločili piti izbrano vino v zmernih količinah, v izbranem okolju 
in prijetni družbi. Čisto dmgače izgleda popivanje in goltanje pridelka iz plastičnih 
pollitrskih lončkov - tako, na hitro, samo da ga spijemo čim več. S kulturo pitja lahko 
dobi martinovo prav posebno prijeten ton.

Na martinovo lahko konec koncev ukrademo nekaj trenutkov samo zase in za svoje 
bližnje, se malo ustavimo ob večnem hitenju. Praznik je namenjen praznovanju. S seboj 
nosi priložnost, da preživimo v krogu domačih prijeten zimski dan, ko nam bo mlado 
vino grelo mrzle roke in nagnalo v lica malo rdečice. Tistim, ki bodo pa le preživljali 
martinovo po zidanicah v malo širši in bolj razposajeni dmžbi, velja še enkrat položiti 
na srce, da je v vseh stvareh potrebno imeti mero, še posebej v pitju vina. Prepričan 
sem, da bo kozarček dobrega vina in toplo zakurjena soba dober povod za kakšno 
debato o številnih predsedniških kandidatih, ki so se v teh mrzlih zimskih dneh začeli 
pojavljati kot gobe po dežju in s širokimi nasmehi gledati 5 plakatov ter nagovarjati 
ljudi za podporo. Na zdravje! Dobesedno.

Vid Burnik

IZ VSEBINE;
VAŠE MNENJE

Deli in vladaj ali
kako razpada občina Žalec Stran 4

AKTUALNO

Na seji o hotelu Prebold Stran 5

GOSPODARSTVO

Sejem DOMOFIN Stran 6

V Vrbju zopet 
proizvajajo elektriko Stran 7

KRONIKA

Za kurbo v arest Stran 11

INTERVJU

Janez Vrečar:
Dobra vinska letina Stran 12,13

KULTURA

Oktoberski likovni 
svet spet pester Stran 14

RAČUNALNIŠTVO

Predstavljamo monitorje 
BENILEA Stran 15

TEMA MESECA

Izpoved zasvojenca Stran 16,17

ŠPORT

Karateisti na Madžarskem Stran 19

AVTOMOBILIZEM

Dacwoo Nabira 1.6 SX Wagon Stran 20

ZA DUŠO
Dnevnik leposukcije Stran 22

GLASBA
Aleš Uranjek pregnan 
iz Sank Rocka Stran 27

Abadon osvajajo Stran 28

GLAS Savinjske izhaja vsako drugo sredo. Izdaja Sarsa d.o.o., Šlandrov trg 20, P.P. 27, 3310 Žalec, telefon: 063/ 715 011, telefax: 063/ 715 011.
Glavni in odgovorni urednik: Samo Jurhar; tehnični urednik: Uroš Aristovnik; grafična obdelava: Metod Marolt, Jure Miser, Saša Vučina; lektor: Vid Burnik; 

novinarji: Dominika Sambolič, Liljana Cede-Pušnik; stalni zunanji sodelavci: Gregor Čulk, Franc Furland, Maja Jerič, Ivan Jurhar, Alenka Turnšek, Vasja Volavšek. 
Na podlagi zakona o prometnem davku (Ur. list RS, št. 4/92) in mnenja Urada Vlade za informiranje (št. 4/3-12-381/95-23/75 z dne 23. februar 1995) sodi časopis 

med proizvode informativnega značaja iz 13. točke tarifne številke 3 prometnega davka, po kateri se plačuje davek od prometa proizvodov po stopnji 5%.
Oblikovanje in grafična obdelava: GLAS Savinjske. Vse pravice pridržane!
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VAŠE MNENJE
DEU IN VLADAJ
“Deli in vladaj” je bil zakon rimskega cesarstva. In to cesarstvo je 
propadlo, ker se zaradi nesloinosti znotraj ni moglo ubraniti pritiska 
od zunaj.
Občina Žalec razpada. Formano sicer 
še ne, neformalno je tako rekoč že 
počila po šivih. Jasen dokaz sta zadnji 
dve zasedanji občinskega sveta, kjer 
mnogi svetniki, na čelu s predsednikom 
občinskega sveta, že delajo, kot da bi 
bila občina razdeljena. Dokaz so tudi 
zbori krajanov, kjer so udeleženci (pri
haja samo peščica zagovorniki razdro
bitve) že izrazili željo po samostojnih 
občinah Prebold, Vransko, Braslovče 
(brez Trnave in Gomilskega), Polzela. 
Kako zanimivojn paradoksalno: peš
čica uglednih Žalčanov (na minulem 
zboru krajanov se jih je zbralo 20) je 
prepričanih, da jih “izkorišča obrobje”, 
v krajevnih skupnosti, potencialnih 
občinah, pravijo, da je obratno.

Pojdimo k osnovnemu vprašanju: Ali 
potencialne novonastale občine res 
hočejo in želijo ljudje - 30 tisoč Sav
injčank in Savinjčanov?
Mnogi smo prepričani, da ne.
Zakaj? Preprosto zato, ker menimo, da 
gre bistveno manj za želje in hotenja 
ljudi, veliko bolj pa za interese nade
budnih, oblastoželjnih, resda najbrž 
kdaj celo dobro mislečih vizionarjev, ki 
bodo morda uspeli “napumpati” tudi 
narod, češ, kako boljše jim bo šlo v 
manjših občinah, koliko manj denaija 
jim bodo “pokradli” v Žalcu ali “na 
obrobju” in koliko več cest bodo lahko 
asfaltirali... Pustimo ob strani, da je v 
Evropi močno prisoten trend združe
vanja manjših občin v večje in to ob 
izdatni finančni podpori države. V 
Evropi so namreč prepričani, da večje 
občine lahko bolje, predvsem pa strok
ovneje, izpeljejo večje projekte, kot so 
odlagališča odpadkov, veliko komu
nalne investicije, različne posega v 
prostor, gradnjo, vzdrževanje in poso
dabljanje šol, vrtcev, kulturnih ustanov 
in podobno. Pustimo ob strani tudi de
jstvo, da so manjše občine skozi daljše 
obdobje dražje in manj racionalne (v 
amandma k državnemu proračunu so 
že zahteveza več denaija namenjenega

ze nastalem manjšim občinam), še 
posebej, če bi uspeli znižati stroške 
“velikih” občin.

In če damo vnemar še prepričanje 
strokovnjakov, da lahko manjše ohčine 
uspešno funcionirajo le v pogojih, ko 
delujejo regije z vsemi regionalnimi 
pristojnostmi (Slovenija očitno še dolgo 
ne bo regionalizirana), potem nam 
resnično ostane samo še en oprijemljiv 
odgovor, kdo stoji za drobljenjem 
Slovenije na miniaturne občine: (Zad
nji “absurd” je želja po samostojni 
občini Osilnica, ki bi imela 400 prebi
valcev, zakonsko določeno število pre
bivalcev pa naj bi bilo 5 tisoč. V 
novonastalih “savinjskih” občinah zado
voljuje zakonske določbe le Žalec in 
Polzela). To so potencialno novi župa
ni, večno nezadovoljni nergači in to, 
pazite, ob izdatni podpori najvišje 
slovenske politike, predvsem, ne pa izk
ljučno, ob odobravanju “pomladan
skega političnega bloka”. Ta novo
nastala politična elita je namreč pre
pričana, da bo manjšim občinam 
(faram) veliko lažje vladati.

Mnogi smo vendarle drugačnega 
mnenja. To so nenazadnje dokazali 
tudi referendumi iz leta 1994. Res, da 
je v demokraciji volja ljudstva sveta in 
naj bo tako, kot hočejo ljudje. Toda 
prepričan sem, da za enkrat se nihče, 
razen s praznimi političnimi puhljicami, 
ni povedal, kaj manjše občine prinašajo 
boljšega, predvsem cenejšega. Zato 
mnogi zagovarjamo, in bomo zagovar
jali tudi v prihodnosti, celovito občino 
Žalec. Občino sposobnih, odgovornih, 
poštenih strokovnjakov in politikov, ki 
bodo znali upravljati z gospodarsko, 
politično, demografsko, kulturno in še 
kakšno celoto - torej žalsko občino, 
predvsem pa kljubovati jasnim inter
esom iz slovenske prestolnice, ki bi de
lila in vladala.

Za IO LDS Žalec 
Vojko Zupanc

SPREJEM PRI ŽUPANU
V sredo, 8. oktobra 1997, smo ga. Magda Oblak, inentorica prometnega krožka, 
Tadej Felicijan in jaz, Karmen Sedeljšak, bili v Žalcu na sprejemu pri županu 
profesorju Milanu Dobniku. Tam so bili tudi učenci drugih osnovnih šol. Po
govarjali smo se o prometu.
Vsaka osnovna šola je povedala o stvareh, ki ogrožajo varnost njihovih šolarev. 
Tudi mi smo opozorili na nevarnosti, ki pretijo našim učencem na poti v šolo 
in iz nje. Povedali smo, da nekateri učenci hodijo čez gradbišče avtoceste. To 
je še posebej nevarno, saj se nesreča lahko zgodi vsak trenutek. Dodali smo 
še, da nam je bilo obljubljeno obračališče šolskih avtobusov, a to še vedno ni 
urejeno. Avtobusi namreč ustavljajo kar na cesti. Povedali smo tudi, da ceste 
v Žajasovnik, Zahomce in na Tešovo nimajo urejenih bankin, zato je ob poledici 
nevarnost zdrsa s ceste. Pri šoli pa bi bila potrebna še kakšna ležeča cestna 
ovira.
Gospod župan je poskušal najti rešitve za vse naše probleme. Za našo šolo 
smo sprejeli naslednje sklepe:
• Naredi se še ena ležeča cestna ovira.
• Učence, ki hodijo čez gradbišče avtoceste, je treba prepeljati čez cesto. 
•(Teste, po katerih vozi šolski kombi, se pozimi plužijo in posipajo s peskom. 
•Sola skupno s krajevno skupnostjo pridobi zemljišče za ureditev obračališča 
šolskih avtobusov.
Policist s policijske postaje Žalec pa je opozoril nas učence na to, kako bi lahko 
tudi sami bolj poskrbeli za večjo prometno varnost.
Pri gospodu županu smo bili tudi pogoščeni. Od njega pa smo odšli veseli, saj 
smo se sami prepričali, da se zanima za naše probleme.

KARMEN SEQEJŠAK, 4.a 
OS VRANSKO

MARIJA URAN JEK SLAVILA 90 LET

Na god Sv. Uršule je upokojena trgovka iz Žalca, sicer po rodu iz bližnjih Migo- 
jnic, slavila svoj devetdeseti rojstni dan. Prijatelji in znanci so jo za to priložnost 
zasuli s cvetjem, darili in čestitkami. Marija je bila tudi med prvimi naročniki 
našega časnika. Čestitkam se pridružuje tudi naše uredništvo.

-nko

GOTOVEUSKI UPOKOJENCI SLAVILI

Mnogi upokojenci te dni prirejajo razne izlete v vinorodne kraje. Gotoveljski: 
pa so tako potepanje odpovedali ter so si proslavljanje priredili kar v domači: 
dovrani Zadružnega doma. Kot se spiodobi, se medse povabili nekaj gostov iz i 
vodstva Društva upokojencev, sosednja društva, predsednika KS ter poslance: 
v DZ Slovenije. V prvem, bolj službenem delu so poslušali, kaj je bilo storjenega 
v društvu ter krajevni skupnosti, v nadaljevanju pa so se po obilni zakuski ob| 
dobri kapljici tudi zabavali. Zato je poskrbela ansambel Fonzija Lesjaka, upok-: 
ojenci so pa tudi sami zapeli, tako da se je veselje zavleklo globoko v noč. j 
Prav je, da je ravno soboma noč, 27. oktobra, bila tudi za eno uro daljša zaradi 
prehoda na zimsko merjenje časa. Kot kaže slika, ni manjkalo zabave.

-nko i
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NA SEJI O NOVIH OltCINAH, 
HOTELU PKEltOLH IN 
KANHIOAriH
V prostorih Obline Žalec je bila 23. oktobra izredna seja Občinskega 
sveta Občine Žalec, na kateri so žalski svetniki volili elektorje - 
predstavnike v volilno telo za volitve predstavnikov lokalnih interesov 
v državni svet, določali kandidata za člana državnega sveta, podali 
mnenje k predlogu za ustanovitev novih občin na območju sedanje 
občine Žalec in med premoženjsko pravnimi zadevami ponovno 
obravnavali Hotel Prebold.
Qani občinskega sveta so najprej s ta
jnim glasovanjem izmed 14 predlaganih 
kandidatov za elektorje izbrali osem 
elektorjev. Razdeljenih je bilo 35 gla
sovnic, prav toliko je bilo oddanih in 
veljavnih. 22 glasov je bilo oddanih za 
Vinka Drčo, 20 za Franca Ciglerja, 
Ivana Paleta, Antona Groblerja, Mar
jana Ribiča, Franca Sušnika in Franca 
Žolnirja, 19 glasovnic pa za Antona 
Rozmana.

Kot kandidat za člana državnega sveta 
je bil predlagan Celjan Alojz Oset, ki 
so ga žalski svetniki podprli z večin
skimi 18 glasovi.

Nekoliko se je zapletlo pri podajanju 
mnenja na predlog vlade glede us
tanovitve novih občin na območju se
danje občine Žalec, ko so svetniki 
najprej odločili, da o tem ne bodo gla
sovali tajno, to pa ni bilo pogodu 
nekaterim članom sveta, ki so sejo pro
testno zapustili. Ker pa je še vedno 
ostalo prisotnih dovolj veliko število 
svetnikov, da so smeli odločati, so ti 
podprli predloge vlade glede us
tanovitve novih občin Braslovče, 
Polzela in Prebold, v nasprotju z vlad

nim predlogom pa tudi ustanovitev 
občine Griže. Glede Vranskega je ob
veljal predlog svetnika Franca Sušnika, 
sicer predsednika KS Vransko, naj bo 
bodoča občina Vransko ločena od 
Tabora.

Svetniki so ponovno odločali tudi o 
neodplačnem prenosu Hotela Prebold 
s Hmezad Goldinga - gostinstvo tur
izem na Občino Žalec. Neodplačni 
prenos so z dvotretjinsko večino pod
prli, prav tako pa so podprli predlog, 
naj občina za prodajo hotelskega kom
pleksa objavi javno dražbo po izklicni 
ceni 500 tisoč DEM. Potrdili so tudi 
sklep, naj se KS Prebold od pri
dobljene kupnine za Hotel Prebold do
deli 15 mio SIT za razrešitev 
problemov v zvezi z nedokončanimi in
vesticijami, čeprav je svetnik Šketa 
ugovaijal, da je ta vsota prevelika, saj 
predstavlja skoraj 32 odstotkov izklicne 
cene. Za konec so svetniki za prodajo 
hotelskega kompleksa imenovali 
komisijo v sestavi Peter Marinšek, Lo
jze Posedel in Anton Ajdič.

D. S.

10HONDA KOVINOTEHNA
HONDA SEOlN 16 V. 

Cena: 26.990 DEM rj
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PONUDBA MESECA:
- 4 zimske gume gratis,

- metalna barva brez doplačila
- tehnični pregled in prevoz brezplačno

Velika izbira rabljenih vozil. Krediti odT+7,5% do 5 let
PRODAJNI CENTER HUDINJA CELJE 

063/432-806, 432-807

KONCERT ZA 
KOROŠKE SLOVENCE

Občina Mozitje in Kulturno društvo 
Mozirje sta v dvorani Kulturnega 
doma Mozitje 24. oktobra ob zak
ljučku Tedna Koroških Slovencev v 
Žgomji Savinjski dolini priredila kon
cert, na katerem sta nastopila Mešani 
pevski zbor žDanica’ iz St. Primoža 
od vodstvom pevovodje mag. 
tanka Polzetja in Mešani pevski 

zbor PD Mozitje pod vodstvom 
zborovodje Antona Acmana ml.

SIMPOZIJ 0 MEŠČANSTVU PO 
LETU 1918
Od 1. do 4. oktobra je bilo v 
celjskem Narodnem domu 5. med
narodno študijsko posvetovanje na 
temo “Meščanstvo na območju nek
danje Habsburke monarhije po letu 
1918".

; Zasedanje so pripravili: Oddelek za; 
; zgodovino Filozofske fakultete ter i 
Slovenska akademija znanosti in i 
umetnosti iz Ljubljane, Muzej 
novejše zgodovine in Zgodovinsko 
društvo, oba iz Celja, ter Komisija za 
zgodovino Habsburške monarhije na 
Avstrijski akademiji znanosti iz Du- 

: naja. Zaradi mednarodne udeležbe: 
se je zsedanje izvajalo v slovenščini,

: angleščini in nemščini. Na otvoritvi 
simpozija 1. oktobra sta udeležence 
pozdravila celjski župan Jože_ Zimšek 

; in minister za kulturo Jožef Školč, za | 
začetek pa so lahko zbrani prisluhnili 
uvodnima referatoma “Oris zgo- i 
dovine Celja” Branka Goropevška in 
“Meščanskost v Srednji Evropi po 
letu 1918" Ernsta BruckmiiHeija.

Od 2. do 4. oktobra pa so zbrani la
hko med drugim prisluhnili tudi 
referatom: “Idejni, socialni in narod
nopolitični pogledi slovenskega 
meščanstva med obema vojnama”, 
“Meščanskost v malih in srednje 
velikih mestih Slovenije 1900-1930 
(primer Celja)”, “Sprememba v vred
notenju meščanstva po 1918", 
”Meščan, pripadnik srednjega sloja - i 
generacije in socialne generacije na 
Madžarskem med obema vojnama", 
“Meščanstvo na Hrvaškem na 
začetku 20. stoletja”, “Društva in- 
pomeščanjenje oz. razmeščanjenje 
družbe na Slovaškem”, “Meščanstvo 

: po izobrazbi in totalitarizem na i 
Češkem (primerjava med leti 193845 
in 50-imi leti)”, Meščanstvo na 
podeželju v času med obema vo
jnama (primer družine Peter v St. 
Wolfgangu)", “Vzpon in zaton pod
jetniškega meščanstva v Sloveniji 
(1918 in 1945)” ter “Neoborghesia ali 
Četo mediol O nastanku in delovanju 
novih srednjih slojev v severovzod- 
nem delu Italije od leta 1960 dalje”.

Udeležence simpozija je sprejel 
celjski župan, v hotelu Evropa je bil 
zanje organiziran družabni večer, v 
okviru strokovne ekskurzije pa so si 
ogledali Celje, Rogaško Slatino in: 
Ptuj.

D. S.

IZ PARLAMENTA

V torek, 28. oktobra, se je ob 13. uri 
začela 7. redna seja Državnega zbora. 
Kot vedno doslej, je na dnevnem 
redu zelo veliko točk, točno 44. Zato 
bo trajala še kar nekaj dni tudi v me
secu novembru.

Med važnejšimi zadevami v obravnavi 
bi omenil zakon o poroštvu Repub
like Slovenije za najetje posojil za 
plinsko elektrarno Brestanica ter za 
sanacijo Nafte Lendava. Sloveniji 
močno primanjkuje elektrike. Zelo 
pomemben je tudi zakon o delavcih 
v državnih organih ter zakon o spre
membah zakona o lokalni samou
pravi.

Prva točka dnevnega reda je že 
mimo. Dobili smo dva nova ministra. 
Igor Bavčar je postal minister brez 
resorja, odgovoren za evropske 
zadeve. Približevanje Evropski uniji 
zahteva veliko medresorskega uskla
jevanja v Vladi, med Vlado in par
lamentom ter drugimi institucijami in 
to bo delal novi minister. Janko 
Razgoršek pa je novi minister za 
malo gospodarstvo in turizem. Pred
lagatelj predvideva, da se bodo z 
novim ministrom izboljšale razmere 
na tem področju.

Na tej seji bo sprejet tudi zakon o 
osebni izkaznici. Nove osebne 
izkaznice bodo zelo lepe oblike in 
imele bodo več-varnostnih znakov, 
tako da jih bo skoraj nemogoče pon
arediti. Državni zbor bo med drugim 
obravnaval tudo poročilo varuha 
človeških pravic za leto 1995 in leto 
1996. Čeprav je teh kršitev še 
sorazmerno veliko, se situacija 
občutno izboljšuje.

Med poslanci pa se je te dni na 
veliko razpravljalo, seveda čisto pri
vatno, kdo bo kandidiral za predsed
nika države in kateri poslanci so 
podprli kakšnega kandidata. O tej 
tematiki pa na veliko pišejo dnevni 
časopisi.

Lep pozdrav!

ANTON DELAK

KAJA
Karmen Janc S.P. 

Vrbje 88 F, 3310 Žalec 
Tel. & fax: 063/716-020
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O POSLOVNIH REZULTATIH IN 
NOVOSTIH V PONUDBI BANKE
V sejni sobi Celjske mestne hranilnice je bila 30. oktobra novinarska 
konferenca, na kateri so bili javnosti predstavljeni poslovni rezultati 
Banke Celje v devetih mesecih tega leta, pa tudi nekatere novosti v 
ponudbi banke. Tiskovni konferenci so prisostvovali generalni direktor 
Banke Celje Niko Kač, pomočnika generalnega direktorja Dušan 
Drofenik in Viktorija Svet ter predsednik upravnega odbora Boris 
Završnik.
Generalni direktor Niko Kač je v poro
čilu o poslovanju banke povedal, da je 
Banka Celje v prvih devetih mesecih 
kljub veliki konWenci dosegla vrsto 
pozitivnih rezultatov na vseh področjih 
poslovanja. Oblikovanje bančne sku
pine s Hmezad banko je bilo uspešno, 
saj se je tako njihov tržni delež povečal 
na 5,52 odstotka, kar pomeni, da Ban
ka Cfelje med 28 slovenskimi bankami 
še vedno zaseda peto mesto. V primer
javi z enakim obdobjem lanskega leta 
se je njihov bruto dobiček povečal za 
35 'odstotkov, medtem ko se je bilan
čna vsota banke, ki je konec septembra 
znašala preko 102 milijardi SIT, v tem 
času povečala za 10 odstotkov, kar pa 
je nekoliko manp od 13 odstotkov slo
venskega povprečja. Posojila podjetjem 
so se v analiziranem obdobju povečala 
za 6 odstotkov, posojila prebivalstvu in 
samostojnim podjetnikom pa za 8 od
stotkov. 'Banka Celje se je uspešno uvr
stila na ljubljansko borzo s svojimi 
obveznicami m naložbe v vrednostne 
papiije so se povečale za 42 odstotkov. 
Za prav toliko pa so se zmanjšala po
sojila bankam, povečala so se le stanja 
na deviznih računih pri tujih bankah. 
Kapitalske naložbe banke so z 242- 
odstotnim povečanjem v devetih me
secih dosegle v aktivi bilance najvišjo 
rast. Tako je Banka Celje povečala ka
pitalsko naložbo v belajslco podjetje 
Svvift, z odkupom 60- odstotnega dele
ža v ljubljanskem podjetju Denor d.o.o. 
postala njegov edini lastnik in pridobila 
tudi 2,94-odstotno lastništvo v lastnin
skem preoblikovanju podjetja Celjski 
sejem. Kot zelo uspesno je generalni 
direktor omenil tudi njihovo poslovanje 
s tujino, saj je bilo v 9 mesecih ustvar
jenih 1,26 milijarde DEM plačilnega 
prometa, kar predstavlja 2>odstotno 
povečanje glede na enako obdobje lan
skega leta. Niko Kač je še povedal, da 
se njihovi načrti navezujejo tudi na 
prehod plačilnega promet iz sedanje 
Agencije za plačilni promet RS v 
plačilne banke in na vključevanje v 
dolgoročno pokojninsko varčevanje, 
precej novosti pa je Banka Celje uved
la na terenu.
O nekaterih novostih je nadalje spre
govoril pomočnik generalnega direk
torja Dušan Drofenik.
Ena od novosti je nov finančni instru
ment Banke Celje, ti. Potrdilo o vlogi, 
ki ga je banka za zbiranje dodatnih 
kratkoročnih sredstev pravnih oseb iz
dala sredi oktobra. Gre za kratkoročni, 
imenski, neserijski vrednostni papir z 
možnostjo prenosa na drugo osebo, 
ravno prenosljivost ki omogoča tržnost 
in s tem likvidnost deponiranih sred
stev, pa potrdilo o vlogi loči od klasi
čnega vezanega depozita. Potrdilo o 
vlogi imetniku omogoča poravnavo 
zapadlih obveznosti do banke, mu daje 
možnost pridobitve lombardnega poso
jila banke in pride v poštev kot instru
ment zavarovanja kratkoročnih posojil 
banke.
Že v začetku oktobra pa je banka 
Celje ponudila samostojnim podjetni
kom, ki imajo žiro račun v Celjski 
mestni hranilnici in dnevno odvajajo 
veliko gotovine, čekov ter slipov, pos
lovanje z uporabo dnevno-nočnega 
trezorja. Gre za poseben predal, kamor 
je z uporabo magnetne kartice mogoče 
oddati gotovino, čeke, slipe Active in

Active-Eurocard/ MasterCard, položni
ce in virmane. Prednosti dnevno-noč
nega trezorja so v tem, da ga je 
mogoče uporabljati neodvisno od de
lovnega časa banke, uporabnikom pa 
ni vec potrebno nase prevzeti zavaro
vanja in rizika za gotovino, ki bi je sicer 
ne oddali. Banka skupni znesek gotovi
ne in čekov nakaže na žiro ali tekoči 
račun ter izvrši plačila naslednji dan. 
Takšen dnevno nočni trezor bq kmalu 
nameščen tudi v Ekspozituri Žalec.

Še ena novost v Celjski mestni hranil
nici je individualna obravnava komiten
tov, Iger je poslovanju s komitenti, ki 
imajo zelo velik obseg poslovanja po 
žiro računih, namenjen poseben pro
stor, s čimer jim je omogočena večja 
zasebnost. Od 15. oktobra dalje komi
tentom ponujajo tudi bolj oseben pri
stop z vnaprej dogovoijeno uro obiska 
v banki. Banka Celje je oktobra na 
celotni mreži Banke Celje tudi poeno
tila delovni čas finančnih svetovalcev, ki 
so osebni referenti komitentov z naj
boljšo boniteto. Njihov delovni čas 
sedaj traja od 8. do 16. ure. Svojo 
mrežo bankomatov so razširili še z 
bankomatoma v Agenciji Vojnik in na 
bencinskem servisu OMV Istrabenz na 
Dečkovi cesti v Celju, pa prenovili in 
razširili prostore svoje Agencije Mozi
rje. Banka Celje, ki v Moziiju posluje 
že dve leti, želi s tem ponuditi svojim 
komitentom več zasebnosti pri odobra
vanju posojil in pri zahtevnejših razgo
vorih.
Nenazadnje je Dušan Drofenik omenil 
še, da je Banka Celje s pričetkom no
vega šolskega leta seznanila študente, 
pa tudi nepolnoletne dijake in njihove 
starše z možnostjo odprtja študentske
ga tekočega računa. Študentski tekoči 
račun imetnikom omogoča vrsto ugod
nosti, kot je možnost poslovanja z ban
komati, najem kratkoročnega posojila 
po ugodni obrestni meri, pridobitev 
nekaterih plačilnih kartic in možnost, 
da za poravnavanje rednih mesečnih 
obveznosti banko pooblasti s trajnim 
mesečnim pooblastilom - trajnikom. 
Razpolaganje s tekočim računom je 
brezplačno, prav tako pa tudi 
odobravanje vloge za posojilo ali izdajo 
kartice.

D. S.

VSE ZA ZAKLJUČNA DELA V 
GRADBENIŠTVU IN RENOVIRANJE
V Kongresni dvorani Celjskega sejma je bilo 22. oktobra svečano 
odprtje sejma Domofin, na katerem je bilo do 26. oktobra mogoče 
najti vse za zaključna dela v gradbeništvu! in renoviranje. Sejem je 
organiziralo podjetje Cespo d.o.o. Celje, mešano podjetje Celjskega 
sejma, Obrtne zbornice Slovenije in podjetje GHM, prireditelj 
obrtniških sejmov v Munchnu, na 5500 m pa se je predstavilo 135 
razstavljalcev iz 11 držav.
Pooblaščena predstavnica podjetja 
Cespo, Breda Obrez Preskar, je zbrane 
spomnila, da se je na Celjskem sejmu 
letos zvrstilo že lepo število specializi
ranih prireditev, z Domofinom pa bo 
sezona za specializirane sejme zao
krožena. Po njenih besedah je tematika 
naletela na ugoden odziv, čeprav se vsi 
predstavniki strok s tega področja niso 
odzvali, zato organizatorji upajo, da se 
bo sejma naslednje leto udeležilo še 
več izvajalcev. Breda Obrez Preskar se 
je ob tej priložnosti za pomoč zahvalila 
tudi številnim ustanovam za organiza
cijo spremljevalnih prireditev.
Celjski župan Jože Zimšek je poudaril, 
da Celje resnično postaja odmevno po 
sejemskih prireditvah, po njegovih 
besedah pa je odprtje sejma Domofin 
pomembno tudi zato, ker je bilo po
dročje gradbeništva v Sloveniji dalj časa 
zapostavljeno in zanj ni bilo sredstev.
“Gradbeništvo je pomembno, zato 
upamo, da je ta sejem znanilec druga
čne investicijske usmeritve,” je še 
povedal celjski župan in organizatoijem 
sejma še zaželel, da bi sejemska pri
reditev povezala slovenske gradbenike 
med seboj in s tujino ter resnično 
zaživela in se uveljavila.
Finančni direktor podjetja za sejemske 
prireditve GHM Manfred Bankhofer 
je spomnil na prvi projekt mešanega 
podjetja Cespo, že uveljavljeni sejem 
Flora, ki so mu sklenili ob bok postaviti 
še en sejem. Ob tej priložnosti je izrazil 
prepričanje, da bo k uspehu in pro
fesionalni izvedbi sejma poleg profesio-

bogata zakladnica izkušenj, ki so jih 
pridobili pri prvem skupnem projektu. 
“Iz družbe za obrtne razstave in sejme 
iz Miinchena bi radi ponudili naše

vedenje o pripravi obrtnih sejmov ter 
naše mednarodne zveze. Z našimi 
dobrimi stiki v tujini nam je tudi uspelo 
pridobiti tako razstavljalce s severa kot 
tudi z bližnjevzhodnega Izraela,” je 
poudaril Manfred Bankhofer in sejmu 
Domofin zaželel vse najboljše pri 
nadaljnem razvoju.

Sejem je svečano odprl predsednik 
Obrtne zbornice Slovenije (OZS) Miha 
Grah in poudaril, da je bodočnost v 
manjših sejmih s strogo specializirano 
vsebino, kar potrjuje tudi zainteresira
nost za to sejemsko prireditev. Prav 
zaradi interesa pri razstavljalcih so se 
organizatoiji odločili za organizacijo 
Domofina, je še povedal predsednik 
OZS in dodal, da sejem združuje na 
enem mestu vse novosti in pomemb
nosti s področja gradbeništva, zato je 
prav gotovo namenjen tudi določeni 
strokovni publiki. Miha Grah je opom
nil na nezanemarljive spremljajoče pri
reditve, ki so namenjene iskanju od
govorov na številna strokovna vpraša
nja, saj je takšen specializiran sejem 
gotovo tudi priložnost za promocijo in 
za strokovno izpopolnjevanje. “Organi
zatoijem želim, da bi ta njihova pri
zadevanja rodila sadove ne le letos, 
temveč v vseh prihodnjih letih,” je 
miinchensko-celjski projekt otvoril 
Miha Grah.

Na odprtju sejma Domofin so nastopili 
mladi glasbeniki in likovniki iz šentjur
ske OS Hruševec, sejem pa se je poleg 
široke ponudbe materialov in storitev 
za zaključna dela v gradbeništvu lahko 
pohvalil še z bogato ponudbo obsejem- 
skih prireditev, v okviru katerih je med 
drugim potekalo tudi energetsko in 
gradbeno svetovanje.

D. S.
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Elektro centrala na Strugi v Vrbju.
Novi lastnik te Elektro Piki d.o.o, je Joško Piki. foto: -nko
Pogonska energija, ki jo vsak dan nagriza naš planet. Zaradi tega radi
uporabljamo v slehernem gospodinj- porečemo, da je treba ujeti tudi vodo
stvu, mora biti cenena in trajajoča, na vajeti, da ne bo divjala z preveliko
Vemo, da se tok rek in potokov ne bo silo, da ne bo odtekala prehitro in še
nikoli zaustavil. Drugi viri energije brez koristi. Do tega spoznanja so prišli
bodo postopoma ugasnili. Nekatere v Vrbju že pred več kot 70 leti, ko so
vire pa bomo morali opustiti zaradi vse na kanalu Struga pri Usmiljenih bratih,
večjega onesnaževanja, ki že močno kot so popularno rekli tamkajšnjim re-

VAŠA PRAVA HRANILNICA___
HRANILNO KREDITNA SLUŽBA 
KZ SAVINJSKA DOLINA, ŽALEC p.o.
Te/.; 063/715-211, 715-249

VAM V MESECU NOVEMBRU PONUJA NAJUGODNEJŠE POGOJE 
VARČEVANJA ZA VEZANE VLOGE:

T+4,0% letna obrestna mera nad 1 mesec
T+4,5% letna obrestna mera nad 3 mesece
T+5,0% letna obrestna mera nad 6 mesecev
T+6,0% letna obrestna mera nad 12 mesecev

V hranilno kreditni službi KZ Savinjska dolina vam hitro in 
enostavno uredimo nakazila vaših odkupov na vaše račune. 
Ponujamo vam tudi trajnik za prenakazilo na hranilne vloge.

OHRANJAMO TRADICIjO - SKRBIMO ZA RAZVOJ

dovnikom, postavili manjšo hidrocen- 
tralno. Ta je z elektriko oskrbovala 
Vrbje, Migojnice in Griže, saj so jo 
uporabljali le za razsvetljavo in le redko 
kje so imeli kakšen elektromotor za 
pogon krožne žage, mlatilnice, sadnega 
mlina in podobno. Takrat v gospodin
jstvih niso niti sanjali o hladilnikih in 
zmrzovainikih ter vrsti drugih gospo
dinjskih aparatov, ki so danes že ne
pogrešljivi v vsakem gospodinjstvu. Za 
potrebe mesta Celja so tudi načrtovali 
svojo elektrarno na Savinji, saj je bil 
model že leta 1939 preiskušen na Vo- 
dogradnem laboratoriju v Ljubljani. 
Žal je začetek druge svetovne vojne 
preprečil gradnjo. Po drugi svetovni vo
jni z raznimi petletkami gradnje malih 
central niso predvidevali. Se več. 
Tedanje elektrogospodarstvo, imeno
vano DES, je male hidrocentrale, pred
vsem privatne, vandalsko uničilo. 
Enako usodo je doživela tudi elek
trarna v Vrbju. Porabnike so sicer prik
ljučili na svoje omrežje. Po nekaj letih 
pa se je pričelo tudi 
dmgače razmišljati. To je 
priporočala tedanja nasta
jajoča Teritorialna
obramba. Vedeli so, da je 
veliko malih central 
nemogoče uničiti, saj eno 
veliko lahko uniči že ena 
sama bomba. Zgledovali 
so se f>o Švedski, kjer na 
malih vodotokih kar 
mrgoli takih central, in je 
izkoriščanje voda zelo 
veliko. Z osamosvojitvijo 
pa se je začela uveljavljati 
privatna iniciativa tudi na 
tem področju. Resnici na 
ljubo temu po posameznih 
Upravnih enotah še vedno 
niso naklonjeni. Nad tem 
niso preveč navdušeni tudi 
pri sedanjem ELES-u.
Spomnimo se samo 
križevega pota lastnika 
male centrale v Makolah 
na Dravinji. Kljub vsemu 
pa je spet zaživela centrala 
na Strugi v Vrbju. Novi 
lastnik je Joško Piki, ki je 
od dotedanjega lastnika 
Kobinata Hmezad odkupil 
strojnico skupaj z jezom, ki 
je bil močno poškodovan.
Vse je temeljito prenovil 
in postavil povsem novo 
postrojenje in agregat, ki 
ze daje prve kilovate elek
trične energije v omrežje.

Ob našem obisku zaradi nizkega prt 
toka vode je centrala obratovala
zmanjšano močjo. Ob normalnem pre
toku pričakuje 50 KW elektrike v 
omrežje, kar pa ni zanemarljivo, pose
bej če imamo na umu, da je vec kot 
petdeset let voda brezkoristno 
odtekala. Vključevanje takih elektrarn v 
omrežje je le majhen korak v izko
riščanje vodne energije, posebej tam, 
kjer so nekoč take elektrarne že de
lovale. Veriga malih lahko dokaj kmalu 
nadomesti srednjo centralo. Z izk
oriščanjem vodotokov se pa tudi čistijo 
vodotoki, voda se zrači in polni s 
kisikom, kar pa ogromno pomeni v ek
ologiji, saj so naše vode vse preveč 
onesnažene. Tako postaja od malih 
central dvojna korist: ekonomska 
zaradi energije ter ekološka. Temu 
nasprotujejo samo neuki, ker se ne 
zavedajo, da smo za čisto in lepo ok
olje odgovorni prav vsi.

-nko

Novo postrojenje in agregat, ki daje že prve kilovate 
v omrežje.

foto: -nko

.gsl Šlandrov trg 40, Žalec
OI I 11 ■(JbUb Tel./fax: 715-911
V sodelovanju z borzno hišo kot pog. partnerjem

ODKUP DELNIC EU IN G- SERIJE 
(GORENJE, PETROL, PIVOVARNA LAŠKO IN UNION, 

KRKA, CETIS, ETOL, SAVA, KOVINOTEHNA, COLOR...)

ODKUP DELNIC PID (SKLADOV)
(ATENA, MAKSIMA, AKTIVA, ARKADA, MERCATA, 
NFD-ŠTAJ. INV. SKLAD, PROBANKA...)

INFORMACIJE O MOŽNOSTIH NALOŽB IN 
O CENAH VREDNOSTNIH PAPIRJEV 

PREKNJIŽBA LASTNIŠTVA VREDNOSTNIH PAPIRJEV

Obiščite nas na sedeža dražbe nad gostiščem Rsado, II. nadstropje.
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ZA DNEVE KI STE JIH ČAKALI
Turistična agencija HAPPY holidays se je preselila na novo loka
cijo: na Filipov trg v Žalcu. Za prihajajoče praznike ponujajo za
nimive aranžmaje. Smučarska sezona je že prodana. O rezultatih 
poslovanja in o načrtih za prihodnost smo se pogovarjali z direk
torjem agencije, gospodom Brankom Korbarjem.

Branko Korbar - direktor turistične agencije HAPPY HOLLIDAVS: 
za prihajajoče praznike smo pripravili potovanja po celem svetu.

Foto: Samo

» Koliko časa že ponujate turistične 
storitve na slovenskem trgu? »

» Naslednje leto v maju bomo 
praznovali peto obletnico. »

» Poletna sezona je že zaključena. 
Ali ste zadovoljni s prodajo poletnih 
aranžmajev? »

» V primerjavi z lanskim poletjem 
se je prodaja povečala za 25-30%. 
Na bivši jugoslovanski obali smo 
nastopali izključno kot subagenti 
drugih agencij. V naši lastni 
ponudbi je bila zelo zanimiva Mal
ta in Turčija.«

» Kaj ponujate za prihajajoče praz
nike? »

» Naša turistična agencija je 
pripravila potovanja praktično po 
celem svetu. Ponujamo destinacije 
za Evropo in Ameriko. Ponudba je 
narejena tudi za Egipt.

Iz naše klasične ponudbe bi 
omenil Sejšele, Maldive, Sri Lanko 
in Kenijo. V okviru evropskih des- 
tinacij je vsekakor zanimiva Praga, 
Budimpešta, Belgija, Pariz, Lon
don, Ažurna obala, Istanbul, Sicili
ja, Rim in Firence. Obenem bi pa 
omenil, da dvigujemo čarter za 
Egipt iz Ljubljane. To se pravi, da 
bomo leteli za Egipt, kjer ponuja
mo počitnice na Rdečem morju, v 
kraju Hugada. Te počitnice so v

istem cenovnem razredu, kot so 
Tenerifi in Grancanarija. Destina- 
cija Hurgada omogoča potovanje 
po Egiptu, in sicer od Kaira do 
Asauna, v kombinaciji z letalom, 
ladjo in vlakom na bazi polpenzio
na. »

» Slovenija je vsekakor zanimiva, 
kajne? »

» V Sloveniji ponujamo zdraviliški 
turizem ter gorski turizem. To se 
pravi smučanje za novo leto. Nis
mo pozabili na obmorske kraje, ki 
se nadaljujejo vse do Dalmacije. »

» Preselili ste se v nove prostore? »

» Ja, v Žalcu sta dva centra. Eden 
je v^poslovnem kompleksu, v okvi
ru Žane, na Mestnem trgu. Drugi 
center smo odprli na novozgraje
nem Filipovem trgu. Na novi loka
ciji imamo upravo, komercialo in 
poslovalnico.«

» Imate poslovalnico tudi v Ljublja
ni ? »

» Ljubljanska poslovalnica je na 
Dalmatinovi 2. To je v okviru Me
talke. Skratka, gre za poslovalnico, 
ki smo jo odprli pred enim letom 
in danes predstavlja gonilno silo v 
našem podjetju. Zaradi položja te 
poslovalnice se povečuje produkci
ja različnih projektov, ki jih dela
mo. »

» Ocenite poslovanje agencije 
HAPPY holidays v letu 97. »

» Leto 97 je glede na pričakovanje 
zelo dobro, kljub krizi, ki je prisot
na pri plačevanju. Vendarle v 
HAPPY holidays razmišljamo na
prej in širimo svojo dejavnost. Pa 
ne samo v Sloveniji. Trenutno de
lamo zelo veliko na beograjskem 
tržišču. V Beogradu bomo odprli 
podjetje HAPPY holidays Jugosla
vija. Za nas je zanimiv tudi madž
arski trg, kjer imamo predstav
ništvo. In seveda, v nadaljnih pro
jektih razmišljamo tudi o trgu na 
Hrvaškem.

Kar se tiče samega poslovanja kot 
turizma, je tako, da ljudje pač mis
lijo, da je turizem ena lepa zadeva, 
kjer se veliko potuje. Pozabljajo, 
da se mora v turizem veliko vlaga
ti, vlaga se v kader, v .kataloge, 
vlaga se v nove destinacije. Na slo
venskem trgu je povprečno 
250.000 potnikov. Nas trg je zelo 
skrčen in limitiran trg. Zato se 
podjetje odloča za nove trge, 
večje, ki bodo sposobni sprejeti 
našo ponudbo. Maksimalno nasto
pamo na slovenskem trgu kot tour 
operator ali organizator potovanj, 
zato je praktično naš trg cela Slo
venija. Mogoče smo v Žalcu malo 
manj znam, ljudje poznajo samo 
poslovalnico na Mestnem trgu. »

» Ali nam zaupate število vaših 
strank? »

» Točna številka za leto 97 še ni 
dokončno znana. Ocenjujemo, da 
je lo - IS.ooo gostov potovalo z 
našo agencijo. Ti kupci naših us
lug so bili bukirani preko drugih 
agencij, ki prodajajo naše 
aranžmaje. Točno število bomo ve
deli ob koncu leta. Zdaj so novo
letni prazniki, zato računamo na 
precejšnje število potnikov. »

» Smučarska sezona že trka na vra
ta. Ali ste se nanjo pripravili? »

» Smučarska sezona je praktično 
že prodana in zaključena. Prodali 
smo jo že pred mesecem in pol, 
čeprav obstajajo določene tenden
ce, ki negativno vplivajo na naše 
poslovanje.

Dogaja se, da se gostje, ki gredo 
enkrat smučat v Avstrijo, sami 
oskrbujejo. To je velik problem. 
Zato se poskušamo širiti na nove 
destinacije, da se lažje izognemo 
takšnim problemom. Trenutno 
največ delamo na francoski ponud
bi in pričakujemo, da se bo dobro 
prodajala.«

»Ali reklamirate kmečki turizem?»

» S kmečkim turizmom se nepos
redno ne ukvarjamo. Svetujemo ga 
preko turističnega društva. Za nas 
je bolj zanimiv sistem odprte kme
tije v Savinjski dolini. »

»Kakšni so načrti za prihodnost? »

»Načrti za prihodnost so takšni: 
komerciala, baza podjetja HAPPY 
holidays ostaja v Sloveniji in v

Žalcu. Komerciala bo morala še 
bolj razvijati iniciativni turizem. 
Na limitiranem slovenskem trgu je 
treba povečati ponudbo po kvalite
ti in kvantiteti, to se pravi razviti 
nove projekte in biti boljši od kon
kurence. Ponujamo ugodne 
plačilne pogoje. Imamo pogodbo s 
SKB banko, kjer kot turistična 
agencija subvencioniramo 2 % ob
restne mere, in naše stranke si 
lahko izberejo kredit na 2, 3, 6, ali 
9 mesecev z R+7 %.

HAPPY holidays je agencija, ki 
misli daleč naprej. V našem poslu 
smo v bistvu odvisni od človeškega 
faktorja. Vse mora brezhibno de
lovati, od recepcije, avtobusnih 
prevoznikov, do letalskih družb. 
Kupec mora biti zadovoljen, ker je 
konkurenca zelo huda.

L. CEDE

SLOVO
Ja, slovo in žalost sta zame ena 
težkih pojmov, težko razumljiva, a 
kljub vsemu resnična. Znana sta 
vsakemu človeku in tako tudi meni 
ter mojim sošolkam in sošolcem.

Ni dolgo nazaj, ko smo se nekateri 
prvič srečali v petem razredu, se 
počasi privajali eden na drugega in 
se tudi privadili. Minilo je leto, dve, 
tri in sedaj smo prikorakali do os
mega razreda. Lahko bi se 
vprašali, kam leta tako hitro teko, 
zakaj sc vsem nekam mudi. Mi 
smo še mladi in uživamo to mla
dost, brezskrbnost, ki pa jo bo po 
mojem kmalu konec. Skupaj so 
nas družili lepi trenutki. Priznam 
pa, da nam ni bilo vse tako z 
rožicami postlano, kot se zdi na 
prvi pogled. Včasih smo se skregali 
in tako grozno obnašali, da sem se 
vprašala, če sem prišla v pravi raz
red. Med nekaterimi je vzklilo pra
vo prijateljstvo, ki ga ne bomo 
kmalu pozabili. Če je bilo dobro, 
se bo pri nekaterih ohranilo. Imeli 
smo probleme, ki smo jih skrbno 
in zaupno reševali (saj veste, ti so 
pri nas pogosti). Veliko smo si zau
pali. in ko pomislim, da bo vsega 
rega kmalu konec (raje ne). Am
pak vsi osmošolci nestrpno priča
kujemo tisto zasluženo, kar bo 
poplačalo vse za nazaj, kar se je 
hudega in dobrega zgodilo “VA
LETO". Jdz upam, da nam bo ta 
dan ostal v lepem spominu. Sta
rejši ljudje pravijo, da so dnevi iz 
otroštva in mladosti najlepši, to pa 
je še eno upanje zame, da se bo 
vsakdo v mislih rad vrnil nazaj v ta 
leta in nas videl, kako smo skupaj 
gulili šolske klopi. Pa še nekaj: 
grozno bi bilo, da bi se srečali, ko 
bomo v srednji šoli, nekje na ulici 
in eden drugemu obrnili hrbet. Po
vem vam, veliko smo dali že skozi, 
toda kaj šele bomo.

LIDIJA DRAŽNIK
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ŽALEC, Šlandrov trg 41 a

Trgovina in storitve 
Talne obloge 

tel./fax: 063/715-931

- Veliko izbiro 4-meterskih itisonov in toplih podov 
vseh vrst in barv

- tekače, preproge, dekorativno blago, pinto, skaj, 
predpražnike, namizne prte, moltopren,

- material za polaganje talnih oblog, noži, lepila, 
trakovi, letve,...

- robljenje in polaganje vseh vrst talnih oblog
- zavese standardnih mer in zavese po posebnem 

naročilu z raznim okrasnim blagom,
- lesene in medeninaste karnise vseh dimenzij
- tapiciranje sedežnih garnitur
- simpatex za kopalnice in kopalniške garniture
- svetovanje na domu

DOSTAVA NA DOMI

TEDEN OTROKA - NAŠ NA1 TEDEN
Teden otroka je bil skoraj vsako leto običajen učni teden. Nič manj, nič več 
naporen, čisto navaden teden. Iz ponedeljka v torek, iz torka v sredo in tako, 
kot pač gre. Toda letos je potekal povsem drugače. Gospa ravnateljica nas je 
preko olaožnice presenetila s kratkim govorom, v katerem je izrazila željo, da 
bi bil teden otroka res naš naj teden. Zato nas je nagovorila, da na listke 
napišemo naše želje za teden otroka in jih oddamo v jedilnico, kjer nas je čakala 
i xi .i« ■> : j--* wm ' pridno

apise. Naslednji dan 
nas je na šolskem hodniku že pričakal plakat z najbolj pogostimi željami. Kmalu 
je ga. ravnateljica sklicala sestanek oddelčne skupnosti.
Na sestanek je prišlo veliko otrok, predsedniki in podpredsedniki iz cele šole, 
med njimi tudi jaz. Dogovorili smo se, da razpišemo nagradni literarni natečaj 
in imenovali komisijo, ki bo določila naslove in vodila razpis. Tako, kot smo 
glasovali, smo se zmenili, da bomo ves teden imeli boljšo malico, na sporedu 
bosta tudi športni dan in ogled filma Aljaska. Mnogim učencem to ni bilo po 
godu, če odkrito povem, tudi meni, ne, saj smo mislili, da si bomo ogledali film 
Izgubljeni svet ali Možje v črnem. Že prvi dan smo dobili dobro malico, majhne 
pizze in dober čaj. Že zjutraj se je oglasil šolski radio, ki nas je pod geslom 
Dober dan, kako je kaj, uvedel v prijaznejši teden. Nalog ni bilo veliko, pa 
tudi spraševanja ne. V sredo smo odšli v kino, kjer smo si ogledali film Aljaska. 
Večina učencev je mislila, da bo film dolgočasen, nezabaven in čisto brez zveze. 
Pa vendarle smo se motili. Film je bil v nasprotju z našimi pričakovanji. Bil 
je dober, smešen in razburljiv. Vsi smo prišli zadovoljni iz kinodvorane. Končno 
smo dočakali četrtek. Zakaj? Športni dan, seveda! Lahko smo izbirali med 
večimi aktivnostmi, kot so odbojka, nogomet, košarka in rolanje. Za vsako 
aktivnost sta bila zadolžena vsaj dva učitelja Skoraj vsi fantje predmetne stopnje 
so se odločili za nogomet, peščica se jih je rolalo, nekaj pa jim je pomagalo 
učiteljem. Deklice so se bolj navdušile za košarko, odbojko in rolanje... Nekaj 
jih je igralo tudi badminton. Športni dan je bil zelo zabaven, posebej zaradi 
naše ekipe, ki je dosegla dobro mesto.
Kmalu je na svoj račun prišel petek s svojo dobro in slabo stranjo. Dobra stran 
je bila ta, da je konec tedna le nastopil, slaba pa je bila ta, da je bilo konec 
našega naj tedna Teden ni bil naporen niti prezahteven. Nasprotno. Mislim, 
da govorim v imenu vseh, to je bil sujrer teden.
Res bi še radi takšen teden, tudi če drugo leto. Za letos pa iskrena hvala gospe 
ravnateljici.

Jasnjina Gržina, 7.b 
OS VRANSKO

-__ _ -

^ Azumm obala 

■^Fariz 

^ Nizozemska 

^ Belgija

Kim m Firence 

Sicilija 

^ London 

Istanbul 

^ Budimpešta

'čaka/o!

ŽALEC, Mestni trg 5b, 063/ 715 715, 
715 877 (715 716, 715 730, 715 611) 
LJUBLJANA, Dalmatinova 2,
061/ 133 02 12, 133 02 94

ŽALEC BOGATEJŠI ŠE ZA ENO TRGOVINO

Trgovino ne bo težko najti, saj vabi z enostavnim in lepim napisom.

Ravno na dan izida našega časnika 
odpira vrata še ena trgovina Jolande 
Rihter Piki na Bevkovi ulici v novem 
delu Žalca. Prva že nekaj časa posluje na 
Šlandrovem trgu. Je dobro založena in 
pokriva precejšen del Žalca. Trgovina je 
odprta vsak dan. Poznana je tudi ji) 
tem, da nabavi kar se da hitro tudi tisto 
blago, ki ga kupec zahteva pa ga ni v 
lokalu. Prepričani smo, da bo tudi 
trgovina v Bevkovi ulici imela lep obisk, 
saj se prijazne trgovke znajo potruditi in 
zadovoljiti še tako petične kupce. 
Novoodprta trgovina bo znala tudi v tem 
delu Žalca prisluhniti svojim potrošni
kom, da jo bodo radi obiskovali.

-nko

foto: -nko

RADIO CELJE
m

95,1 95,9 IOOJMHi
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MLADOLETNI ZA VOLANOM
24. oktobra ob 17.15 je 17-letni Matej 
C. iz Kapljev vasi vozil osebni avtomobil 
iz smeri Šentruperta proti Letušu. 
Izven naselja Topovlje je pričelo vozilo 
v levem ovinku po vozišču zanašati. 
Voznik je izgubil oblast nad vozilom, 
tako da je vozilo pričelo bočno drseti 
po vozišču na nasprotni vozni pas in 
nato izven vozišča, kjer se je pričelo 
prevračati, nato pa trčilo v napeljane 
žice za hmelj. Pri tem sta se voznik in 
njegov sopotnik, 17-letni Luka F. iz 
Laikove vasi hudo telesno poškodova
la. Sopotnika, 17-letni Franc R. iz 
Dolenje vasi in 16-letni Gregor H. iz 
Latkove vasi pa sta utrpela lahke 
telesne poškodbe.
ZAPELJAL NA BANKINO.
Ob 19.30 je 41-letni Alojzij S. iz Šem
petra v Savinjski dolini vozil osebni a- 
vtomobil po lokalni cesti iz smeri Šešč 
proti Šempetru. Ko je pripeljal skozi 
desni nepregledni ovinek v Rojah, je 
zapeljal na desno na travnato bankino, 
zatem pa nazaj na vozišče, pri čemer 
je pričelo vozilo bočno drseti čez vo
zišče na drugo stran, kjer je trčilo v 
napenjalno žico hmeljiščnega droga in 
se prevrnilo na levi bok in nato še 
trčilo v betonski drog. Pri tem se je 
voznik hudo telesno poškodoval.
TATVINA VOZILA.
20. oktobra je neznanec odtujil tovorni 
avtomobil, kamionet furgon, znamke 
Citroen, tip Jumper 2.5 TD, bele 
barve, reg. št. U A6-89R, last S&R, 
TRADE, Ljubljana, ki je bil parkiran 
na Mestnem trgu v Žalcu. Voalo je 
imela v najemu Majda G. iz Žalca. 
Vrednost vozila je okoli 2,700.000,00 
SIT.
POŽAR.
24. oktobra je okoli 3.41 zagorelo v 
prostorih podjetja Ferralit Feniks d.o.o. 
v Žalcu. Ogenj, ki je zajel pisarno de
lovodje podjetja, so gasilci kmalu 
pogasili. Kljub temu je bilo v pisarni 
poškodovano pohištvo, telefon in nekaj 
stolov. Višina materialne škode znaša 
približno 150.000,00 SIT. Preiskovalci 
so pri ogledu požarišča ugotovili, da je 
ogenj po vsej verjetnosti nastal zaradi 
pregretja termoakumulacijske peči, ki 
je bila nameščena v pisarni.
NESREČA PRI DELU.

24. oktobra je ob 16.35 prišlo do 
nezgode pri polnjenju cisterne za vodo. 
Gasilec PGD Matke, Alojz Z., je 
cisterno za vodo pripeljal v kraj Šešče, 
kjer je hidrant. Pri tem mu je pomagal 
61-letni Jakob B. iz Matk. Jakob je 
hotel odviti pokrov hidranta. Ker 
pokrova ni mogel odviti, je gasilec vzel 
primerni ključ in pričel odvijati pokrov. 
Ko je pokrov odvijal, je pošlo do 
močnega poka, pokrov pa je odneslo 
in zadelo Jakoba v nogo, ki je pri tem 
utrpel hudo telesno poškodbo.
POŽAR V GLINU NAZARJE.
24. oktobra ob 23.40 je prišlo do 
požara v Glin Nazarje v procesu 
lepljenja ivemih plošč. Pri ogledu je 
bilo ugotovljeno, da je požar izbruhnil 
v zaprtem delu sortimega bunkerja, 
kjer 10 iznosnih valjev potiska 
zdrobljeno iverko na tekoči trak v 
nadalnje lepljenje. Zaradi večjega 
nezdrobljenega dela iverke je prišlo 
med valji do trenja, kar je povzročilo 
požar. Delavec, ki je opazil požar, je 
takoj obvestil dežurnega gasilca, ki je 
požar tudi pogasil. Zaradi požara je 
nastalo za okoli 500.000,00 SIT mate
rialne škode, poškodovan pa ni bil 
nihče.
TATVINA PNEVMATIK
V času od 24. do 26. oktobra je 
neznanec na parkirnem prostoru v 
Rušah odtujil z dveh prikolic za prevoz 
avtomobilov rezervni pnevmatiki in s 
tem oškodoval FIBH d.o.o. iz Ljubljane 
za okoli 100.000,00 SIT.
PRED VRTCEM UKRADEL TORBICO.
28. oktobra ob 6. uri zjutraj je na 
Aškerčevi ulici v Žalcu nekdo izkoristil 
trenutek nepazljivosti Nevenke I. 
Imenovana je v vrtec odpeljala otroka 
in le za nekaj trenutkov pustila 
odklenjen osebni avtomobil. To je 
očitno opazil nepridiprav in ji iz 
avtomobila ukradel žensko torbico, v 
kateri so bili osebni dokumenti, manjša 
vsota denarja in ključi. Tat si je s 
tatvino pridobil le minimalno 
premožensko korist, več težav in potov 
pa je povzročil oškodovanki.
POŽAR NA LOČICI.
29. oktobra nekaj po polnoči je v 
Ločici pri Vranskem gorela starejša 
stanovanjska hiša last Ivana H. O 
podrobnostih tega požara ne bomo

poročali, ker je komisija, ki opravlja 
ogled še na kraju. Žal pa moramo 
povedati, da je bilo na pogorišču 
najdeno truplo. Identiteta trupla še ni 
ugotovljena.

ZGORNJESAVINJSKI
RAZGRAJAČ
Delavci PP Mozirja so dne 29. 10. 
1997 zaradi suma storitve več 
kaznivih dejanj nasilništva, ogrožanja 
varnosti in telesnih poškodb odvzeli 
prostost 35 letnemu samostojnemu 
podjetniku A. V. Istega dne so ga 
privedli k preiskovalnemu sodniku 
okrožnega sodišča v Celju, ki je po 
zaslišanju zanj odredil pripor.
A. V. je osumljen, da je v letu 1996 
in 1997 izvršil nasilje nad več 
osebami, jih telesno poškodoval, 
poniževal in ogrožal njihovo varnost 
ter s tem povzročal strah, zgražanje 
in prestrašenost ljudi v svojem 
bivalnem okolju. Z nasilnimi dejanji 
je ogrožal najmanj 23 oseb, ki so si 
upali prijaviti njegovo početje policiji. 
Obstaja verjetnost, da je oškodovanih 
oseb še več, vendar si zaradi strahu 
pred njim dejanj ne upajo prijaviti. 
Kljub temu, da so zoper A. V. 
delavci PP Mozirje podali že večje 
število kazenskih ovadb in predlogov 
sodniku za prekrške (zaradi 
pretepanja, nasilništva in ogrožanja 
varnosti, je nasilje stopnjeval do 
takšne mere, da so si nekateri 
oškodovanci za zaščito pred njih 
najeli zasebne varnostnike.

POROKE
---------------------------------------
Franc CVIKL iz Levca in Polona 
POTOČNIK iz Šmarja pri Jelšah

ROJSTVA
Monika LESJAK iz Žalca - fantka 
Marija BOSNAR iz Žalca - deklico 
Andrejka HREN s Polzele - deklico 
Matjana PIŠEK iz Griž - fantka 
Irena ŠKULJ iz Mozirja - deklico
Ana TEŠOVAN iz Ljubnega - 
dvojčka, fantka in deklico
Mojca VIDEC iz Šentruperta - 
deklico
Matjana LESKOVAR iz Griž - 
deklico
Slavka MOLIČNIK z Rečice ob 
Savinji - fantka
Tatjana FAJFAR iz Mozirja - deklico
Bahrija AVDIČ z Rečice ob Savinji - 
deklico
Alenka KLEMŠE BEGIČ iz Nazarij - 
fantka
Martina ČETINA SOPOTNIK iz 
Šempetra - deklico
Simona LIKEB s Polzele - fantka 
Nataša VTTANC iz Žalca - deklico
Zofija BIDER iz Rečice ob Savinji - 
fantka
Alenka ZEVNIK s Polzele - fantka

SMRTI
Peter SVETKO s Polzele, 18 let 
Ana LTHTENEGER iz Ljubnega 82 
let
Ivan PETELINŠEK iz Mozirja, 77 let 
Mihael FONDA iz Ločice, 73 let 
Marija BOGATAJ s Pondotja, 84 let 
Marija PLANINC iz Žalca, 88 let 
Terezija CUKJATI iz Gomilskega, 84 
let
Anton ČREMOŠNIK iz Prebolda 38 
let
Rudija ROKOVNIK iz Založ, 68 let 
Ana RAZDEVŠEK s Ponikva 64 let
Izidor VUČKOVEČKI iz Šempetra 51 
let
Frančiška ŠPACAPAN s Polzele, 80 
let
Daniela ZAGODE iz Žalca 65 let 
Ludvik JURHAR iz Migojnic, 85 let

NEZAKONITO BIVANJE IN OPRAVLJANJE 
DEJAVNOSTI TUJK V REPUBLIKI SLOVENIJI
Policisti PMP Rogaška Slatina in policisti PP Celje so dne 23.10.1997 na podlagi 
varnostnega ukrepa odstranitve tujca iz države odstranili iz R. Slovenije pet tujih 
državljank, od tega štiri iz Ukrajine in eno iz Belorusije. Policisti so namreč 
ugotovili, da so tuje državljenke v R. Sloveniji (v Celju in Rogaški Slatini) 
opravljale dejavnost estradnih umetnic brez delovnih vizumov, pri tem pa so 
se izkazovale s tujimi potnimi listinami, katere jim je priskrbel delodajalec, 43- 
letni M.K. iz Celja Navedeni je tako na črno zaposloval tujke in s tem kršil 
delovno pravno zakonodajo, zaradi česar bo tudi s strani delovnega inšpektorja 
predlagan v postopek pri sodniku za prekrške.
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Bo Ivana Matjaž ostala brez otrok in ugleda?

ZA "KUfOT LETCTnI PCM-JNEtA
Krojačka in ekonomski tehnik Ivana Matjaž z Ljubnega jih brez 
vsakršnega lažnega kavalirstva šteje že ali šele štirideset let, v katerih 
ji ni bilo ravno mehko postlano. Za njo je zgrešen zakon, pravdanje 
na sodišču, pred njo pa samostojna pot podjetnice in matere brez 
otrok. Ivanin danes je v znamenju dela in boja z mlini na veter.

Ivana Matjaž: “Želim zaživeti na novo."

V trgu Ljubno, nasproti Gostišča pri 
Erni in v neposredni soseščini velikega 
krajevnega znameniteža Kara, stoji sta
rejša obnovljena hiša. Podstrešno sta
novanje Ivana oddaja za simboličnih 
sto mark na mesec, v pritličju pa dva 
prostora čakata na pleskaije. Ivana 
Matjaž je že zbrala vso dokumentacijo 
za odprtje šivalnice in likalnice, tudi 
pami likalnik je že kupila. V novem 
jjubenskem naselju stoji nova hiša, ki jo 
je enakovredno z nekdanjim možem 
gradila tudi Ivana V njej bi našli de
vetintridesetletnega gimnazijskega ma
turanta, ki je dve leti preživel v 
bogoslovju, Štefana Matjaža, njegovo 
novo izvoljenko, njeno hčerko ter Iva
nine in Štefanove otroke.
Ko sta se spoznala, je Ivana delala na 
banki v Velenju, za bančnim okencem 
banke v Mozitju pa bi lahko uzrli tudi 
Stefana Po poroki leta 1978 sta delno 
opremila hišo Ivaninih staršev, kmalu 
pa sta tudi začela graditi novo. Prihajali 
so otroci. Ko je prišlo do nesoglasij - 
Ivana pravi, da zavoljo moževe preve
like zagnanosti za delo v banki in kra
jevni skupnosti - sta se v oktobru 1994 
ločila.
‘Otroci so bili dodeljeni bivšemu 
ruožu, saj je le-ta socialni službi poda! 
lažne podatke o meni. Rada imam

foto: F. F.
svoje otroke, posebej bi rada imela ob 
sebi najmlajšega, ki bo letos začel ho
diti v šolo. Tako pa sem odvisna le od 
Štefanove dobre volje, da mi jih zaupa 
ob vikendih. Starejši sin pa pravi, da bo 
itak prišel živet k meni,” pravi Ivana 
Matjaž.
Dogodilo se je, da je Ivana pred leti 
svoji naslednici v Štefanovem življenju 
ob neki priložnosti rekla besedico, ki ni 
najlepša, in kar je najhuje, tudi kazniva. 
Vsaj tako je odločilo velenjsko sodišče 
in ločenki naprtilo leto dni pogojnega 
zapora. Poleg tega mora Ivana po
ravnati tudi stroške tožničinega odvet
nika. Ivani pa se tistih nekaj manj kot 
tisoč mark precej „pozna, in jih ne na
merava plačati. Šla bi tudi v zapor, 
čeravno v primeru materialne odgovor
nosti to pač ni rešitev.
“Trenutno sem brezposelna in zadnja 
pomoč, ki sem jo dobila za tri mesece 
z zavoda, je znašala tri tisoč tolaijev. 
Štefan mi je res izplačal deset tisoč 
mark kot delež v novi hiši, dolguje pa 
mi še petnajst tisoč mark. Denar krva
vo potrebujem pri odpiranju delavni
ce,” pojasnjuje Ivana Matjaž. Bo Ivana 
Matjaž zbrala dovolj denarja za začetek 
novega življenja in uredila odnose z 
nekdanjim možem in otroki?

F. F.

SKOZI OČI UMETNIKA
Ob zaključku razstave Vojka Štidica je 24. oktobra celjsko Galerijo sodobne umet
nosti obiskal imetnik sam in obiskovalce popeljal skozi smj ustvarjalni opus in skozi 
oci umetnika predstavil iztočnice svojega umetniškega razmišljanja.
Njegove umetnine so transformacija narave v osebno stmkturo in Vojko Štuhec je 
povedal da sebe - imetnika razume kot poseben stroj, Id predeluje naravne oblike 
v nekaj kar občuti “Bolj kot je stroj dodelan, boljši izdelek napravi - bolj sprejemljiv 

; za gledalca, "je še poudaril umetnik in dodaj da so bila po njegovem mnenju vsa 
dela že kdaj narejena, z večjimi ali manjšimi likovnimi dodatki, zato pa je tako 
pomembna osebna nota. Po besedah Vojka Štuhca je osnovni material ktpaija gfina, 
k jo lahko žge ali uporabi kot osnovo za nadaljnje deloin iz nje naredi mavčni 

' odlitek. Spomnil je še, da pri umetniškem oblikovanju glme pride v jx>štev sistem 
dodajanja, če pa želi umetnik oblikovati kamen ali ks, mu je hvba nekaj odvzeti 
Vojko Štuhec je nadalje razmišljaj da se je umetnost razvila iz obrti takrat, ko je 
človek spoznaj da s spreminjanjem estetskega videza predmeta ne izgubi njegova 
Juiikcionalnost. Umetnost se je spremenila piedvsem v rimskem obdobju, ko m bik 
več izkoriščana le za povzdigovanja, amjxik tudi m doživljanje in izživljanje. ‘Takrat 
se umetnost poveže s filozofijo,’ je še povedal umetnik Vojko Štuhec.

Spominčice o spominih in nočrtih
Po usposabljanju za mentorje v novoustanovljeni skupnosti študijskih 
krožkov sem načrtovala temo žOhranjanje arhitekturne dediščine 
Griže’. Stare hiše, skednji in kozolci pomenijo bogata sporočila 
preteklosti in bivanjske kulture, katere dokazi hitro izginjajo. Ker 
rada tudi fotografiram, bi bilo oboje mogoče povezati, ohraniti sliko 
ter zbrati podatke o slikanem. Kandidati za tovrsten krožek so se 
umaknili ob podatku, da delo temelji na želji po znanju, učenju, 
entuziazmu, ne na denarju.

Moje Spominčice so rezultat druženja 
s starimi v skupinah za samopomoč 
Dobra misel in Lipa v Grižah in tudi 
odkritja, koliko vedenja, znanja in 
izkušenj ostareli skrivajo v sebi in soča
snega spoznanja, da bodo vse te dra
gocenosti pokopane z njimi. To je 
zanje obdobje, ko jih nima nihče časa 
poslušati, ko nimajo komu povedati, 
kako so preživele svoje življenje in kaj 
si o njem mislijo; ico jih nihče ne 
vpraša, kakšne načrte še imajo, ker so 
tako ali tako že stare. In vendar je v 
vsakem človeku otrok, veselje, razigra
nost, hrepenenje, pričakovanje in kdove 
kaj še. Seveda pa je najprej vsak rekla: 
“Jaz tega ne znam”. Večina jih razen 
kakšne kartice ali pisma ni nikoli pisala, 
pa tudi z branjem je tako.
Griže in Zabukovica, vasici, stisnjeni 
med desnim bregom Savinje in hribi, ki 
ju obdajajo, sta bili do sedemdesetih let 
tega stoletja, predvsem po II. svetovni 
vojni, močno zaznamovani z vplivom 
rudnika v Zabukovici. Način življenja, 
ki je specifičen za generacije rudaijev 
in njihove družine, se prepleta tudi v 
zgodbah Spominčic.
Studijski krožek je obiskovalo 11 članic. 
Začetne zadrege smo premagovale s 
poglobljenimi pogovori o življenju in 
njegovem smislu. Dogovorile smo se 
tudi za določena pravila glede pisanja: 
- vsaka piše svoj življenjepis brez cen

zure
- v besedilu ne bo žaljivih tekstov ali 
navedb, ki bi lahko koga prizadele
- vsak ima lahko žtemne lise’, ki jih ne 
želi razkrivati, to pomeni, da dogodke, 
ki jih ne želi opisati, lahko izpusti
- uporabljamo tudi narečne izraze, kot 
so se uporabljali za predmete (orodja, 
ppravila...)
Čeprav je od prvega dne naš skupen 
cilj izdati knjigo, je prava vrednost štu
dijskih krožkov v tedenskih srečanjih in 
v času, ki so ga članice namenile 
ramišljanju, pogovoru in pisanju o 
svojem življenju, s čimer so izražale 
stiske in trpljenje v običajno težkem 
otroštvu in mladosti ter tudi vtise iz so
razmerno svetle sedanjosti. Drugotne
ga, čeprav ne povsem zanemarljivega 
pomena, je ohranjanje podatkov social
nega oz. sociološkega značaja, za kate
re upamo, da jih bodo mlajši sodobniki 
z zanimanjem prebirali. Čeprav je prvih 
deset srečanj že zdavnaj za nami in bi 
krožek formalno že lahko zaključil z 
delom, ugotavljamo, da nas večji del 
nalog še čaka. Branje osnutka je 
namreč rodilo nove vzpodbude tekstov. 
Obljubo o izidu knjige bomo izpolnile.

Upamo, da nam ne bodo odtegnili 
pomoči tisti, ki jih bomo prosili za 
sponzoriranje.

IRENA PRAŽNIKAR

ŠTUDIJSKI KROŽKI CENTRA ZA SOCIALNO DELO ŽALEC
V okviru Centra za socialno delo Žalec deluje projekt Študijski krožki, v 
katerih se neformalno izobražujejo odrasli. Predstavniki žalskega centra 
pravijo, da projekt Studijski krožki poteka pod vodstvom Andragoškega 
centra Slovenije iz Ljubljane, k projektu pa pristopajo na osnovi načela, 
da vsak človek nekaj ve in je sposoben to prenesti drugim, vsakdo pa se 
lahko tudi nekaj nauči.

“Študijski krožki so dovolj odprte oblike medsebojnega izobraževanja in 
dopuščajo, da se oseba kar najbolj žuči po svoje’, na sem lasten način in se 
tako tudi največ nauči,” povedo na žalskem centru za socialno delo in dodajajo, 
da je sodelovanje v skupini prostovoljno, vendar je zaželjeno, da udeleženci 
srečanj tudi redno udeležujejo. Za sodelovanje v študijskih krožkih je značilna 
spontanost, ustvaijalnost in sproščenost.
Center za socialno delo je projekt Študijski krožki pričel izvajati v letu 1996, 
ko so izvedli študijski krožek za rejniške starše z naslovom zDrugačni otroci 
- drugačne metode vzgoje?’ Letos so s projektom nadaljevali in izvedli že tri 
študijske krožke, in sicer dva o slikanju na svilo, v okviru tretjega, poimeno
vanega Spominčice, pa udeleženci projekta zapisujejo zgodbe svojega življenja 
in načrte za naprej.

D. S.
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30 let Poslovne skupnosti za vinogradništvo in vinarstvo Slovenije:

Poslovna skupnost za vinogradništvo in vinarstvo Slovenije d.o.o., ki 
je ena redkih vsedržavnih institucij s sedežem v Celju, je v septembra 
letos praznovala že 30-letnico ustanovitve. Ustanovljena je bila z 
namenom, da ščiti interese vinogradnikov, skrbi za ustrezno 
zakonodajo, trženje slovenskih vin in strokovni razvoj panoge. O 
vlogi poslovne skupnosti, letošnji letini in kulturi pitja na Slovenskem 
je spregovoril direktor organizacije, dipl. ing. agr. Janez Vrečer.

“V 30 letih, odkar Poslovna skupnost 
za vinogradništvo in vinarstvo obstaja, 
se je v slovenskem prostoru že dodo
bra uveljavila. Trenutno ima 44 
družbenikov-ustanoviteljev, med katere 
sodijo vse večje kleti iz vseh gospodar
skih sektoijev, tako zasebne in 
zadružne kot tudi nekdanje družbene, 
ki so sedaj delniške družbe. Prav tako 
so v naši poslovni skupnosti nekateri 
večji zasebniki, pa izobraževalne insti
tucije, kot so srednje kmetijske šole in 
obe univerzi, trije strokovni instituti 
(Kmetijski institut Slovenije, Kmetijski 
zavod Nova Gorica, Kmetijski zavod 
Maribor), pa tudi del vinske trgovine. 
V okviru poslovne skupnosti deluje 
tudi trsničarski odbor, tako da 
združujemo vse faze pridelave grozdja 
in vina v Sloveniji, od trsničarstva do

potrošnje. Naši družbeniki pokrivajo 90 
odstotkov javnega trženja v Sloveniji, 
pa tudi približno enak delež izvoza 
slovenskih vin. To je zanimiv podatek, 
če vemo, da se od celotne pridelave, ki 
znaša v Sloveniji približno 100 mili
jonov litrov, skoraj 60 odstotkov na 
žalost porabi v lastni potrošnji in na 
sivem trgu. Transparentnost tržišča je 
torej zelo majhna. Kljub temu pa naši 
družbeniki tržijo s približno 47 milijoni 
litri vina, tako slovenskega kot tudi 
uvoženega, in izvozijo nekje od 2 do 5 
milijonov litrov slovenskega vina, kar je 
precejšnja količina.”
“Kakšno vlogo ima Poslovna skupnost za 
vinogradništvo in vinarstvo v slovenskem 
prostoru?”

“Ena od najpomembnejših nalog pos
lovne skupnosti je ščititi interese 
družbenikov oziroma panoge. Kot lobi 
v parlamentu in pred vlado nastopamo 
v korist ukrepov, ki so ugodni za to 
panogo, nadalje izvajamo promocijo 
slovenskih vin, organiziramo nastope 
družbenikov na sejmih doma in v tu
jini, zbiramo in obdelujemo podatke, 
analiziramo domače in tuje trge vin, 
skrbimo tudi za stike s tujimi novinapi, 
tako da organiziramo potovanja novi- 
natjev po Sloveniji, potem pa 
poskrbimo za objavo člankov o sloven
skih vinih in o Sloveniji kot vinski 
deželi.
Povezujemo se tudi z institucijami, ki 
skrbijo za gospodarsko promocijo pri 
Gospodarski zbornici in pri 
posameznih ministrstvih. Tako smo z 
vinsko ponudbo prisotni na različnih 
promocijah Slovenije, saj je vino artikel 
visokega imidža in eden redkih izvirnih 
slovenskih pridelkov. Vino mora biti 
zato prisotno na vseh vrstah gospodar
ske in turistične promocije Slovenije, 
mi pa skrbimo, da je tovrstna promo
cija z naše strani na dovolj visokem 
nivoju.

Razen tega skrbimo tudi za zakono
dajo, ki ureja področje vinarstva in vi
nogradništva v Sloveniji. Trenutno smo 
bili precej angažirani okrog zakona o 
vinu, skrbimo še za različne podzakon
ske akte, v bližnji prihodnosti pa nas 
čakata zakon o semenu in sadikah in 
zakon o davku na dodano vrednost. 
Na področju zakonodaje je naše de
lovanje torej precej široko razpredeno.

Pri strokovnem delu pa skrbimo pred
vsem za izvajanje tistih strokovnih 
nalog, ki so neposredno v korist naših 
družbenikov. Trenutno delamo na 
velikem projektu integriranja pridelave 
grozdja in vina, v katerem smo za 
pripravo pravilnika o integriranju 
združili pravzaprav vse slovenske insti
tucije, ki se s tem ukvarjajo. Pri tem 
integriranju bo poudarek na sistemu 
nadzora, kasneje bomo temu dodali še 
fazo marketinških aktivnosti, celoten 
projekt pa nameravamo v čimkrajšem 
času uveljaviti tudi na trgu. Poleg tega 
organiziramo še strokovne seminarje 
oziroma izobraževanje naših družbe
nikov. V ta namen imamo odbore za 
vinogradništvo, vinarstvo in za trženje, 
ki skrbijo za posamezne sektorje de
javnosti znotraj naše panoge.

Poslovna skupnost je tudi lastnik kolek
tivne blagovne znamke, zaščitne 
znamke slovenskih vin, v vseh teh letih 
pa je bilo s tem znakom, ki potrošniku 
jamči poreklo in kakovost, obeleženo 
že preko 300 milijonov steklenic. 
Komisiji v Mariboru in v Novi Gorici 
skrbita za ocenjevanje teh vin in s tem

za nadzor kakovosti, nadalje pa kako
vost preverjamo tudi kasneje z vzorci iz 
trgovske mreže. Zaščitna znamka tako 
potrošnikom v resnici jamči kakovost in 
poreklo, kajti vsaka steklenica ima 
svojo tekočo številko, na osnovi katere 
lahko po dokumentaciji sledimo vinu 
do kleti, po kletarski evidenci pa še 
naprej do grozdja, iz katerega je vino 
nastalo - vse je torej spremljano in 
nadzorovano.

Na področju promocije je eden naših 
zadnjih dosežkov zemljevid slovenskih 
vinorodnih okolišev, ki je izšel v nakladi 
5000 izvodov in bo še ponatisnjen. To 
je po desetih letih tretji takšen projekt 
naše poslovne skupnosti, razen tega pa 
smo izdali tudi zemljevid slovenskih vi
norodnih regij in prospekte oz. kata
loge. Naše delovanje je bilo v vseh teh 
letih zelo pestro, saj sodelujemo še pri 
izidu strokovnih publikacij, ki se jih je 
v 30 letih nabralo kar nekaj. Izvajali 
smo tudi veliko število akcij, katerih cilj 
je bil dvigovati slovensko vinsko kul
turo, ki je po moji oceni v teh letih zelo 
napredovala in je danes kar na visoki 
strokovni ravni. Seveda pa nas čaka še 
veliko dela, še zlasti z mladimi, ki 
nekako ne nadaljujejo slovenske pivske 
tradicije in mislim, da bo to zanimivo 
in zahtevno področje našega dneva v 
bodoče."

“Kakšna pa je kultura pit/a pri nas?”

“Zal moram povedati, da je potrošnja 
vin v Soveniji zadnja tri leta v upadu, 
kar je seveda zelo slabo za vinograd
nike. Je pa takšen trend zaslediti tudi 
v drugih vinogradniških deželah. 
Glavna konkurenca vinu so pivo in 
brezalkoholni napitki z dodatkom 
močnih žganih pijač, kar pa po moji 
presoji iz zdravstvenih in socioloških 
razlogov ni dobro. Za vino se ve, kaj 
vsebuje, hkrati pa je to čisto naraven 
proizvod, medtem ko pa so mnogi 
popularni alkoholni napitki pretežno 
proizvodi kemije, kjer zaradi mešanja 
niso nadzorovane količine dodatkov in 
so nekontrolirani tudi njihovi učinki- 
Takšen trend je po eni strani neugoden 
za nas, po drugi strani pa tudi za razvoj 
te mlade generacije. Zavedati se je 
potrebno, da ima vinograde vendarle 
večji del Slovenije, in da je Slovenija vi
norodna dežela z vinsko tradicijo, zato 
bi morali imeti Slovenci do te svoje 
dediščine tudi primeren odnos. Kultura 
pitja vina je tudi kultura prehrane, saj 
je vino sestavni del zdrave prehrane in 
takšen odnos do njega bi morali 
prenesti tudi na mlajše generacije- 
Pomembno je, da se ta kultura širi tudi 
s pomočjo izobraževanja vseh tistih, ki 
lahko to znanje širijo z nekim novim 
odnosom in znanjem: pijemo manj, 
vendar kakovostnejše.”



GLAS 65/1997HSn INTERVJU ■

“So slovenska vina vrhunska tudi v sve- 
tovnem pogledu?”
“Vsekakor lahko rečem, da imamo 
primerljivo kakovost z najboljšimi sve
tovnimi proizvajalci, vendar pa niso 
široko poznana vsa naša kakovostna 
vina. Obstoja določena vrsta slovenskih 
vin, ki so priljubljena v deželah s po
dobnimi klimatskimi razmerami kot so 
naše, k sreči pa je Slovenija tako razno
lika, da pravzaprav pridelujemo večino 
tipov svetovnih vin, zato je naša 
ponudba zelo primerna za trženje na 
svetovnem trgu. Seveda pa je naša na
jvečja pomanjkljivost majhnost naše 
države oziroma relativna nepoznanost 
Slovenije kot vinorodne dežele. Lahko 
rečem, da smo na tem področju že 
veliko storili v okviru svojih finančnih 
možnosti, še bolj pa se bo potrebno 
potruditi, če želimo v prihodnje postati 
aktivni akterji na svetovnem vinskem 
trgu, ki pa je žal vsak dan bolj poln.”

“Kakšna pa bo letošnja letina?”

“Letošnja letina bo po kakovosti zelo 
dober vinski letnik, tako na Primor
skem kot tudi v Posavju in Podravju in 
lahko rečem, da bo to eden izmed treh 
najboljših letnikov v zadnjih dvajsetih 
letih. Na Primorskem je bil letnik 
dober tudi količinsko, enako velja tudi 
za Štajersko in za Posatje, kjer je bil 
kljub nekaj ujmam letnik količinsko ra
hlo nadpovprečen. Glede na količino 
gre v slovenskem merilu za drugi na
jboljši letnik po letu 1982, saj bomo 
pridelali okoli 100 milijonov litrov, 
količina pa bi bila še večja, če bi ne bilo

na Primorskem pozebe. Zaradi zalog v 
privatnih kleteh je bila letos dosti večja 
tudi tržnost grozdja, in na trgu so se 
pojavljali pridelovalci grozdja, ki že de
set let niso nudili grozdja v prodaji. 
Prevzem v nekaterih kleteh na Štajer
skem je zato rekorden, tudi na Primor
skem je v nekaterih kleteh večji kot v 
zadnjih letih. Vedeti moramo, da smo 
imeli v preteklosti nekaj slabih letnikov, 
tako da so bile k sreči zaloge v večini 
večjih kleti sedajle nizke, vendar pa bo 
ta letnik zelo težko prodati. Z letošnjim 
pridelkom vina bo verjetno potrebno iti 
v izvoz in seveda izkoristiti tudi vse 
domače tržne niše.
100 milijonov litrov je nekaj manj od 
rekordne letine v letu 1982, je pa letina 
večja od letnikov Ž92, Ž93, Ž94 in po
dobna letniku Ž95. Vendar pa je zaradi 
padajoče domače potrošnje ostalo pre
cej neprodanega tudi letnika Ž96, zato 
pa je v malih kleteh še dosti večja 
zaloga, kot bi bila samo od pridelka 
letošnje sezone. Ker se zaloga ku- 
mulira, se bo problem prodaje 
drastično zaostril, če bi bil letnik tako 
dober tudi naslednje leto."

“Sodijo v promocijo slovenske vinarske 
dejavnosti tudi degustacije, s kakršno se 
je vaša poslovna skupnost letos pred
stavljala 30. MOS-u v Celju?”

“Na leto organiziramo 15 do 20 sejem
skih nastopov na domačih in tujih se
jmih, v okviru katerih organiziramo 
degustacije in razne predstavitve. Od 
tega se doma predstavljamo na kakšnih 
šestih ali sedmih prireditvah, sicer pa 
sodelujemo na sejmih v Londonu, Bor- 
deauxu, Bruslju, Stockholmu, Veroni, 
Budimpešti, Dunaju, Zagrebu, Splitu in 
še kje, naslednje leto pa se bomo pred
stavljali tudi v Beogradu. V okviru se
jmov tako pripravljamo posamezne 
večje promocijske predstavitve sloven
skih vin na tujih trgih, vsako leto pa 
natančneje analiziramo tudi po eno

tuje ciljno tržišče - letos je to angleški 
trg, prejšnji dve leti pa smo preučevali 
nemški vinski trg. Ponavadi sodelujemo 
s strokovnjakom, ki pripravi analizo 
ciljnega trga, potem organiziramo 
seminarje, promocije in predstavitve za 
trženje na tem konkretnem tržišču ter 
obiske novinarjev iz te dežele pri nas. 
S takšno promocijsko kampanjo uti
ramo pot našim vinarjem, ki na teh 
trgih skušajo prodati slovenska vina” 
“Ste kje naleteli na posebno Tonimanje?”

“Moram povedati, da so bili v prejšnjih 
letnikih pridelki malce slabši, zato so 
bile tudi količine majhne, potrebe po 
izvozu pa praktično ni bilo. Z letošnjo 
dobro letino pa se je situacija preko 
noči drastično spremenila, in potrebna 
bo dolgoročna naravnanost 
posameznih daljnovidnejših podjetij, ki 
so se zavedla, da se morajo v svojem 
razvoju usmetiti tudi v izvoz. Tudi pod
jetja, ki so bolj kratkoročno poslovala 
predvsem na domačem trgu, kjer so 
bile tržne razmere ugodne, bodo 
morala poskrbeti tudi za izvoz svojih 
proizvodov. Vendar pa lahko z zado
voljstvom povem, da smo naše de
lovanje na tujih trgih že opravičili, saj 
je v zadnjem letu izvoz vidno porastel.”

“Pripravljate za martinovo kaj 
posebnega?”

“Letos prvič v Sloveniji pripravljamo 
tradicionalni krst slovenskih moštov iz 
vseh štirinajstih slovenskih vinorodnih 
okolišev. Prireditev bo 7. novembra ob 
12. uri ob otvoritvi prvega sejma se
men, sadik, sadja in opreme v Gornji 
Radgoni. Do letošnjega leta smo 
martinovo proslavljali zgolj z lokalnimi 
akcijami oziroma akcijami posameznih 
pridelovalnih območij, tokrat pa smo se 
odločili za skupno predstavitev vseh 14 
okolišev, saj smo vendarle slovenska 
organizacija.”

D. SAMBOLIČ

BHBHHBHHBHBH 13

IN VINO 
VERTTAS
O vinu je med ljudmi nastab veliko 
pregovorov in misli, primernih za 
vsak dogodek Vino je zdaj zdravih, 
zdaj vstopnica za pekel, zdaj tolažba, 
zdaj veselje, zdaj pesem in navdih, 
zdaj izhod m beg spet 
odrešilna pot prijatelju, sreča muza, 
praznik..
Pa si poglejmo nekatere:

V VINU JE RESNICA
Vmo je ustvaril bog za pametne ljudi, 
ne pa za norce. (Ljudska modrost) 
Vinska govorica je lepa, ali potratna 
ljubica. (Ljudska modrost)
Dobro vino in lepa ženska - to sta 
dva najlepša stnipa. (Turški prego
vor)
Če tisti, Id je odkril vino, že ni v ne
besih, jim mora biti zeh blizu. (Itali
janski pregovor)
Bergunec ženskam zeh dobro dene, 
zlasti če ga pijejo moški (Francosld 
pregovor)
Moškega zmešata vino in ženska. 
(Ljudska modrost)
Vmo je visoka poezija, je pa tudi 
trda stvarnost. (Drago Medved)
Vmo prepoji dušo, blaži naše 
bridkosti in hkrati prebuja naša 
čustva. (Sokrat)
Prvi kozarec vina je za užitek, drugi 
za srečo, tretji za pogum, četrti za 
shvo. (Ljudska modrost)
Dobro vino se ne pije, ampak samo 
okuša. (Ljudska modrost)
Vmo ne pozna sramu, okrog hodi 
tudi brez srajce. (Ljudska modrost) 
Ljudje ljubijo staro vino in nove 
pesmi (Anakreon)
V hramu je vsako vino boljše kot 
doma in doma boljše kot v krčmi 
(Ljudska modrost)
Vmo pravi čhveku: Midva imava en 
dom (zemljo), jaz sem prišla iz 
njega, ti pa vanj greš. (Ljudska mo
drost)
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mmm umm mi im mm
Izšla je oktobrska številka mednarodnega likovnega informatorja 
Likovni svet, ki ponovno prinaša obvestila o razpisih in vtise z 
razstav na domačih ter tujih tleh.

Naslov za razpis Bitola V8:
Dctetsko likovno studio 'Kril i Me
lodij’
Dalmatinska 18 
97000 Bitola 
Makedonija

“Za konkursot Bitola ’98’ ”_______
Tokrat svoja dela v Likovnem svetu 
predstavlja mladinska umetniška šola 
S.D. Tavasieva iz Vladikavkaza v Ru
siji, ki obstaja že 57 let in jo obiskuje 
400 otrok, nadalje pa likovni informa
tor objavlja tudi dva mednarodna 
razpisa: mladi do 14. leta se lahko do 
20. februarja 1998 prijavijo na razpis 
Otroškega likovnega studia 'Ciril in 
Metod’ iz makedonske Bitole za sode
lovanje na 17. otroški likovni koloniji 
'Bitola '98'; mladi do 15. leta pa se la
hko do 15. januarja 1998 prijavijo tudi 
na Mednarodni nagradni razpis na 
temo Konj, kr ga objavlja Likovni svet

Tudi tokrat ni manjkalo otroških 
razstav, ki jih je obiskal Likovni svet. V 
žalski Žani je celo pripravil med
narodno razstavo otroških likovnih del 
iz 15 držav, v ljubljanski Galeriji Zveze 
društev slovenskih likovnih umetnikov 
pa je obiskal tradicionalno razstavo 
'Otroška likovna ustvarjalnost’. Prav 
tako v Ljubljani so razstavljali malčki iz 
ljubljanskega vrtca Jelka, v Cankar
jevem domu pa je bil slovesni zaključek 
otroškega natečaja Oblikujemo 
znamke prihodnosti, kjer je zmagala 8- 
letna Eva Zajc Sobočan z znamko 
Evropa 2000. Nadalje je bila v Bistrici 
ob Sotli 17. otroška likovna kolonija 
'Trgatev '97', ki se je je udeležilo 42 
ustvarjalcev, v Celjskem domu pa je 
Zveza prijateljev mladine odprla 
razstavo slik, ki so nastale na likovni 
koloniji v Piranu in razstavo kipcev iz 
gline, ki so nastali na kiparski delavnici 
v Celju.

Poleg 3. dela potopisa '2964 km 
bivšega Balkana’ je v Likovnem svetu

mogoče zaslediti še druge vtise z 
razstav umetnikov, ki prihajajo s tujine. 
Tako se predstavljata argentinska lik
ovna umetnika Alicio Diaz Rinaldi in 
Leonarda Gotleyb, mirnchenska sli
karka Claudia Matussek z razstavo 
'Breztelesna predmetnost’, Arve Hovig 
iz Norveške z razstavo 'Gibanje v sli
kah’ ter slovenski umetnik Rudi Stopar 
iz Sevnice, ki je to poletje razstavljal po 
Kanadi. Svoje slike so razstavljali Kle
mentina Golija v Novem mestu, Ema 
Ferjanič Fric na Ministrstvu za 
obrambo v Ljubljani, Dejan Pfeifer v 
Izoli, Polde Oblak v Ljubljani, Franc 
Sagadin in Leon Pišek v Slovenski Bis
trici, v Kamniku pa sta svoja slikarska 
dela predstavljala Tatjana in Matevž 
Škufca. V žalskem Savinovem salonu 
je razstavljal oblikovalec Vincenc 
Vipotnik, z razstavo 'Malo zares...malo 
za šalo...saj sem polž!’ se v Ljubljani 
predstavlja fotograf Dušan Merklin, v 
celjskem Pokrajinskem muzeju so bile 
na ogled risbe Krištofa Zupeta in kipi 
Viktorja Plestenjaka, svoja likovna dela 
je predstavljal Jože Vogelnik v Škofi 
Ljoki, v celjskem Likovnem salonu pa 
so gostovali irski umetniki s predstavo 
'Umetnost iz nahrbtnika’.

Naslov za razpis na temo Konj:

Likovni svet 
Draga 31 
SI - 3320 Štore
Slovenija_____________________

Likovni svet je pripravil tudi pregled 
del posameznih udeležencev 15. slikar- 
sko-kiparskega simpozija IMBS v 
Podsredi, predstavil 32. mednarodni sli
karski ex tempore v Piranu, Iger je bilo 
v Obalni galeriji razstavljenih 91 del, 
obiskal slikarsko srečanje Ex tempore 
v Dobrni pa tudi Mednarodno 
umetniško kolonijo 'Slovenija odprta za 
umetnost’ na Sinjem vrhu.

D. S.

SO ŠE PRIJATELJI?

Nekaj najlepšega je, če se z nekom 
dobro razumeš, mu zaupaš in ga 
poznaš do potankosti. Temu se reče 
prijateljstvo.
Vsakdo med nami je že doživljal vsaj 
del tega prijateljstva in zato sem se 
odločil, da bom pisal o tem. Človek 
je vedno stremel k napredku in tudi 
največji mojstri ter znanstveniki bi 
dosegli zelo malo, če ne bi imeli vsaj 
nekoga, ki bi jih podpiral. Vendar, a 
smo povsem prrepričani, kaj je to pri
jateljstvo, ali ima tudi slabe strani? 
Odgovor na to ni tako preprost, kot 
bi si predstavljali, tako da se moramo 
v to še posebno poglobiti. Prijateljstvo 
ima mnoge svetle točke, toda pre
velika zaupljivost lahko hitro pripelje 
črne oblake nad poprej obsijano 
obzorje. Nekdo, ki si ga spoštoval ves 
ta čas, ti lahko v trenutku obme 
hrbet in te pusti v brezkončni puščavi, 
polni mrhovinarjev, ki komaj čakajo 
na tvoje meso. Spet drugače pa bi la
hko nekdo, ki ga sploh nisi ocenjeval, 
ponudi zadnjo rešilno bilko - stek
lenico vode v vroči puščavi.
Pravi prijatelj je kakor drevo: na 
začetku ga moraš zalivati, a potem 
naglo zraste in ti se lahko 'mastiš’ s 
sadovi, ki jih obrodi. Tisti pa, ki si ga 
tako dolgo 'zalival', lahko večkrat 
'cveti', a pravih sadežev ne bo nikoli 
obrodil. Iz tega lahko sklepamo, da 
ti 'pravi' prijatelji še vedno stojijo ob 
strani, a se vedno ne pokažejo v tre
nutku, ko si potreben pomoči, čeprav 
te vedno rešijo, če je le v njihovi 
moči. Ker pa za vsakim ovinkom, ki 
ga obhodiš na svoji poti v življenju, 
prežijo mrhovinarji, ki bi se radi na
pili tvoje krvi, moraš biti vedno opre
zen, da jim ne pokažeš ran, ki so ti 
jih prizadejali drugi. Človek je najbolj 
ranljiv ravno na mestu, kjer je naj
manj pričakoval in tisti, ki bi se rad 
resnično okoristil, bo poiskal tudi na
jmanjšo rano v sicer zaceljeni koži. 
Prijateljstvo je lep čas v tvojem 
življenju in upaj, da boš čim več časa 
preživel ob prijateljih. A zapomni si: 
prijatelja nikoli ne preizkušaj! To so 
bile moje misli o prijateljstvu in up
am, da razmišljam prav, ker drugače 
se mi lahko še kako maščuje.

URBAN KRANJC, 8. razred

TO SEM JAZ
Ime mi je Barbi. Za domačo nalogo 
sem dobila, da se moram opisati. In 
to bom tudi storila.
Stara sem devet let. Imam sivo mo
dre oči in rjave lase. Sem manjše 
postave. Moja najljubša hrana je 
pizza. Rada imam šport. Ko mi je 
dolgčas, si vzamem knjigo in jo pre
berem. Rada gledam Obalno stražo. 
Po horoskopu sem kozorog. Rada se 
igram z Baibikami. Včasih nisem do
volj pridna in skrbna. Nimam vedno 
pospravljene sobe. Rada imam glas
bo. Pojem prvi glas v MMPZ os
novne šole Žalec.
Z očkom greva velikokrat v knjižnico. 
Sem učenka 3.c razreda, učim se 
igrati rokomet. Potrudila se bom, da 
bodo moji učni uspehi v tem šolskem 
letu prav tako dobri, kot so bili v 
drugem razredu.

BARBARA ZB PANC 
OS Žalec

ZIMSKA ŠOLA V NARAVI
(Bilo nam je prelepo)

Drugi teden v februarju smo vse od- 
pravSi v zimsko šolo v naravi. Sli smo 
v Črno na Koroškem. Bila sem polna 
pričakovanj. Sončno jutro je bilo prav 
primemo za slovo od šole in odhod 
na lepše. Tako smo se tudi od staršev 
lažje poslovili. Pot je bila dolga. Ko 
smo prispeli, smo zložili smuči na 
kup snega, od koder smo jih po 
kosilu odnesli v hotel Kmes, kjer smo 
stanovali. Dobili smo čudovite sobe. 
Naša je imela tri prostore. V enem 
je bila kopalnica Ni imela okna, ven
dar je imela prelepe svetlikajoče se 
ploščice, pa tudi tuš, zavarovan s 
rdečim pregrinjalom. Nad umival
nikom je viselo ogledalo s polico. Na 
polici so stali trije kozarci in milo. 
Drugi prostor je bila osrednja soba. 
Vanjo so vodila glavna vrata Za vrati 
je stala omara, zraven nje pa pisalna 
miza in na njej rdeč telefon. Imela je 
tudi tri predale. Nasproti mize je bil 
kavč, ki se je dal raztegniti. Na njem 
je spala Miljam. Soba je imela tudi 
okno. Z njega je bil lep razgled na 
mestno cerkev in na smučišče. Tretja 
soba pa je bila spalnica. V nej je bila 
francoska postelja in dve nočni 
omarici. Na postelji sva spali Tanja in 
jaz. Hotelska hrana je bila odlična. 
Vsak dan je bilo vse sveže skuhano 
in vsak dan tudi drugače. Upravnik 
hotela se je na prvi pogled zdel strog, 
vendar smo kmalu spoznali njegovo 
prijaznost. Nosil je očala, na temenu 
pa je imel kitko, ki je segala do 
sredne hrbta. Tudi drugo osebje je 
bilo prijazno in zabavno. Vsa dan 
smo smučali. V začetku je bilo slabo, 
ker smo morali 'štanfatf, kmalu pa je 
postalo super, saj smo se naučili voz
iti z vlečnico. Smučali smo dopoldne 
in popoldne, razen v petek, ko smo 
imeli smučarsko tekmovanje. Bila 
sem sedma. V petek smo spoznali 
tudi nočno smuko. Smučali smo do 
sedmih. Takrat je bila že tema Vse 
okoli nas so bile prižgane luči, da 
smo videli kot podnevi. Poleg 
smučanja smo imeli tudi učne ure. 
Vsak dan smo dobili učne liste, en 
večer pa smo delali tudi plakate. 
Poleg tega nam je enkrat predaval 
gorski reševalec, kako poklicati p<> 
moč in se rešiti, če se zgubiš, drugič 
pa smo šli z gozdarjem v gozd, kjer 
smo preučevali koroško gozdno ra
stje. Ko smo bili v Črni, je bil tudi 
pust. Oblekla sem se v cvetlico. 
Zvečer smo imeli ples v maskah. 
Igrali smo se smešne igre. Zame je 
bila najbolj smešna igra pantomima 
Z Mirijam sva oponašali konja in 
njegovega gospodarja Morali sva biti 
precej smešni, saj so se nama sošolci 
močno smejali. Napočil je zadnji dan. 
Pospravili smo vse stvari. Veseli, 
zdravi in zadovoljni smo se poslovili 
od lepega in prijaznega hotela Kmes. 
Upam, da se bom še kdaj smučala 
na teh koroških strminah, Iger sem se 
naučila pravilno smučati, za kar gre 
zahvala tudi mojima učiteljema ga. 
Zlatki Bukovec in g. Primožu Jelenu. 
Spremljala nas je tudi mamica moje 
sošolke Ane, ga. Lili Ribič, ki nas je 
zabavala zvečer, da nam ni bilo dolg 
čas.

KATJA ZAVRŠNIK, 5.b 

_______________ OŠ VRANSKO
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MONITORJI BELINEA - VEDNO BOLIŠI
V prostorih podjetja Eurocom v Levcu je bilo 24. oktobra prvo 
dilersko srečanje podjetja, na katerem so predstavniki Eurocoma med 
drugim predstavili tudi monitorje Belinea, katerih uradni distributer 
za Slovenijo so. Srečanja se je udeležil tudi Jaro Travnik, export 
manager nemškega podjetja Maxdata, proizvajalca monitorjev Belinea.

Direktor Eurocoma, Vito Klinc, je 
povedal, da podjetje obstaja že od leta 
1989, danes pa ima 20 zaposlenih. Po
leg maloprodaje, izgradnje lokalnih ra
čunalniških mrež, dejavnosti na podro
čju komunikacij, izobraževanja in ser
visa oziroma tehnične podpore za upo
rabnike se ukvarjajo tudi z distribucijo 
oziroma trženjem proizvodov tujih pro
izvajalcev, kot so računalniške kompo
nente podjetja A-open, mrežna opre
ma proizvajalca D-link in prodaja mo
nitorjev Belinea nemške Maxdate. Na 
prvem dilerskem srečanju držav vzhod
ne Evrope, ki je bilo nedavno na Ma
džarskem, je podjetje Maxdata tudi 
uradno podelilo naziv avtoriziranega 
distributerja za svoje proizvode pod
jetju Eurocom.
Monitorji Belinea so na trgu že vsaj 
deset let, letos pa si je njihov proizva
jalec zastavil cilj, da s srednjeevropi- 
skega tržišča prodre tudi v vzhodno 
Evropo. Maxdata pronuja tri tipe moni
torjev Belinea: modele za domačo 
uporabo, modele za proslovno uptorabo 
in profesionalne modele z ekranom, ki 
je večji kot 40 cm. Monitorji Belinea 
se uradno {»javljajo na tesrih skupaj z 
znanimi proizvajalci, kot so Nokia, Pa
nasonic, Philips in Sony in jih piogosto 
pustijo za sabo. Prednosti monitorjev 
Belinea so po besedah predstavnikov 
Eurocoma številne: kar najbolj ugodno 
je razmerje med kvaliteto in ceno, prvi 
na svetu imajo 3-!etno garancijo, so za
nesljivi in enostavni za uprorabo, v vsaki 
državi, kjer so v prodaji, pa je zanje za
gotovljen tudi pop»ln servis in tehnična 
podpora. Maxdata namreč od svojih 
pooblaščenih distributerjev zahteva, da 
imajo serviserja, ki ga na sedežu pod
jetja v Nemaji usposobijo za servis mo
nitorjev Belinea. Proizvajalci zagota
vljajo visoko kvaliteto svojih proizvo
dov, saj imajo vsi monitorji Belinea 
certifikat ISO 9241-3, narejeni pa so po 
nemških standardih in preizkušeni v 
nemških laboratorijih. O visoki kvaliteti 
priča tudi podatek, da je bilo pri 17- 
palčnem monitorju le do 1 odstotek

reklamacij. Na za
htevo proizvajalca 
morajo biti za pro
dajo monitorjev 
Belinea v vsaki 
državi prevedena 
navodila za upora
bo in prospektna 
gradiva ter nareje
ni vsi potrebni A- 
testi.
Nemško podjetje 
Maxdata s sede
žem v Mariu ob
stoja od leta 1987, 
že od ustanovitve 
pa je njihovo p»s- 
lovanje v strmem 
vzponu. Ob usta
novitvi je bila de
javnost podjetja 
omejena na dis
tribucijo računalni

ških sistemov in trgovinsko dejavnost, 
danes pa imajo za svoje odjemalce na 
razpolago tudi servis in tehnično 
službo. V Nemčiji imajo na področju 
prodaje monitorjev kar 14,8-odstotni 
tržni delež, letos pa so se sklenili 
razširiti tudi na področje vzhodne 
Evrope. Doslej so že v 19 državah 
vzhodne Evrope različnim podjetjem 
podelili naziv avtoriziranega distrib
uterja, po besedah export managetja 
Mavdate Jara Travnika pa so si za cilj 
zastavili, da bi do leta 2000 postali na
jvečji distributer monitorjev v Evropi.

Lansko leto je bilo podjetje Marcdata 
po prodaji monitorjev na petem mestu 
v Evropi, v bližnji prihodnosti pa se še 
nameravajo širiti: konec leta 1997 bodo 
odprli svoj center na Tahvanu, v začet
ku prihodnjega leta pa nameravajo us
tanoviti svojo podružnico za ZDA. 
“Do leta 2005 želimo biti ena največjih 
svetovnih računalniških družb na sve
tu,” je povedal Jaro Travnik. Maxdata, 
ki po besedah exp»rt managetja veliko 
dela na razvoju novih tehnologij, si zelo 
prizadeva za kvaliteto, to pa lahko nji
hovi distributerji ponudijo tudi končne
mu uporabniku.
“Partnerja je treba zadovoljiti s 
kvalitetno ponudbo, ljudem pa 
ponuditi tisto, kar si želijo,” je načelo 
podjetja Maxdata, ki posluje z vodilom 
žlmmer besser - Vedno boljši.’

D. S.

Trdi diski, ki jih ponujajo trgovine, so 
lahko tarča goljufije. Na računu ponu
dijo tega, vgradijo pra onega. Trdi diski 
(v nadaljevanju diski) se merijo po veli
kosti v Mb oz. Gb. Trenutno se velik
osti diskov gibljejo okoli 2 Gb. Pri na
kupu priporočam disk iz Quantum-ove 
tovarne, še bolj pa Westem Digital (ali 
IBM).
Monitorji se merijo po dolžini di
agonale, še bolj pa po tovarni, kjer so 
bili izdelani (torej cena). Standardni so 
14 eolski, obstajajo še 15, 17 itd... Sam 
priporočam 14 eolskega, ker je na
jcenejši in dovolj velik.

uchPad pa je čedalje bolj v modi. 
Trenutno ima povprečen računalnik 
naslednje karakteristike: Pentuim 166 
MMX, 16 ali 32 Ramov, okoli 2 Gb 
diska in 14 ali 15 eolski monitor. Kako 
ugotovite enakost med karakteristikami 
vašega računalnika na računu in v res
nici?
Najprej rami. Ko vklopite računalnik, 
se najprej testirajo rami (toda ne 
povsod). Če cifre pritečejo do približno 
16000, imate vgrajenih 16 Mb. Nato se 
pokaže tabela. V njej lahko še enkrat 
najdete vaše rame in tudi procesor, la
hko pa se vam hitrost procesorja izpiše

Tipkovnica je (tako kot monitor) vmes
nik med vami in računalnikom. Glede 
tipkovnic priporočam Cherry G-83, ki 
je res malce dražja od Mitsumi-jeve, 
toda tista dva tisočaka vas lahko nena
zadnje prideta več. Lrahko bi rekli, da 
niso tipkovnice v računalništvu nič na
predovale in da so iste, kot pred 30 leti. 
Toda izumljenih je bilo že ogromno ra
zličnih tipkovnic, ki so bile po mnenju 
izdelovalcev boljše zaradi anatomske 
razporeditve tipk. Vendar pa nihče ni 
hotel svoje tipkovnice zamenjati za 
drugo, ker je bil vajen trenutne razpo
reditve tipk. Na tržišču sem opazil tip
kovnico Cherry G-80, ki je zanimiva 
zaradi malce spremenjene razporeditve 
funkcijskih in numeričnih tipk, poleg 
tega pa že ima vgrajeno miško Touch- 
Pad, ki so jo začeli vgrajevati v pre
nosne računalnike. Mislim, da bo tip
kovnica G-80 prevladala v dveh letih, 
saj ima črkovni del nespremenjen, To-

takoj za tabelo. Nekateri trgovci lahko 
uporabijo zvijačo. Na osnovno ploščo 
pritrdijo počasnejši (cenejši) procesor 
nato pa ga “sfrizirajo” na mnogo večjo 
hitrost. Plačali boste tistega, ki ga ni
mate, imeli pa slabšega. Prav tako kot 
vi, tudi računalnik ne bo vedel, kateri 
je v resnici vgrajen, zato bo predvide
val, da je tisti, ki ga ni. Naviti procesor 
sicer deluje, njegov problem pa je, da 
se preveč greje in da se lahko sčasoma 
le pokvari. V tem primem sami tega 
ne morete ugotoviti, pomaga vam naj 
kakšen strokovnjak. Velikost trdega 
diska ugotovite na naslednji način. Če 
kupite zraven računalnika še oporacijski 
sistem Windows 95, potem pojdite v 
Dos okno in napišite ukaz CHKDSK. 
Lahko pa ga napišete, če vas računal
nik sam vrže v Dos. Če vam bo izpisal 
približno 2.000.000.000, potem imate 2 
Gb velik disk.

Bomt Zajc

Žalec
Aškerčeva 4a, 3310 Žalec 

tel.: 063 715-820, fax.: 063 715-390

Matrični tiskalnik od 29.999 SIT 
Laserski tiskalnik od 69.999 SIT 
CD ROM ATAPI24X od 17.999 SIT 
INKJET barvni tiskalnik 24.752 SIT

IBM APTIVA od 99.999 SIT
Vse cene so brez p A.

Cene veljajo za takojšnje plačilo
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Z ROBA PREPADA
Čeprav je star šele osemnajst let, je v zadnjih nekaj mesecih videl in doživel marsikaj. Ker se 
je nesrečno zaljubil, je začel v začetku leta najprej piti, potem je poizkušal še drogo... vse to 
pa je za seboj potegnilo še ostalo; vse tisto, kar bi bolj kot v življenje nekega mladostnika so
dilo v kakšen izmišljen roman o tem, kako naj bi v današnji družbi ne živeli...

Zaradi nalivanja z alkoholom in de
presije, v katero je padel, ko ga je 
pustila punca, se je zdravil v psihiatrični 
bolnišnici v Vojniku, od koder je po 
nekaj mesecih ušel. Potem so ga od 
doma nagnali še starši, in razpet med 
prejšnjim življenjem v Celju in novo 
družbo v Ljubljani, se je pričel klatiti, 
vse dokler ga niso našli policaji in dok
ler se niso z njim in njegovimi 
problemi pričeli ukvarjati tudi na Cen- 
tru za socialno delo.

Prej
“Igral sem v gledališču, bil sem uspešen 
v šoli, ves čas sem pazil tudi na mlajšo 
sestro in ji kuhal kosilo. Potem pa sem 
nekega dne spoznal punco, v katero 
sem se noro zaljubil. Nekaj časa je bilo 
vse super, kmalu pa je zaradi te zveze 
začelo iti z mano samo še navzdol,” 
pripoveduje, kako je najprej začel špri- 
cati šolo, potem pa pustil še prijatelje 
in družbo, ki mu je prej veliko 
pomenila. “Popolnoma sem se izoliral 
in z nikomer nisem več govoril; 
pomembni so mi bili samo trenutki, ki 
sem jih preživel z njo. Na koncu sem 
pustil še bend, v katerem sem igral 
bobne... samo zato, da sem lahko san
jal o njej in ji pisaril pesmi...”

Kot je v takšnih pravljicah navada, ga 
je ona po nekaj mesecih pustila, on 
pa... “Bil sem žalosten in razočaran, in 
da bi to svojo žalost nekako utopil, sem

se nalival z vedno večjimi količinami 
alkohola. Vseeno mi je bilo, kaj sem 
pil; lahko sem spil tri litre različnih vin, 
potem pa še pol litra vodke ali viskija, 
vse to pa splahnjeval s pivom... Slo je 
celo tako daleč, da sem začel bruhati 
že po prvi steklenici vina in tako se je 
nadaljevalo. Tisto, kar sem spil, sem 
izbruhal samo zato, da sem lahko po
tem spet pil... pa spet bruhal...” poti- 
hem pripoveduje o grozljvki, ki jo je 
preživljal. “Po nekaj tednih je bilo z 
mano tako, da nisem mogel več ne 
hoditi in ne govoriti; po nekaj dni 
nisem jedel, nehal sem se umivati in 
česati, ko sem šel čez cesto, sem 
ponavadi ustavil ves promet, ker nisem 
nikoli gledal okoli sebe... Želel sem si, 
najbolj vroče sem si želel, da bi me po
vozil vlak ali tovornjak. Želel sem si 
umreti; tako ali drugače; popolnoma 
vseeno mi je bilo.” Kljub vsemu temu 
pa je uspel ohraniti zadnji kanček volje 
do sebe in do življenja. “Vsaj toliko, da 
nisem naredil samomora,” pravi, in 
popiije malo soka. Jaz pa čakam in se 
sprašujem, ali bo stavku še kaj dodal 
ali ne. Tudi to stori. “Na srečo,” reče. 
Ja, zaveda se pomena te besede; 
čeprav mu do sedaj ni ravno kaj prida 
pomagala...

V tednih, ko je pil, je potreboval za 
pijačo tudi vedno več denarja, kar mu 
je prinašalo še dodatno kopico težav. 
“Denar, ki sem ga potreboval za alk

ohol, sem si najprej izposojal od pri
jateljev in znancev z izgovorom, da ga 
potrebujem za hrano, malo pa sem si 
pomagal tudi z žepnino, ki sem jo do
bival od staršev. Njima pa se niti san
jalo ni, kaj se dogaja z mano. Potem 
pa, ko so se doma začeli pojavljati 
čudni telefonski klici tistih, ki so želeli 
dobiti svoj denar nazaj, in ko sem začel 
še krasti, se je staršema vendarle pos
vetilo, da je nekaj narobe. In ravno na 
dan, ko sem prvič poizkusil njuhati tudi 
heroin, so ju poklicali iz šole in povabili 
na razgovor. Ko sta prišla domov, sta 
me našla v postelji vsega pobruhanega 
in omotičnega... Oče me je strpal v 
avto in odpeljal k zdravniku, ki mi je, 
takoj ko me je videl, napisal napotnico 
za k psihiatru. Rekli so mi, da gre 
samo za progovor, jaz pa sem že takrat 
razmišljal v stilu: “Sedaj si pa tako ali 
tako nor, in če je že tako, se lahko 
noro tudi obnašaš.” Tako sem že ko 
sem prvič vstopil v njegovo pisarno, 
začel govoriti same neumnosti. On pa 
me ni ravno dolgo poslušaš; v roke je 
vzel telefonsko slušalko, zavrtel je 
številko in nekaj trenutkov po tem sta 
se v ambulanti prikazala dva pit bulla, 
se mi predstavila kot tehnika in rekla: 
“Z nama boš šel.” “Kam?” sem 
vprašal, onadva pa sta molče stopila 
vsak na eno stran, me prijela pod roko 
in me odpeljala.” Na zaprti oddelek 
psihiatrične bolnice v Vojniku, doda, in

ft!Bi
kot da bi bilo to zanj še vedno nekaj 
sramotnega, pogleda v tla.

Tam
Jasno, da ga je v začetku vse skupaj 
presunilo in šokiralo. “Nekaj časa sem 
gledal izza rešetk in opazoval ljudi ok
oli sebe. Zdelo se mi je, da so vsi okoli 
mene čudni, samo jaz sem normalen in 
prepričan sem bil, da se mi dogaja 
velika krivica. Tako sem nekaj dni ves 
čas molčal, ničesar nisem hotel jesti; 
samo gledal sem skozi okno...” pri
poveduje o šoku, ki ga je doživel, ko 
se je znašel za zaprtimi vrati psihia
trične bolnišnice. “Po nekaj dneh pa 
sem ugotovil, da tako ne bom nikamor 
prišel, in tako sem se nekega dne po
gledal v ogledalo in si rekel: “Človek, 
pri teh letih in tej pameti se ti res ne 
bi bilo potrebno spraviti tako daleč!”- 
Potem se mi je začelo zdeti vse skupaj 
smešno in... vedno bolj sem se vživljal 
med ostale paciente in počasi mi je 
začelo postajati takšno življenje vedno 
bolj všeč.”

Po nekaj mesecih, ki jih je preživel v 
bolnišnici, je ugotovil, da je od vseh 
terapij in pogovorov odnesel vse, kar je 
bilo mogoče. “Skratka, v vsem tem 
nisem videl več smisla in nekega večera 
sem ugotovil, da je skrajni čas, da 
zaživim po svoje. Tako sem spakiral in 
odšel domov. Očeta ni bilo, mati pa je, 
ko sem ji povedal, kaj sem storil, zelo 
burno reagirala, češ: A si čisto nor, a 
bi rad ubil sebe in nas...,” potem pa mi 
je postavila ultimat, češ: “Vrni se v 
bolnišnico ali pa spakiraj in pojdi, da 
te ne vidim nikoli več!”

Ni se spraševal, ali bo storil prav ali ne; 
storil je tisto, za kar je v tistem tre
nutku čutil, da je pravilno in najboljše. 
Spakiral je najnujnejše in odšel, ne da 
bi vedel, kam. Star je bil sedemnajst let.
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Na begu
Potem se je nekaj časa klatil med 
Ljubjano in Celjem; vse dokler ni na 
nekem žuru spoznal nove punce. 
‘'Hodila sva na koncerte, z njeno 
pomočjo sem si v Ljubljani našel novo 
družbo, ki se mi je zdela dosti bolj kul 
kakor nekdanji prijatelji iz Celja. Družil 
sem se začel družiti s klošaiji, punkerji, 
hipiji in ugotovil, da so to ljudje, ki so 
ponavadi zelo inteligentni, tako daleč 
pa padejo zato, ker se ne znajo vklopiti 
v družbo oziroma ker jih ta ne spre
jme.”

j In ker nista imela stanovanja, sta
j ponavadi spala kar na kakšni klopci, na 

celjskem starem gradu ali pa v nekem 
zapuščenem avtomobilu, ki sta ga 
odkrila sredi gozda med potjo na 
Celjsko kočo... vse dokler se nista 
naselila v neki zapuščeni, na pol podrti 
hiši nekaj kilometrov iz Celja. “Po 
obleke in hrano sva šla na Rdeč križ, 
sicer pa sem začel pomagati tudi 
nekemu avtomehaniku, da bi zaslužil 
denar, s katerim bi si lahko omogočila 
normalno življenje. Kazalo je vedno 
bolje... vse dokler ni neke noči začel 
nekdo razbijati po vratih “najine” 
kočure. Vstopili so policaji, naju 
pregledali in kot v kakšem ameriškem 
filmu odpeljali na policijsko postajo ter 
Poklicali socialnega delavca.” Prihod
nji dan so po njiju prišli starši, in avan- 
lura je bila končana.
“Ko so se končale šolske počitnice, 

nisem več vedel, kaj naj storim. Nisem 
Vedel, ali naj nadaljujem s šolanjem ali 
ne. Potem pa sem se vzel v roke in 
stvari so se začele urejati. Učiti sem se 
začel za razredne izpite in jih tudi 
ppravil. Spet sem začel hoditi ven s pri
jatelji, vendar sedaj ne pijem več alk
ohola, tudi nobenih zdravil ne jemljem 
več... Mislim da sem imel v bolnišnici 
dovolj časa razglabljati o vprašanjih, ki 
sp me prej toliko časa žrla. O smislu 
bivanja, življenja in lastnega jaza...”
Po vsem, kar sem doživel, sem ugo
tovil, da je bolje kot o življenju toliko 
razmišljati, življenje živeti. Pa ne 
nekakšnega igranega življenja; ne 
nakakšnih brezplodnih sanjarij. Na 
svetu sem zato, da z delom, sposob
nostmi in pozitivno naravnanostjo do 
sebe in do okolice vzpostavim nor
malen odnos.
Pa ne s pomočjo kakršne koli odvis
nosti, je prepričan po vsem, kar je 
Poizkusil in doživel. “Vse kar sem 
počel v zadnjih mesecih, so samo 
oblike bežanja pred samim seboj. To 
lahko počenja človek nekaj časa, ne 
more pa večno.”
Res je sicer, da se vedno več ljudi 
vsega tega zaveda in da skušajo na tak 
način tudi živeti. Po drugi strani pa... je 
res tudi... je res tudi, da vsi tisti, ki ne 
razmišljajo tako kot večina še vedno z 
materializmom preveč obremenjenega 
sveta, v naši družbi največkrat hodi po 
robu prepada. In ponavadi je, še pose
bej v letih, v kakšnih je on, za padec 
Potreben samo majhen sunek. On ve 
m odločil se je, da mu bo uspelo. Tudi 
če bo v življenju hodil po robu, ne bo 
dovolil, da bi se mu ta še kdaj odkrhnil.

NINA M. SEDLAR

Tako prepevanje se bo slišalo pogosto 
v teh dneh po zidanicah in vikendih, 
kjer v kleteh letos zori dober pridelek 
vina. Legenda pravi, da je trto zasadil 
že očak Noe in že v davnini je tudi bila 
k nam prenešena iz Azije. O tem so 
pisali mnogi zgodovinarji ter etnologi, 
dokaze o tem pa so našli v Stari gori 
pri Vidmu ob Ščavnici, ko so pri 
kopanju večjega vodnjaka na globini 20 
metrov našli odtis vinske trte v laporju. 
Ta kos laporja še danes hrani ljubitelj 
starin Jože Cuš iz Zenika. To pa tudi 
potrjuje trditev, da so naši predniki na 
tem prostoru sadili trto pred prihodom 
Rimljanov v naše kraje. Etnologi ome
njajo, da je že panonski cesar Probus 
sadil trto na področju današnjega 
Ljutomera, Kapele in Radgone. Pou
darjajo tudi, da so bile v tistem času 
temperature zelo visoke, kar je za 
vzgojo trte pomembno. Trta se je kot 
ogromna ovijalka vzpenjala po drevju 
in s sladkimi plodovi hranila ptice, 
živali in ljudji, ki so jo kmalu začeli ob
delovati. Prvi dokazi o vinogradništvu 
med Slovenci izvirajo iz leta 861, in 
sicer iz Kocljeve kneževine ob Blatnem 
jezeru, ki je danes sestavni del Madžar
ske. Zato tudi ne presenečajo zapisi o 
vinski trti na Goričkem v Prekmurju iz 
leta 1627. Ta s trto posajen svet je de
doval cesar Maksimilijan. Danes se trta 
vzgaja po vsej Sloveniji. Tudi v Savin
jski dolini se neguje vinska trta. Vi
nogradniško društvo šteje danes blizu 
100 članov, ki proizvajajo žlahtna in 
vrhunska vina. Že stoletja je vino

zdravilo. To potrjujejo tudi freske v 
naši najstarejši lekarni v Olimju. Na 
Goriškem je znan recept iz dobe 
Napoleona, ko so vojakom, ki so imeli 
želodčne infekcije, ponujali prepečenec, 
polit z olivnim oljem in namočen v 
rdeče vino. Danes si življenja brez vina 
skoraj ne moremo predstavljati. Pije se 
ob veselih in žalostnih dogodkih. Ne
pogrešljiv je tudi pri cerkvenih obredih. 
Prešeren ga omenja v svoji Zdravici. 
Dobre poznavalce in pridelovalce vin v 
sedanjih časih razglašajo za vinske 
viteze ali viteze Sv. Fortunata, kar je 
zelo časten naslov. In kako je prišlo do 
tega, da ravno Martina slavimo kot 
zavetnika vina? Klub temu, da izvira iz 
Panonije oziroma iz Shombatheylija, je 
Martin pil vino le pri maši kot duho
vnik. Njegova smrt pred 1600 leti se je 
zgodila na njegov sedanji god. Takrat 
je to bila zahvalna nedelja, ko so se 
ljudje zahvaljevali za dobro letino. Sveti 
Martin izvira iz vojaške družine. Tudi 
sam je bil nekaj časa vojak. Po nekaj 
letih služenja vojske ga je škof Hilarij 
v Portiesu posvetil v duhovnika. Tedaj 
se je odločil, da se vrne domov in krsti 
svoje starše. Toda to mu ni uspelo, 
umakniti se je moral v puščavo, kjer je 
kot dobrotnik živel svetniško življenje. 
Kmalu zatem ga je škof poklical nazaj 
v Porties, kjer je formiral prvi samostan 
na francoskih tleh. Martin je in sam 
postal škof. Sveti Martin je veljal za us
miljenega vojaka. Na mnogih slikah ga 
prikazujejo kot vojaka, ki z mečem 
reže svoj plašč in polovico podaija

golemu vojaku. Na drugih slikah pa je 
upodobljen z gosjo že kot škof. Legen
da pravi, da se je, ko so ga iskali, skril 
med gosi, ki so ga rešile pred zasle
dovalci. Obstaja tudi mnenje, da so ga 
gosi z gaganjem odkrile, ko mu je 
cerkveni sel izročil poziv, naj se vrne v 
Portiers. Slovenci ga štejemo za svojega 
svetnika. V Sloveniji obstaja več kot 
13000 Martinovih godov. Pri ka
toličanih se Martinova nedelja praznuje 
kot zahvalna nedelja. Takrat se za 
kosilo ponudi pečena gos in mlado 
vino. Ponekod ta dan velja za “jesenski 
Pust” pred adventnim postnim časom. 
Običaji za ta praznik so zelo različni. 
Tako so v slovenski Istri za njegov god 
pekli pogačo semenačo v zahvalo Bogu 
za dobro letino in da so pravočasno 
spravili vse žito pod streho. V Halozah 
praznujejo tako imenovane “dom- 
ladke”. Posebne svečanosti so povsod v 
vinorodnih krajih. Za Belo krajino je 
značilna bogato obložena miza, na 
kateri ne manjka dobrot in Martinove 
gosi, ki se lahko zamenja za “tolstega” 
kopuna. Na Štajerskem je ta dan veljal 
za poravnavo najemnin in drugih ob
veznosti, ki so nastale med letom. V 
Slovenskih goricah so se za ta dan 
kmeti zbrali v vaški gostilni, kjer so 
premožnim kmetom morali poravnati 
pašo. Izplačani pa so takrat bili tudi 
pastiiji in viničaiji. Po poravnavi je sle
dila še gostija. Pogosto se je znalo 
zgoditi, da so zbrani denar še isti dan 
zapravili. Podobni Martinovi običaji pa 
so poznani tudi v sosednji Avstriji ter 
Nemčiji. Na Avstrijskem so farne 
cerkve obvezno okrašene s poljskimi 
pridelki, posebej značilnim za določen 
kmetijski predel. V Skandinaviji je na 
ta dan obvezna Martinova gos. V naši 
neposredni bližini je gotovo najbolj 
svečano in izvirno v Laškem. Sveti 
Martin je po nekateri trditvah zavetnik 
tega mesta že 900 let. Mestni odbor za 
ohranjanje ljudskih izročil in običajev se 
ponaša z njim. Žal je vsa dokumen
tacija o laški prafari zgorela, vendar so 
kmalu cerkev in običaje obnovili in jih 
še danes radi pokažejo. Po katastrofal
nem požaru, ki so ga podtaknili Turki, 
so kmalu pridobili nazaj trške pravice. 
Praznovanje pri njih traja več dni in ga 
imenujejo martinovo, samo Martino
vanje pa je na soboto. V teh dneh 
prikažejo veliko starih običajev, ki so 
vezani za god farnega patrona. Tudi le
tos bo pri njih martinovo trajalo tri dni 
in se bo pričelo s predavanjem marti
novo leto. Praznovanje bodo nadalje
vali z razstavo Laško skozi stoletja, 
večerom Vinskih pesmi, napitnic in 
zdravic s pevci iz sosednjih far maribor
ske škofije. Na samo martinovo nedeljo 
bosta dve svečani maši, ter Martinov 
sejem, ki sega še v 12. stojetje in etno 
prireditev z naslovom Lepa nedelja v 
Laškem. Najbolj veseli martinovanja so 
upokojenci, ki se takrat radi napotijo v 
vinorodne kraje. Tam v zidanicah ali 
na kmečkem turizmu z raznimi prire
ditvami in igrami počastijo ta praznik. 
Tudi gostinci ne stojijo križem rok. 
Svoje jedilnike obogatijo z martinovo 
pojedino in mladim vinom. Zato pa 
naslovni kitici dodajmo še: “Naj svet 
Martin požegna ga, debelo gos naj zra
ven da!”

NKO
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Polepšajmo si dneve s slikanjem na svilo
V letu 1996 sem obiskovala usposabljanje za mentorje študijskih 
krožkov. To je bilo usposabljanje, ki se je močno razlikovalo od vseh 
dosedanjih. Poleg novega spoznanja, da je učenje lahko prijetno, sem 
se naučila tudi, da je pomembno na srečanju skupin študijskega 
krožka vzpostaviti sproščeno in veselo, žneuradno’ vzdušje. To se mi 
je zdel osnovni pogoj za dosego ciljev, zaradi katerih je to 
usposabljanje potekalo.

Pri odločitvi za izbiro teme je sprva 
prevladovala želja, da predstavim otro
ke, ki so zaznamovani z Downovim 
sindromom in njihove starše. Pri 
svojem delu na Centru za socialno delo 
(CZS) sem se srečevala z njimi, z 
njihovimi podobnimi zgodbami, ki pa 
so vendar bile vsaka za sebe edinstvene 
in posebne. Ker pa moja zamisel še ni 
bila do konca dodelana, sem se 
odločila, da organiziram študijski 
krožek slikanja na svilo, ki smo ga sku
paj poimenovali: Polepšajmo si dneve.

V tedenskih srečanjih ob ponedeljkih 
od 27. februarja do 19. maja letos smo 
se družili v prostorih Dnevnega centra 
Podmornica na Centru za socialno 
delo Žalec. S prvo kandidatko za štu
dijski krožek, upokojeno defektologin
jo, že dolga leta sodelujeva v Društvu 
za pomoč duševno prizadetim Sožitje 
Žalec. Osebno sem jo povabila k so
delovanju in povedala mi je, da je bilo 
slikanje na svilo njena velika želja, ki pa 
je do tega dne ni uspela uresničiti za
radi pomanjkanja časa in nekaj nezau
panja v lastne sposobnosti. S seboj je 
pripeljala tudi sina Robija, ki je varo
vanec Delovno varstvenega centra v

Žalcu. Nekaj srečanj sta se udeležila 
skupaj, potem pa sta ugotovila, da je 
mamina zavzetost za učenje tako veli
ka, da je za Robija poiskala varstvo in 
se je lahko predala slikanju na svilo 
neobremenjeno in sproščeno. Osebno 
sem povabila tudi sodelavko, ki se lju
biteljsko ukvarja s slikanjem akvarelov 
in je bila navdušena nad odkrivanjem 
novih znanj slikanja na svilo. Vodja 
naših študijskih krožkov Metka Čede je 
osebno povabila na naš študijski krožek 
pet svojih mladih prijateljic in enega 
prijatelja.
Na prvo srečanje smo vsem predvide
nim udeležencem poslali pismeno va
bilo. Na prvem srečanju smo se dogo
vorili o namenu naših srečevanj. Na 
drugem smo se spoznavali med seboj, 
razdelili smo se v dvojice in se nato 
predstavili drug drugemu. Začeli smo s 
prvimi koraki slikanja na svilo. Medse 
smo povabili gospo Marijo Lesjak, ki 
nam je prikazala tehnike slikanja na 
svilo in nato spremljala naše delo. Ena 
od udeleženk študijskega krožka je pri
pravila sestavek o nastanku svile in nje
ni uporabi. Delo nas je navduševalo še 
posebej zato, ker je vsak ’znal’ slikati

na svilo, čeprav prej tega nismo verjeli. 
Vsak izdelek je bil unikaten. Ena od 
udeleženk se je v mesecu maju 
poročila, slikanje na svilo pa jo je tako 
navdušilo, da je povabilu svatom doda
la majhno rutico, ki jo je sama posli
kala. Poleg tega, da smo se naučili ve
liko različnih tehnik slikanja na svilo, 
smo iz tedna v teden poglabljali naše 
prijateljske odnose in postajali vedno 
bolj povezani.
Na zadnjem srečanju študijskega 
krožka smo poslušali sestavek o vplivu 
barv na človeka in pomenu le-teh. Do
govorili smo se, da jeseni skupaj z dru
go skupino študijskega krožka, ki je de
loval na CZS Žalec, organiziramo

razstavo v knjižnici ali v Domu upo
kojencev na Polzeli in se skupaj z njimi 
udeležimo^ izleta na Gorenjsko konec 
poletja. Članice in član študijskega 
krožka smo na koncu izrazile željo, da 
bi bili radi udeleženi še v kakšni obliki 
učenja preko študijskih krožkov. 
Prepričani smo, da nam bo uspelo na
rediti izdelke tudi iz drugih materialov, 
ker nam je študijski krožek Polepšajmo 
si dneve utrdil samozavest in nam sa
mim odkril nove sposobnosti, ki se jih 
nismo zavedali.
Resnično smo si polepšali dneve, ki so 
kar prehitro minili

ANUSA JUNTEZ
dipl. soc. delavka

1Studijski krcžek slikanja na svile
Na Centru za socialno delo v Žalcu sem zaposlena že osemnajst 
let, večino svoje delovne dobe pa sem preživela s starimi ljudmi 
na referatu varstva odraslih. V zadnjih letih se vse pogosteje srečujem 
z mlajšimi upokojenci in brezposelnimi osebami, ki so zaposlitev 
izgubili v času svoje velike življenjske energije, postali so tehnološki 
višek, doživeli so predčasno upokojitev itd. Ljudje v starosti 50 - 
60 let, ki so bili vse življenje vajeni trdega dela in so delo zaradi 
presežka delovne sile izgubili, pogosto izgubijo tudi tla pod nogami. 
Počutijo se odvečne, nepotrebne, odrezane od sveta.

V letu 1996 sem obiskovala usposa
bljanje za mentorja študijskih krožkov. 
Polna idej, vzpodbud in lepih vtisov 
sem se vračala iz usposabljanja z veli
kimi načrti, da tudi sama pričnem s 
tovrstnim izobraževanjem.

KS Galjcija je vaška KS na obrobju 
občine Žalec. V KS je veliko žensk, ki 
zaradi slabih prometnih zvez niso bile 
zaposlene. Gre pretežno za kmečke 
žene ali mlade upokojenke, ki razen 
obiskov pri nedeljski maši nimajo po
gostejših stikov. Zame je bilo prav to 
izhodišče: v tej KS povezati ženske 
različnih generacij in statusov, tako da 
se med seboj spoprijateljijo, naučijo kaj 
novega in neznanega ter svoje izkušnje 
in znanja posredujejo druga drugi, ne 
nazadnje pa tudi ostalim krajanom, 
znancem, prijateljem in sorodnikom. S 
pomočjo osebnega stika ob obiskih pri 
znancih in prijateljih sem razkrila svoje 
načrte in informativno zbrala prve mo
rebitne udeleženke.

V mesecu maju 1997 smo pričele z de
lom v študijskem krožku. Udeleženke 
študijskega krožka so bile že od vsega 
začetka zelo sproščene in aktivne, saj 
so se že poznale, ker izhajajo iz istega

kraja, izkazalo pa se je, da se neka
tere niso srečale že več let.

S srečanji se je sodelovanje stopnje
valo, prijateljske vezi so se ponovno 
vzpostavile in vse bolj čustveno po
glabljale.

Na samem študijskem krožku so dru
ga drugi pomagale pri delu, izmenja
vale svoje izkušnje in delovale zelo 
enakopravno, sproščeno in aktivno. 
Ponosne so bile na novo znanje. 
Same so pripravile prvo razstavo ob 
krajevnem prazniku, kjer so svoje 
izdelke zelo samozavestno predstavi
le.

V našem študijskem krožku smo sel 
srečali desetkrat. Poleg tega, da smo j 
slikale na svilo, smo naredile tudi ne
kaj lepih izdelkov, poslikave na steklo 
in glino, preživele skupno nedeljo na j 
planinskem pohodu po obronkih KS 
Galicija z zaključkom na Kunigundi.

Udeleženke študijskega krožka želijo 
z delom nadaljevati, kar jim bomo 
poskušali z drugo obliko dela tudi 
omogočiti.

TATJANA POGORELČNIK
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MARTINCI 1997
Kdor trenira kakšen šport, se mu hitro lahko zgodi, da ga povabijo na kakšen 
turnir. In če povabilo sprejme, je pripravljen sprejeti nove izzive, nova pričako
vanja, nove dogodivščine. Tudi trener sekcije Gaberje Celje, g. Matjaž Cede, je 
sprejel eno takšnih povabil in nam ponudil nov izziv. In tako smo s člani karate 
kluba 10.10.1997 zjutraj podali na dolgo in naporno pot, ne vedoč, kaj nas čaka. 
Če bi mi kdo rekel, da se bom v dveh dneh načakala bolj kot kdaj koli, in da 
bom potrebovala železno mero potrpežljivosti, mu seveda ne bi verjela. Po vseh 
poslanikih in čakanju smo končno prispeli v kraj našega bivanja Sellye (kar se 
po madžarsko reče zelje). Organizator nas je pričakal v čudovitem dvorcu, kjer 
naj bi nas razvrstili v sobe, zato smo morali seveda spet čakati. Ker pa smo prispeli 
med zadnjimi, so bile lepe sobe v dvorcu že zasedene, zato so nam priskrbeli 
zasilno prenočiše v malem dijaškem domu. Stlačili so nas v dve sobi, deliti pa 
smo jih morali z neskončnim številom komarjev, ki so komaj čakali, da bodo 
lahko okusili slovensko kri. Pred večerjo smo imeli še skupen trening in seminar, 
kjer so nas vodili različni trenerji in imeli smo možnost spoznati tudi nekaj drugih 
stilov. Seveda pa nas je bolj kot drugi stil zanimal naš nastop na tekmi naslednjega 
dne. Pravzaprav je bilo čutiti napetost v celi telovadnici. In še kasneje na večerji. 
Nekateri pa so zaradi predhodne treme verjetno ponoči tudi bolj malo spali. In 
naposled je napočil veliki dan. Prihod v veličasno telvoadnico v Martincih. Vse 
je bilo pripravljeno za začetek in napetost se je iz minute v minuto stopnjevala. 
Končno. Glas iz mikrofona je napovedal otvoritev in folklorna skupina se nam 
je predstavila s plesom in venčkom narodnih pesmi. Po tem je sledila še pred
stavitev vseh klubov, ki so sodelovali, in turnir se je začel. Naša napetost pa je 
vztrajno naraščala. In sledilo je čakanje, čakanje... Ker smo tekmovali v različnih 
kategorijah, smo težko spremljali nastope drug drugega, saj smo bili v nenehni 
pripravljenosti, kdaj bomo na vrsti. Našemu trenerju pa je to odlično uspevalo 
in prihajal nas je vzpodbujat in nam preganjat tremo. Vem, da je vsakomur od 
nas to veliko pomenilo in da je bila to tudi motivacija za naše boljše delo. Konku
renca je bila zelo močna, tekmovalcev je bilo namreč okoli 500 v vseh kategorijah, 
vendar se nismo pustili prestrašiti. Pogumno smo vztrajali in se potrudili po svojih 
najboljših močeh. Na žalost pa je kljub vsemu čakanju napočil čas odhoda in 
zapustili smo areno belih kimon, nekateri zadovoljni s svojim uspehom, nekateri 
žalosti zaradi prehitrega odhoda in spet eni veseli, ker se vračamo domov. Vsak 
je odnesel s seboj košček Madžarske, da jo bo ohranil v takšnem spominu, kot 
jo je pač doživel. Bila sem vesela, da je velika napetost popustila in da sem svoj 
nastop opravila maksimalno. Nastopiti na takšem turnirju ni mačji kašelj in vsak 
je lahko ponosen nase, ker je premagla tremo in opravil tako pomemben preiz
kus. Upam, da nas bo organizator naslednje leto spet povabil, in da bomo vsaj 
tako uspešni, če še ne bolj, kot smo bili letos.

M.Č.

Mednarodni karate turnir Martinci 97 
(Madžarska)

Madžarski karate klub Felsoszenmarton je letos že drugič organizira] medna
rodni karate turnir. Tekmovanje je potekalo v veliki, modemi telovadnici v mestu 
Martinci. Sodelovalo je 500 tekmovalcev iz 47 klubov Hrvaške, Jugoslavije, Ma
kedonije, Madžarske in Slovenije. Iz Slovenije so prišli tekmovalci iz različnih 
klubov in tudi člani karate sekcije Gaberje - Celje, ki so se okrepili s člani sekcij 
Šempeter in Tabor. Tekmovali so v katah. Konkurenca je bila v vsaki kategoriji 
zelo močna. V skupini mlajši dečki je bilo 73 tekmovalcev. Rok Leskovšek je 
dosegel 10. mesto, Sašo Privšek pa 14. mesto. Med starejšimi dečki v skupini 
68-ih tekmovalcev je bi! Rok Čede 12., Aleš Farčnik 14. Pri starejših deklicah 
je bila Eva Strouhal 15., med mladinkami pa Neža Strniša 12. Najboljšo uvrstitev 
sta dosegla pri članih Boris Makuc 5. mesto, pri članicah pa Alenka Koštomaj 
7. mesto. V ekipi Gaberje - Celje so bili: Žilnik A., Šket P., Leskovšek R., Vrho
vec M., Arsovič G., Železnik M., Čede R., Makuc B., Farčnik A., Koštomaj 
A., Strniša N., Strouhal E., Privšek S. in trener Matjaž Čede. Zahvaljujem se 
staršem tekmovalcev za finančno podporo.

M. Čede

SEDAJ MARATONEC
S sošolko Katjo sva se odločili, da 
bova intervjujali Mirka Lebarja. 
Najprej sva poizkusili izvedeti čim 
več stvari o njem, saj sva le tako 
lahko sestavili vprašanja. Nato sva 
se odpravili na Ložnico, kjer stanuje 
in ga povprašali o nekaterih stvareh. 
Večina ljudi vas pozna po tem, da ste osvojili 
vrh Mont Blanca, s tem da ste brez nog. 
Naju pa zanima, kako ste sploh prišli do 
takšne ideje?
•Želja po hoji v hribe je bila dolga. Do 
te ideje sva prišla skupaj s stricem, ki je 
planinski vodič.

Naju pa zanima tudi, ali ste do te ideje prišli sami ali pa vas je navdušil 
kdo drug?
•Do te ideje sem prišel delno sam, saj sem že prej hodil v hribe, navdušil pa 
me je tudi stric.

Kako so to odločitev sprejeli vaši domači?
•Moji domači so bili zelo zadovoljni, saj so bili zraven tudi pri prvem vzponu.

Kje in kako ste se pripravljali in nabirali kondicijo?
•Kondicijo sem si nabiral v fitnes centrih, hodil sem po rokah na Bukovico, 
pa seveda tudi doma.

Slišali sva, da ste nosili tudi olimpijski ogenj. Nama lahko prosim opišete, kje in 
kako se je to dogajalo in kakšni so bili takrat vaši občutki?
•Bil sem zelo presenečen, da sem bil med tremi slovenskimi športniki jaz 
izbran za nosilca olimpijskega ognja. To je bilo v ZDA v Ohiu v mestu 
Ceverland, in sicer v ulici, kjer živijo Slovenci.

Kakšni so bili občutki, ko ste bili lani na maratonu?
•Lani sem delal maraton ob spominu na olimpijski maraton, in sicer iz Radeč 
v Mursko Soboto. Dolg je bil tako kot olimpijski.

Nama lahko prosim opišete vaš vsakdanjik?
•Moj vsakdanjik je zelo pester. Zjutraj, ko vstanem, naredim 20 km, nato sem 
v fitnes centru, pomagam doma, koliko morem, hodim po nakupih, nato pa 
zvečer naredim še 20 km.

S čim se še v življenju ukvarjate poleg tega, da ste dober športnik?
•Ukvarjal sem se s filatelijo. Ker sem vrhunski športnik, sem zelo vesel, da sem 
doma in vidim družino.

Gotovo ste obiskovali tudi slovenske gore. Katere vrhove de osvojili in kateri so se 
vam zdeli posebej naporni?
•Osvojil sem Ojstrico v poletnem in zimskem času, Iglo, dvakrat sem šel na 
Triglav s predsednikom države, sicer pa se mi je najtežji vzpon zdel na Ojstrico.

In kakšni so vaši cilji vnaprej?
•Sedaj ne hodim več toliko v hribe, ampak vozim maraton. Letos sem osvojil 
dva svetovna rekorda na maratonu 130 km in na maratonu Radencev 42 kin 
s časom 2 uri, 48 minut in 24 sekund.
Bil sem tudi na maratonu iz Ljubljane v Zagreb (155 km).

Lepo se vama zahvaljujeva za pogovor in za čas, ki ste si ga vzeli za naju. 
Želiva vam še veliko uspehov v prihodnje. Hvala lepa!

Julija Klančnik in 

Katja ograjenšek 

7. e razred, OŠ Žalec
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UAfcWUU NUKIKn 1 .• SX WA(»ON
Se eno vozilo azijskega industrijskega giganta je doživelo predsta
vitev na našem trgu - daewoo nabira wagon. Karavan izvedenka 
nubire se lahko pohvali predvsem s svojo velikostjo in ceno, manj 
pa s novostmi, ki jih pri vsakem novem izdelku pričakujemo. Gre 
pa vsekakor še za eno korejsko vozilo, ki bo na našem avtomo
bilskem trgu našlo svoje kupce.

Velike zunanje mere tega kara
van vozila so eden od adutov s 
katerim se daewoo nubira podaja 
v boj za svoj tržni delež. Nubira s 
svojimi 4514 mm v dolžino, 1700 
mm v širino in 1433 mm v višino 
omogoča vozniku dovolj prostora 
in udobja tudi v svoji notranjosti. 
Če k temu prištejemo še ergono- 
mično oblikovane sedeže, ki omo
gočajo dovolj svežine tudi na 
daljših potovanjih in dovolj pros
tora za potnike na zadnjih sedežih 
ter ergonomično oblikovana in 
lahko dosegljiva stikala za odpi
ranje sprednjih in zadnjih stekel, 
bo večina voznikov lahko z nubiro 
zelo zadovoljna. Voznike, ki niso 
vajeni daevvoojevega prižiganja 
luči in brisalcev, bo njihova na
mestitev in vklapljanje verjetno 
motila, toda po nekaj kilometrih 
vožnje in uporabi le teh, se bodo

tudi temu privadili. Tudi nas
tavljanje voznikovega in sovozni
kovega zunanjega ogledala bomo 
opravili preko električnih stikal. 
Armaturna plošča je dobro preg
ledna, tudi izdelana dovolj kvali
tetno in korektno, nekoliko moti 
le ura, ki je nameščena na vzratno 
ogledalo. Naše testno vozilo ni 
imelo po višini nastavljivega vo
lanskega obroča, ki je na voljo pri

močnejši CDX različici karavana, 
nam je pa pri vožnji pomagal ser- 
vo ojačevalnik, ki je pri vseh nubi- 
rah vgrajen serijsko.

Prtljažni prostor je kjub skrbi za 
udobje potnikov dovolj velik - 550 
litrov, ob zloženi deljivi zadnji 
klopi pa se poveča na zavidljivih 
1840 litrov. V nubiro bomo brez 
večjih težav spravili predmete do 
dolžine 2000 mm, za večje pa 
bomo morali zložiti še sprednji 
sedež.

Za varnost potnikov skrbita zračni 
blazini za voznika in sovoznika, 
ABS, diskaste spredaj in bobnaste 
zavore zadaj, ojačitve v vratih in 
ojačan prtljažnik ter opornik v 
strehi za primer prevračanja. Ob 
tem so zadnja vrata opremljena s 
sistemom “safe lock”, ki majhnim 
otrokom onemogoča odpiranje 
vrat iz notranjosti in opozorilni- 
kom za odprta vrata.

Testno nubiro je poganjal štiri 
valjni 1.6 litrski motor z največjo 
močjo 106 konjev. Motor se je na 
testu pokazal za zelo uspešnega 
pri pospeševanjih in pri vožnji v 
višjih vrtljajih, nekoliko zaspano 
pa je deloval le pri pasivnejši 
vožnji. Med priganjanjem v višje 
vrtljaje je motor testnega vozila 
postajal nekoliko glasnejši, zelo 
dobro pa je zato deloval petsto
penjski menjalnik. Tudi poraba 
neosvinčenega bencina je pri nubi- 
ri zelo podobna konkurenci, saj 
porabi pri zmerni vožnji samo 5,8 
litra na prevoženih 100 km. Pri 
aktivnejšem pritiskanju na pedal- 
ko za plin in mestni vožnji pa bo 
poraba poskočila kar na 10 litrov. 
Dopadljive oblikovalske poteze, ki 
kljub karavan izvedenki delujejo 
zelo skladno, dobre vozne lastnos
ti, kopica dodatne opreme in 
predvsem zelo dobra cena 25.309 
DEM za tega velikega karavana, 
bodo znale prepričati tudi slovens
kega kupca.

S. J.

Velik prtljažnik ima pripravljena 
ležišča za prvo pomoč in gasilni 
aparat.

Vsi notranji materiali, vključno z 
voznikovimi inštrumenti, so nare
jeni iz visokotrpežnih, a mehkih 
materialov.

Žalec, Šlandrov trg 1a, 063/715 640
Ljubljana, Litostrojska 28, 061/130 22 30 
Češnjica, 064/731 409

PEČJAK T
ZNIŽANE CENE OBROB N SIR

AVTC

£70
L—TDELI l

ro

Valeo
spr.blatnik golf II 
obroba zad.blatnika golf I 
spr.odbijač kadett E 
sklopka kadett E VALEO 
zavorne ploščice golf II SPIDAN

žaromet R5 VALEO 
žaromet kadett E VALEO 
žaromet escort 90-95 VALEO 
žaromet peugeot 405 VALEO 
žaromet golf III VALEO 
3.666 sit 
1.880 sit 

11.280 sit 
20,680 sit 

3.000 sit

7.144 sit 
7.144 sit 

10.150 sit 
13.160 sit 
10.150 sit

zastopstvo za 
(ENGINE 
PARTS

W 0 R l D W I D E

PD 20% je vključen v ceni

VW-AUDI, RENAULT, FORD, CITROEN, BMW, ALFA

CENTEB. V7D3G
VINSKA GORA, (Prelska 21/b), 3320 Velenje 

Tel./Fax.: 063 / 853 - 471
PRODAJAMO MOTORNA KOLESA 

CAGIVA, Husgvarna, HONDA, YAMAHA, Kawasaki

GUME # MICHELIN METZELER *
ČELADE NOLAN, SHOEI, Arai, FM
MOTORNA OLJA MMM E2S3

- VELIKA IZBIRA RABLJENIH MOTORNIH KOLES
- OBLAČILA SPIDI, SINISALO, AXO
- DODATNA OPREMA ZA MOTORNA KOLESA
- REZERVNI DELI

UGODNI KREDITNI POGOJI IN LEASING
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prišla vas je razvajat TISK
KNJIGOVEŠTVO
FOTOKOPIRANJE

CITROEN XSARA

AVTO MURŠIČ, Žarova 7, VELENJE, 063/856-852

Tiskarna GOLC iz Vrbja pri 
Žalcu vam nudi izvirne, 
slovenske koledarje:

- Dvanajstlistni stenski koledar 
Slovenski hram, z motivom 
kletnih vrat, izdelan v akvarel 
tehniki. Opremljen je
s cerkvenimi prazniki, 
s časovnimi podatki o 
luninih menah, s slovenskimi 
reki ter z raznimi zanimivostmi.

- Enolistni umetniški koledar 
Slovenska ljudska noša. Noša je 
delo akademske slikarke in 
kostumografinje Vide Zupanove.

- Klasični, tridelni poslovni koledar.

- Podložni, 42. listni, namizni 
koledar, izdelan na EKO papirju, 
vsebuje podložni karton s 
knjigoveškim zavihkom.

Za podjetnike in društva, ki želijo 
nekaj posebnega, pa izdelamo 
enolistne, izvirne koledarje z motivom 
po želji, narisanem v akvarel tehniki

Obiščite nas v tiskarni Golc, Vrbje 80/a, Žalec. 
Ali pa nas pokličite na tei./fax: 063/717-410 

ali tel.: 063/717-339

VULKANIZERSTVO

KRIŽNIK

BLAŽ KRIŽNIK sp.
c. na lavo 2,3310 ŽALEC 

tel.: 063/715-551

^ NA ZALOGI ZIMSKE GUME RAZLIČNIH 
PROIZVAJALCEV IN DIMENZIJ

iSA PRI NAKUPU GUM BREZPLAČNA MONTAŽA

CT\ PRODAJA PNEVMATIK NA 3 ČEKE

Moški but/. Tržnica Žalec,
Telefon: 063 715 526

1 VAMI V m ZIMO
- POPESTRITEV PONUDBE Z NOVO BLAGOVNO ZNAMKO 

GYM KIP - uvoz iz Francije
(trenirke, mikice, hlače, spodnje perilo)

- jesenska kolekcija MINI CLUB
- jesenska kolekcija OSH-KOSH
- velika izbira otroških hlačnih in kratkih nogavičk

;1M£IJSK£I PROOf^Jj'I : podložene jeans in žamet hlače

TRGOVINA S KURILNIM OLJEM

x kurilno olje že od 45,60 SIT/I 

x možnost plačila do 5 čekov

Tel.: 063/707-420, 708-242, fax: 708-230

[1 / FRANC ROMIH s.p.

Breg 79c, 
Polzela, 

tel./fax: 063/720-200

Nudimo vam prenovo vašega doma, poslovnih prostorov ali drugih objektov.
Na starih ali novih objektih izvajamo:
- vsa slikopleskarska in pleskarska dela, stenske obloge
- strojno kitanje površin z Wagner aparatom, kitanje betonskih elementov
- oplesk kovinskih konstrukcij
- izdelujemo komplet DEMIT fasadne obloge na opečno ali betonsko podlago
- obnavljam stare in pleskamo nove fasade
- pisanje in popravila reklamnih in označevalnih napisov

DELAMO HITRO, STROKOVNO IN PO KONKURENČNIH CENAH. 
PRIPOROČAMO SE IN VAS LEPO POZDRAVLJAMO!

POKLIČITE NAS! Tel.: 720-200 ,
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Nekoč obravnavana kot ’na hitro odpravljanje maščobe’, je danes 
liposukcija (izsesavanje maščobnega tkiva iz telesa) ena najbolj 
običajnih lepotnih operacij. Vendar pa njeni rezultati niso le 
dobri, kot je izkusila 31-letna Louisa.

“Že pri 17;ih sem zasovražila svo
ja stegna. Živo se spominjam tega 
leta, ko je Olivia Newton-John v 
Briljantini poskakovala naokoli v 
legicah iz lycre in prepevala Ti si 
tisti, ki si ga želim’. S prijateljico 
sva odšle kupovat prav takšne le- 
gice. Ona je izgledala prav takšna 
kot Olivia - visoka in vitka, jaz pa 
sem bila videti obupna z grdim, 
tresočim se mesom na stegnih. 
Bila sem prizadeta, ampak legice

Dejstva o liposukciji:

Liposukcija ( = izsesavanje 
maščob) odstrani plasti maščobe 
na bedrih, trebuhu, rokah, ob ko
lenih in pod brado.

Celulita ne bo odstranila in po 
njej tudi ne boste izgledali kot 
vrhunski model. Kirurg ima ven
darle za osnovo naravno obliko 
vašega telesa.

Idealni pacient ima med 20 in 
30 let. Če telovadite, imate dobro 
kožo in napete mišice, so rezultati 
boljši in okrevanje hitrejše.

Liposukcija ni alternativa dieti. 
Maščoba se ne bo več pojavila na 
področju, ki ste ga podvrgli pos
topku, se bo pa prav zagotovo 
pojavila kje drugje, če se zredite.

V telo je vstavljena tanka cev
ka in sesalni aparat izsesa 
maščobne celice iz telesa. Po 
najnovejši metodi se v telo vbriz
ga tudi velika količina slane raz
topine pred postopkom izsesavan
ja. Zaradi tega se koža napihne 
kot balon in omogoča 
maščobam, da se pretakajo, tako 
pa je koža manj obremenjena, 
telo pa je manj poškodovano. Ta 
postopek se navadno uporablja 
samo takrat, ko je potrebno 
odstraniti veliko maščobe.

Predeli, ki ste jih podvrgli pos
topku, so lahko odrgnjeni iz 
zatečeni še do dva meseca po 
operaciji. Pacienti lahko izkusijo 
začasno izgubo občutja, pa tudi 
bolečino že pri povsem preprostih 
gibih. V ekstremnih primerih 
obstoja tudi možnost infekcije in 
trajnih brazgotin. Pacienti lahko 
izkusijo tudi ohlapnost kože, 
povečanje celulitisa ali alergijo na 
povoje.

Bistveno je, da izberemo kvali
ficiranega in priznanega kirurga. 
Zahtevajte, naj vam pokaže pri
mere svojega dela in se pozani
majte, kako pogosto izvaja opera
cije. Počutiti se morate varno in 
udobno. Dobro premislite o pose
gu, ker gre za resen medicinski 
poseg.

sem vseeno kupila. Še do tega 
dne jih nikoli nisem dala nase.

Ko sem bila na fakulteti, sem se 
lotila svoje prve 'diete za stegna’, 
si pričela zavezovati jopice okoli 
pasu, kadar je bilo vroče in si ku
povati podaljšane jakne. Ko sem 
se redno zaposlila, sem pričela 
zahajati v telovadnico in vaditelj 
mi je pokazal nekaj vaj za moje 
'kritične točke’. Tri leta sem vsa
ko jutro 45 minut delala vaje za 
noge, ampak oblika mojega telesa 
se ni spremenila.

Še preden sem bila stara 27 let, 
sem imela telovadni aparat za 
stegna, knjige za hujšanje na bo
kih in stegnih, vsak dan pa sem si 
v noge vtirala čudežno kremo, za 
katero sem plačala 50 funtov 
(preko 8000 ŠIT). Ampak nisem 
se mogla iznebiti^ tega, kar mi je 
podarila narava. Še ko sem imela 
pri 171 cm višine le 55 kg, so 
moja stegna zagledala zares og
romna. Takrat sem še menila, da 
je liposukcija predraga in da zgolj 
priča o samozagledanosti ter 
preobremenjenosti s samo seboj, 
zapovrh pa sem še slišala tudi 
grozljive zgodbice o tem, da se 
maščoba samo preseli na gležnje 
ali vrat. Potem pa, ko so lani pos
tale moderne hlače, ki so segale 
le do bokov, sem pričela resno 
razmišljati o ideji lepotne opera
cije. Zelo všeč so mi hlače, ki se
gajo do bokov; všeč mi je kako, 
izgledajo na ljudeh in tudi sama 
sem jih hotela nositi. Ampak ne z 
dolgimi jaknami preko mojih bo
kov, temveč z majhno, po telesu 
oblikovano jaknico. Zelo lepe prsi 
imam in hotela sem jih pokazati.

Sita sem bila neprestanega hujš 
anja, zdelo se je jalovo. Nisem 
bila pretežka, ampak še vedno 
sem bila oblikovana kot hruška - 
takšna sem bila rojena. In tega 
nisem hotela več prenašati. Tako 
sem si po tistem, ko sem na TV 
videla oddajo o pozitivnih vidikih 
liposukcije, zapisala kirurgovo 
ime in se za naslednji ponedeljek 
dogovorila za zmenek. Tja sem 
šla z namenom, da se bom samo 
pozanimala o možnostih, pa sem 
v resnici že naredila usoden ko
rak.

1. dan:

Popolnoma prestrašena sem sede
la v zdravnikovi čakalnici, pa še 
malo sram me je bilo. Kar naprej 
mi je prihajalo na misel, da bo 
vstopila moja mama in me 
zasačila. Spraševala sem se, 
kakšen 'popravek’ so si prišli na
redit drugi čakajoči pacienti. Zelo 
očitno sem se pričela zavedati 
svojih stegen in vesela sem bila, 
da imam na sebi dolg jopič.

Kirurg se je zdel prijazen in čisto 
sproščeno sva se pogovarjala o 
mojem zdravju ter načinu življen
ja. Potem me je zaprosil, naj se 
slečem do spodnjega perila in mu 
pokažem predele na svojem tele
su, s katerimi nisem zadovoljna. 
Začel sem mu razlagati o hlačah 
do bokov in kako neumno sem se 
počutila, ker nisem mogla sprejeti 
svojega telesa, on pa si je nekaj 
zapisoval ter pretipal moje stegno. 
Povedal mi je, da sem dobra kan
didatka za postopek, ker sem bila 
v dobri formi, vitka in sem pri 30- 
ih še vedno imela dovolj prožno 
kožo, da bi lahko poseg uspel.

Predlagal mi je liposukcijo na bo
kih, stegnih, zadnjici in trebuhu. 
To bi mi kar najlepše oblikovalo 
postavo. Zdelo se je precej nepos
redno in pošteno, toda poudaril 
je, da se moram zavedati nevar
nosti. V roke me je potisnil papir, 
na katerem je imel zabeležena 
tveganja, na dnu lista pa je bilo 
zapisano: “Pacienti se morajo 
pripraviti na neprijetno počutje in 
na dolgotrajno okrevanje.” Am
pak jaz nisem mogla misliti na nič 
drugega kot na njegove besede: 
“Svojih mlahavih stegen ne boste 
nikoli več videli.”

Hotela sem se še v tistem hipu 
prijaviti, ampak me je prepričal, 
naj tega ne storim. Želel je, naj 
pred tem preberem vso potrebno 
literaturo, si ogledam nekaj foto
grafij njegovega dela in o posegu 
nekaj dni premislim.

Ko sem prišla domov, sem 
izračunala, da me bo poseg stal 
2000 funtov (okrog 320 tisoč to
larjev) in da bom za to potrebo
vala posojilo. Za nasvet sem 
poprosila svojo prijateljico, mamo 
in sestro, vendar me nobena od 
njih ni vzela povsem resno. Kljub 
vsemu pa sem si za naslednji te
den rezervirala datum pri zdravni
ku.

8. dan:

Na mojem predoperacijskem obis
ku so mi opravili krvne preiskave 
in poslikali nekaj fotografij, 
kakšna sem izgledala pred opera
cijo. Kirurg mi je nato natančno 
povedal, kako bo izgledala moja 
operacija. V mojo kožo bodo na
rejeni majhni vrezi, vanje pa bo 
vstavljena majhna tuba, ki bo 
pritrjena na vakumski aparart, ta 
pa bo posesal maščobo. Operacija 
naj bi trajala približno dve uri, 
okrevanja naj bi bilo boleče, v 
bolnišnici pa bi morala ostati naj
manj tri dni. Medicinska sestra je 
vzela moje mere za kompresijska 
oblačila - debelo, raztegljivo na
tančno po telesu umerjeno 
oblačilo, ki ga na bi nosila še 6 
tednov po operaciji. Kirurg me je 
vprašal, če hočem lokalno ali 
splošno anestezijo. Rekla sem mu, 
naj me do kraja onesvesti.

(se nadaljuje)

Talija M.
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ALTEmTIVA V BRJSTOLV
gremo v bris tol?
Včasih zadošča že telefonski klic, 
da se nekaj premakne v našem 
življenju. Sredi septembra me je 
poklicala prijateljica Zlatka Jam- 
brovič in mi sporočila, da se že 
vnaprej veseli našega študija v 
Bristolu. Seveda sem debelo pog
ledal, saj nisem imel pojma, niti 
kje je Bristol niti kaj naj bi tam 
študiral. Potem sem šel po sledi 
spomina nazaj za nekaj mesecev, 
ko sem se v Celju srečal z dr. 
Rosy Daniel, ki je predavala o 
komplementarni medicini v Angli
ji. Takrat smo šli na kosilo, in ko 
smo se poslavljali, me je vljudno 
povabila, da si ogledam center, 
kjer je ona direktorica za medi
cinski odsek. Zahvalil sem se za 
vabilo in obljubil, da enkrat pri
dem. Kdo bi si mislil, da je ta 
enkrat vzela tako zares! Potem je 
prišlo še nekaj faksov, kjer so 
začudeno spraševali za mojo ude
ležbo. Odločil sem se, da grem. V 
pomoč mi je bilo še to, da sem 
prvotne stroške obračunal precej 
prenizko... Kasneje se je izkazalo, 
da “obisk” ne bo cenejši kot 1200 
funtov, pa še pri tej vsoti sem po
zabil prišteti nekaj vrčkov piva.

Ko smo bili enkrat v letalu za 
London, je bila pot v Bristol 
določena. Obisk je v bistvu po
menil tritedenski študij, ki ga or
ganizira bristolska univerza in ima 
naslov “Principi in praksa holis
tičnega pristopa”. Tečaj se odvija 
v Centru za pomoč rakavim bolni
kom (Cancer help centre), ki sta 
ga leta 1971 ustanovila zakonca 
Pat in Christopher Pikkington. 
Zamišljen je bil kot zdravilsko 
središče. Novo podobo je dobil 
nekaj let pozneje po zaslugi Pen- 
ny Brohn, ki je zbolela za rakom 
na prsih in je hotela nekaj več kot 
zgolj izrez rakavega tkiva. Želela 
je, da bi jo nekdo obravnaval kot 
celovito osebnost, se ukvarjal z 
pjenimi strahovi, ji dajal podporo 
]n jo naučil črpati lastne moči za 
ozdravitev in osmislitev situacije, 
tako je zaživel Center za pomoč 
rakavim bolnikom, ki se mu je 
Pridružil dr. Alec Forbes. Prihaja
lo je vedno več pacientov, za njih 
so se začeli zanimati mediji, urad
ne medicinske ustanove, pridobili 
so prijatelje pa tudi nasprotnike. 
Njihov pomemben podpornik je 
tudi princ Charles, ki je leta 1983 
pdprl nov in večji center, ki delu
je še danes.

IHELPI
CENTRE

CANCER

HIŠA UPANJA IN POMOČI

Center je v bistvu zelo velika hiša, 
v kateri ni nobenega bol
nišničnega pridiha. Bolj je podo
ben nekakšnemu sanatoriju s 
tipično angleško domačnostjo. Tla 
so pokrita z mehkimi preprogami, 
po hodnikih so fotelji za klepet v 
dvoje, v veliki dvorani se srečujejo 
na terapijah, predavanjih in raz
govorih. Imajo še kapelo,

transformacije, skozi katerega po
tuje pacient in rekapitulira svoje 
življenje, uvidi napake, zablode 
ter dvige in uspehe. Na ta način 
se mnogim kvalitetno podaljša 
življenje, ki je po takšni izkušnji, 
kot je rak, lahko mnogo polnejše 
in zavednejše. Tudi umiranje je 
proces, kateremu nobeden ne 
uide in je lahko ob prisotnost? 
dobronamernih ljudi zelo miren 
in poln dogodek.

tema ni bila prepovedana ali 
nezaželjena. Vsak dan smo obde
lali eno komplementarno tehniko, 
jo prakticirali in izmenjali mnenja. 
Spoznali smo se z relaksacijo, me
ditacijo, bioenergetskim zdravljen
jem, gibalnimi terapijami (tai chi, 
krožni plesi) in z vizualizacijo. 
Vsako tehniko je predstavil 
učitelj, ki se z njo največ ukvarja 
in o vsaki smo se obširno pogo
varjali. Časa nam je zmanjkovalo 
na vseh koncih, saj so bili ude
leženci sami izkušeni terapevti in 
je vsak imel bogate izkušnje in za
nimivo življenjsko zgodbo za se
boj. Nuala dela na Irskem v 
programih za osebni razvoj in 
kreativnost. Ruby je dentist in iz
vaja sedaj hipnoterapijo. Gillian 
dela najrazličnejše masaže, sicer 
pa je psiholog in zdravi tako ljudi 
kot - živali! Ismat je specialistka 
za neuroterapijo, ki je neke vrste 
manipulativna terapija, znana le v 
Indiji. Laurel je najbolj odtrgana: 
po poklicu je psihologinja, profe
sorica angleščine in sociologinja. 
Z možem sta imela do nedavna 
privatni rudnik (!) in je vozila 
težko mehanizacijo. Je tudi profe
sionalna slikarka, trenutno pa 
dela z možgansko prizadetimi pa
cienti. Darinka je nadpovprečno 
energizirana ustanoviteljica Cent
ra za pomoč obolelim za rakom. 
Wendy je medicinska sestra, ki se 
je rodila v Honkongu, šolala v Ar
gentini in živela do nedavna na 
Papua Novi Gvineji. Ruth dela v 
hospicu kot profesionalna komp
lementarna terapevtka. Zlatka je 
pedagoginja v svobodnem poklicu 
in vodi protistresne programe. Ivo 
je študent medicine in zdravi s 
polaganjem rok (le kaj porečejo 
njegovi profesorji!! A smo te tega 
učili??). Nataša je bioenergetik z 
odprtim tretjim očesom in gleda 
avro. Catherin je hipnoterapevtka, 
ki jo posebej zanima utišanje 
uma. Judy je učiteljica joge. 
Bridgett pa prava angleška lady s

Vsi, ki bi želeli osvetliti svoje življen
je, osebni značaj in probleme z astro
loške plati, pošljite na uredništvo svo
je rojstne podatke, uro in minuto 
rojstva (točno), kraj rojstva in šifro 
za odgovor.

_______ Pri nas zorijo odgovori!

poreklom, kolonialnimi izkušnja
mi in bogato (in ostro) politično 
kariero. Zadnjih deset let je dela
la v angleškem parlamentu kot 
organizatorka obiska tujih delega
cij, sedaj (po smrti moža) pa je 
ugotovila, da je v življenju še 
mnogo skrivnostno lepega, kar 
mora odkriti.

Tako je minil zelo lep teden v 
Angliji, v deželi tradicije, doma
čnosti in odprtosti. God save the 
queen! Naslednji teden preberite 
še humoristični del potovanja, ki 
ga za vas zvesto piše

Trigon

Tudi prehranjevanje v centru ni 
naključno. Obroke kuhajo in 
pripravljajo iz žive in polnovredne 
hrane. Ne strežejo nobenih stru
pov, ni kave, sladkorja in soli ter 
živalskih izdelkov. Njihovi kuharji 
so pravi mojstri. Ob hiši imajo 
tudi srednje velik vrt, kjer pride
lujejo manjše količine zelenjave, 
začimb in sadja. Del vrta je ure
jen v park, kjer so klopi in mizice. 
Celotna atmosfera v centru je več 
kot prijetna in vzpodbujajoča ter 
predstavlja nedvoumno podporo 
sicer marsikdaj strtim pacientom. 
Velika zasluga za to gre seveda 
terapevtom, ki so zelo odprti, pri
jazni in razumevajoči. Premorejo 
tudi obilo smisla za humor, v kar 
smo se lahko sami prepričali.

UČENJE SKOZI TEORIJO 
IN PRAKSO

Naš tečaj je trajal en teden, ki mu 
bosta sledila še dva v februarju in 
maju. Bolj malo je bilo pos
lušanja, zato pa več pogovarjanja, 
prakticiranja in izmenjave 
izkušenj. Večina udeležencev je 
bila iz Anglije, kar pet nas je 
prišlo iz Slovenije, po eden pa iz 
Indije, Avstralije in Irske. Vzdušje 
je bilo izjemno odprto, nobena

knjižnico, prodajalno knjig in 
zdravilnih izdelkov, veliko obedni- 
co in mojstrsko kuhinjo, ki 
pripravlja živo in zdravilno hrano. 
V njihov center prihajajo večino
ma rakavi bolniki, ki ostanejo pri 
njih vsaj en teden. V centru spijo 
in se prehranjujejo, poudarek pa 
je na njihovem osebnem boju pro
ti bolezni. Naučijo se uporabljati 
lastne duševne sile za regeneraci
jo in osebno spremembo. Skušajo 
jim spremeniti program iz “Umre
ti zaradi raka” v “Živeti z ra
kom”. Terapevti uporabljajo raz
lične tehnike relaksacije, medita
cije in vizualizacije. Učijo jih 
vzhodnjaških veščin, kot so tai 
chi, chi gong, deležni so akupunk
ture, masaže, shiatsuja. Vzpodbu
jajo njihovo kreativnost, zato pa
cienti v svojem programu rišejo, 
pišejo, slikajo, delajo kipce, pojejo 
in plešejo. S temi metodami 
izražajo svoj strah in tesnobo pa 
tudi materializirajo svoja upanja 
in pričakovanja. Podporo preje
majo preko zdravilcev, ki jih zdra
vijo z bioenergijo, na voljo so jim 
številni svetovalci, sestre in social
ni delavci. Skratka: pacientom 
skušajo pokazati možnosti za 
življenje, za ozdravitev ali spo
kojno smrt. Pomemben je proces
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NAVADNA
DODIKA
Družina: Aqukfoliaceae - bodikov- 
ke.
Domovina: srednja in južna Evro
pa.
Opis: grm, majhno ali veliko dre
vo, visoko do nekaj metrov; listi 
trajni, kratkopecljati, jajčasti ali 
eliptični, koničasti, zelo pogosto 
bodičasto nazobčani, redko celi, 
vedno pa gladki in usnjati. Cveto
vi majhni, beli, v zalistju.
Čas cvetenja: maj - junij. 
Plodovi: omeseneli, rdeči; na 
rastlini se pojavijo proti koncu po
letja; na njej ostanejo dolgo. 
Uporabnost: za oblikovanje 
majhnih skupinic, ali posamično 
na tratah.
Razmnoževanje: s podtaknjenci 
spomladi ali s semenom v jeseni 
ali v začetku pomladi.
Okolje: v polsenci ali na sončnih 
krajih, posebno v severnejših pre
delih.
Vrsta zemlje: sveža ali organska, z

dodatkom mivke. Opomba: rastlino moramo pozno v
Vlaga: redno zalivamo dvakrat na jeseni obrezati.
teden.

Ema Rakun

METRSKO BLAGO POZAMENTERIJA MODNI DODATKI
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- DIOLENI od 1.590 SIT
- MAROKENI vseh barv 2.890 SIT
- SVILE in ČIPKE za bluze 2.490 SIT f
- Novi vzorci vzorčastih in enobarvnih 

MIKROFIBER 1.590 SIT
- KUPRE vseh barv 1.790 SIT
- SUKANCI po 159 SIT
- ZADRGE po 49 SIT
- UMETNA KRZNA od 3600,00 SIT
- ELASTIČNI MATERIALI ZA HLAČE
- MODNI ŽAMETI
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Vse vrste gumbov različnih 
barv in velikosti!

KUPRA, Savinjska cesta 31, ŽALEC
AAI S/VXO ŽE TU. PRIDITE ŠE VI!

ŠARKELJ
- testo
250 g masla ali margarine 
200 g sladkorja
2 zavitka vanilin sladkorja 
100 g Guština
400 g mehke moke 
150 g rozin
100 g lešnikov ali mandeljev
1 zavitek pecilnega praška 
V2 1 mleka
3 cela jajca
naribana lupina ene limone
2 žlici ruma

- preliv
2 žlici margarine 
100 g čokolade

- posip
drobno narezani mandeljni ali 
lešniki

Zmehčanemu maslu dodamo 
sladkor, vanilin sladkor, jajca in 
limonino lupino; mešamo s ku
halnico ali z mešalcem na 
najnižji hitrosti. Zatem dobro 
zmešamo moko, Guštin in pecil
ni prašek, premešane sestavine 
pa pridenemo masleni masi. Za
tem prilijemo še mleko in rum, 
nazadnje pa dodamo drobno 
zrezane lesnike ali mandeljne. 
Model za potico namastimo, 
potresemo z drobtinami in vanj 
položimo gladko zmešano testo. 
Pečemo približno 1 uro na 
180°C. Pečen šarkelj stresemo iz 
pekača in ga še vročega oblije- 
mo s čokoladnim prelivom.

Nad paro stopimo čokolado, 
zmešano z margarino, vročo 
čokoladno zmes pa vlijemo na 
šarkelj in jo z jedilnim nožem 
enakomerno razporedimo. Ok
rasimo lahko tudi z drobno re
zanimi lešniki ali mandeljni.

Šarkelj lahko pripravimo tudi 3-
4 dni pred svečano priložnostjo, 
sa je tako 'uležan’ še posebej 
aromatičen.

Dober tek!

mPERICUM
Krčnica
Krčnica je imenitna in nezahtev
na rastlina, ki od srede poletja 
do prvih zmrzali z živorumenimi 
cvetovi poživlja pusta mesta v 
vrtu. Posamezni cvetovi so 
ploščati, številni prašniki so 
združeni v šope. Nekatere sorte 
obrodijo slikovite črne ali rdeče 
plodove. Večina listov prek zime 
ostane. Najobičajnejša je po
polnoma zanesljiva, nezahtevna 
in nizko rastoča vrsta H. calyci- 
num. Uspeva kjer koli, tudi pod 
drevjem ali na suhih brežinah. 
Hitro se razširja, onemogoča 
rast plevela, kalužnici podobni 
cvetovi so številni. Glavna težava 
je, da je rastlina nasilna, zato je 
pametneje izbrati kakšno drugo. 
Cvetovi vseh so si zelo podobni, 
višina posameznih grmov pa je 
različna, od 1 do 2 m in več. 
Nekatere sorte so prezimno 
manj trdne kot navadna vrtna 
zimzelena krčnica, a jih je vred
no gojiti.

Okolje in tla: Primerna so vsaka 
vrtna tla, v katerih ne zastaja 
voda. Uspeva na soncu ali v pol
senci.
Obrezovanje: Obrežemo v marcu 
skoraj do tal. Visoke sorte obre
zujemo manj temeljito - vsako 
pomlad odstranimo zgornjo 
tretjino vej.
Razmnoževanje: Polzrele po
taknjence sadimo poleti v hlad
no gredo.

17 ZNAKOV, DA VAS 
LJUBI...

Lahko kar prenehate skruniti 
marjetice s tistim znanim “ljubi 
me - ne ljubi me”. Za zaljubljene 
moške so namreč značilni nekate
ri simptomi!

Ponosno vas obdari z na hitro 
nabranim pisanim šopkom, ko 
ste vi vendar mislili, da je šel le 
natočit bencin.

Na glas se sprašuje, ali so vam 
bolj všeč diamanti ali rubini - in 
se seveda odloči, da so za vas le 
diamanti dovolj dobri.

Pove vam, da izgledate popol
ni, ko se svečano oblečete in vas 
na hitrico še slika, da se bo lah
ko z vašo fotografijo pobahal še 
pred daljnimi sorodniki.

Kar ne more dočakati vašega 
rojstnega dne. Prehitro vam da 
darilo, pa vam kupi še enega, da 
se boste tudi na pravi dan imeli 
česa veseliti.

Tiho prikimava, ko se jezite, 
da je vaša nova šefinja nenadar
jena kura, ki je na položaj prišla 
preko direktorjeve postelje in 
glasno proslavlja z vami, ko po-
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veste, da zna ista šefinja vseeno 
briljantno presoditi značaje, saj 
ste napredovali.

Nepričakovano vas pričaka na 
postaji, ko se pozno v noč 
vračate s poslovnega sestanka v 
oddaljenem mestu.

Ne zmeni se za vaše vpitje, da 
imate zjutraj slab okus v ustih in 
vas želi strastno poljubiti, še 
preden vstanete iz postelje.

Zamudi Dosjeje X, da lahko z 
vami vadi, kako se boste 
obnašali na razgovoru za delo, 
ki ga imate naslednji dan.

Glasno ploska, ko na poroki 
vaše sestre rahlo naliti izkazuje
te svoje poznavanje popularnih 
pesmi iz zgodnjih 80-ih.

Vzame bolniško, da lahko 
skrbi za vas, ko ste preveč bolni, 
da bi šli na delo.

Če se pred njim pojavite goli, 
mu le dotik ni dovolj - raje vas 
poboža.

Navdušeno klepeta z vašo ma
terjo, ko ta pokliče, da bi govo
rila z vami.

Z vami gre na uro aerobike, 
čeprav ve, da bo tam edini 
moški - samo zato, ker ste vi 
rekli, da mora shujšati.

Posluša z resničnim zaniman
jem, ko razlagate, zakaj ste si 
raje kupili ta par sandal names
to onega.

Zapomni si naslove in termine 
predvajanja vaših najljubših TV 
oddaj in vam jih posname, kadar 
vas ni doma.

Smeje se vašim šalam in pove, 
da jih je slišal od vas, kadar jih 
pripoveduje naprej svojim prija
teljem.

Svoji materi pove, da vas lju
bi.

—IN 7, DA VAS NE
Pravi: “Tudi ti si mi kar všeč,” 

ko vi zašepetate: “Ljubim te.”

Predstavi vas kot svojo “prija
teljico”.

Z materjo se strinja, da “malo 
pretiravate”.

Zažene se pod tuš v trenutku, 
ko sta prenehala z ljubljenjem.

Pravi, da bo ženo zapustil, ko 
bodo otroci nekoliko odrasli.

Punco svojega brata omenja 
kot “boginjo”, vas pa še nikoli 
ni poklical drugače kot z imen
om.

Pravi, da ste zanj predobri in 
da bi se vam bolje godilo s kom 
drugim (to ima pa prav!).

___  TALIJA M.

boste dobile tisti pravi 
izgled. Barve so čiste: 
rumena, rdeča, vijola, 
zelena, rjava. Po
membni so dodatki: 
lepi, posebni gumbi, 
okrasni medaljoni, 
boe iz perja, težke 
oglice, klobuki, ki so 
zelo različnih oblik. 
Dajete duška svoji 
domišljiji, če ste mla
de in sproščene ali 
uporabite samo 
kakšen dodatek, če 
ste za bolj umirjene 
stvari.

Edvarda ACMAN- 
STROPNIK

Zanimiv trend, ki dejansko 
daje vtis, kot da smo 
oblačila prinesli z boljšega 
trga. Materiali, ki so dve sto
letji po obdobju kralja Loui
sa XIV spet aktualni. S pri
dihom novega časa seveda. 
Čipke, brokati, vzorci Orien
ta, kravatni vzorci, vzorci 
dekorativnega blaga, metali- 
zirane tkanine, tvid, in če 
boste vse skupaj pomešale,

AV BOUTT
Trgovina

QUE d=OoO„
ACMAN Griže

ŽANA
od da.

MAGGI juhe - trije okusi

!19,9(r
fGORČICA 

700g

79,00

PARADISO testenine - 400g

M

ARAŠIDI 250g

A

Dpuche
Creme

geli za

L 8.490,00 j 

Otroške bunde BRUGI
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5AVIMJ5KI VE5EUAK
ŠALE

Gospod direktor, reče najmlajši 
uslužbenec. Imam občutek, da 

zadnji čas moj dohodek ni v 
pravem razmerju z mojim delom. 
Vem, vem, toda od lakote umreti 
vas vendar ne moremo pustiti! 

Očka, barometer je padel. 
Koliko?

K.aksna dva metra; zdaj je razbit. 
Sef hvali svojo novo čedno tajnico: 

Zelo dobro! Samo trikrat ste se 
zmotili. Zdaj poskusiva z drugo 

besedo!

PRGIŠČE MISLI 
'Prava ljubezen ni nekaj, kar 
človek lahko zavestno izbira. 

Ljubezenje naravna sila.
S. BELLOV/

'Bedak, kdor se vse življenje peha, 
pa nima smotra pred očmi.

M. AVRELIJ
'Sreča le tedaj je dolgotrajna, če 

nosi hkrati žalost in veselje. 
P11SDAR

'Zemlja ne pripada človeku, 
človek pripada zemlji. 

INDIJANSKI POGLAVAR SETHL 
'Seme sovraštva ne potrebuje 

pognojenih njiv,
kar naprej raste kot divja roža. 

A. ZIDAR
'Brezčustveni ljudje so izpolnili 

večino največjih nalog 
v zgodovini človeštva.

M. TV/A1N
‘Vsak nosi svojo pravico v svoji 

pesti in v svoji glavi.
I. CANKAR

'Življenje je studenec slasti; ampak 
kjer pije tudi sodrga, 

so vsi vodnjaki zastrupljeni.
F. NIETZSCHE 

'Otroci smrti smo.
S. HEDAJAT

PREGOVORI:
SLOVENSKI:

'Ni velike razlike med prvim 
aprilom in ostalimi dnevi. 

'Kdor se z denarjem baha, ta 
denarja nima - denar ima njega. 
'Kdor se z mano krega, je prav

NAGRADNA KRIŽANKA
Nagrajenci iz številke 64:

1. nagrada - bon Kopra 5000 SIT 
Maruša Modrijan,

Latkova vas 170, 3312 Prebold
2. nagrada - Jedilni servis 

KOVINOOPREMA PARIŽLJE 
Nina Goršek,

Stantetova 9, 3320 Velenje
3. nagrada - Majica 

GLAS Savinjske 
Pavel Ostruh,

Savinjske čete 2, 3310 Žalec 
GESLO:

M JE NOČI TAKO DOLGE 
DA NEBI DOČAKALA DNE 
Nagrado lahko prevzamete 

v uredništvu:
GLAS SAVINJSKE, 

ŠLANDROV TRG 20,
3310 ŽALEC 

Rok za prevzem 
nagrad je 30 dni.

tako nekulutren kakor jaz. 
'Pokvarjena preprostost je 

pretkana goljufija. 
'Sinočnje vode ne izlij, dokler 

današnje še ni.
'Ta pade, ki si upa vstati. 

'Zamaknjeni ljudje ne vidijo 
resničnih nevarnosti.

DOMISLICE
'Vsak ptič poje hvalnice deželi, 

kjer je preživel tople dneve. 
'Dobro plačilo naredi hitre korake.

'Dober delavec redko obogati. 
'Bolje ljubiti in izgubiti kot pa nikoli 

ljubiti.
'Človek z lahkoto prenaša le eno 
bolečino, to je bolečino drugih. 

'Biti zaljubljen v sebe - to je idila, ki 
traja celo življenje.

'Bodite hvaležni nasvetom, ne pa 
pohvalam.

‘Moški je ljubosumen, če ljubi, žena 
tudi, če ne ljubi.

'Prednost samote je v tem, da 
človek vsaj ve, v kakšni družbi je. 

‘Humor je rešilni pas v reki 
življenja.

‘Naši zakoni so mreže z velikimi 
luknjami, v katere se 

ujamejo samo majhne ribe. 
'Čedalje bolj se čudim, kako je 

mogoče spraviti toliko neumnosti v 
tako majhno škatlo, kot je 

televizijski sprejemnik.

TRGOVČEV SIN 
Učiteljica vpraša Janezeka: 

Micika pride k tvojemu očetu 
kupiti kilogram moke. Koliko 

dekagramov ji bo očka prodal? 
900 dekagramov, tovarišica! 

Toda Janezek ali res ne veš koliko 
dekagramov je kilogram?

To že vem, toda tudi vem kako moj 
očka tehta!

NEZASLUŽENA ENKA 
Tovarišica, sploh ne verjamem, da 
sem zaslužil enko za mojo nalogo 

se pritožuje mali Mihec.
Tudi jaz ne, toda nižje ocene sploh 

ni! mu odvrne tovarišica.

OSEBEK
Učitelj vprašuje malega Aleša: 
Povej kje v tem stavku osebek: 
Kolesar seje zaletel v drevo?”
V bolnici gospod učitelj" hitro 

odvrne Aleš.

UBOGI
Joža, ali si slišal, daje Janezova 

žena padla v deročo reko?
Uboga Rezka 

Ze ampak so se le rešili.
Ubogi Janez!

CIGARETA
Teta je srečala malega Petrčka s 

cigareto v ustih in ga pokara:
Ali te ni sram Peterček, pri teh 

letih s cigareto v ustih!
Ja, kam pa si jo naj utaknem teta?

NI VEDEŽEVALEC 
Marko vpraša sošolca Janka:
Ali ti veš prihodnji čas glagola 
biti? Ne, saj vendar nisem 

vedeževalec!

V

Pregnan iz Sank Rocka

“Sank rock sem zapustil nepros
tovoljno; zaradi pritiska Matjaža 
Jelena in Bora Zuljana, skupina 
sama pa je že pred dvema letoma 
postala finančna inštitucija, v 
okviru katere nekateri grabijo 
več, drugi manj.”

To je bistvo izjave, v kateri Aleš 
Uranjek, ustanovitelj in vodja 
znane velenjske skupine Šank 
Rock, pojasnjuje razloge, ki so 
botrovali njegovemu odhodu iz 
najboljše slovenske rock skupine. 
“Sank Rock sem osnoval pred 
petnajstimi leti in ji tudi nadel 
ime Sank Rock,” pripoveduje 
Aleš, “ker pa sem vsa ta leta pos
vetil razvoju in napredku, si ni
sem nikoli mislil, da bo moj 
obstoj v skupini kdaj postal 
vprašljiv,” pravi znani dolgolasi 
bobnar, ki je pred letom dni usta
novil še eno skupino, imenovano 
Funk You, pred dvema mesece
ma pa je pričel upravljati tudi z 
Bla bla klubom, ki je v nekaj ted
nih postal eno najbolj priljublje
nih zbirališč zabave željnih Ve
lenjčanov. “Najbrž sta tudi usta
novitev lastne skupine in Bla bla 
kluba pripomogla k temu, da so 
mi ostali člani skupine povedali, 
da v skupini nisem več zaželjen 
in da lahko odidem,” Aleš bolj 
kot ne ugiba razloge, zaradi kate
rih je moral oditi iz skupine, ki jo 
je ustanovil sam. “To, da se ostali 
člani skupine ves čas ukvarjajo 
tudi z lastnimi projekti, ni nikoli 
nikogar motilo; le jaz sem bil tis
ti, ki bi se moral posvečati samo 
skupini in ničemur drugemu. Si
cer pa sem si sam želel predvsem, 
da bi pri Šank Rocku naredili kaj 
novega, kakšno inovacijo, kar

drugim članom ni bilo ravno v in
teresu, saj je najlaže živeti na 
račun stare slave. Tako je prihaja
lo do vse številnejših konfliktov 
predvsem med Borom kot avtor
jem glasbe ter Matjažem, ki je bil 
zadolžen za finančno delovanje 
skupine in mano. Po tem, ko smo 
prišli iz Amerike, me je vse bolj 
zanimalo, kam odhaja denar 
sponzorjev, vendar v treh letih ni
sem dobil na vpogled niti enega 
samega papirja,” pravi Aleš. 
“Tako so se razna nesoglasja med 
Borom in Matjažem in mano za
radi različnih razlogov vse bolj 
stopnjevala, denar je ves ta čas 
odtekal neznano kam, skupina pa 
je v tem času vegetirala, o čemer 
priča tudi dejstvo, da smo imeli v 
zadnjih dveh letih samo dvakrat 
skupne vaje,” pravi Aleš Uranjek, 
ki se sprašuje,, ali je glede na 
dejstvo, da so Šank Rock že za
pustili vsi ustanovni člani, sploh 
še upravičeno, da skupina obdrži 
to ime. In kaj bo znani velenjski 
bobnar počel sedaj? Sodnim pos
topkom in nadaljnjim prepirom z 
bivšimi kolegi iz benda se bo, pra
vi, skušal izogniti. “Eno obdobje 
mojega življenja se je tako pač 
končalo. Sedaj se bom malo umi
ril in razmislil, predvsem pa na
daljeval in razvijal delo v skupini 
Funk You. S Šank Rockom pa je, 
tudi, če bi me prostil, naj se 
vrnem, nepreklicno konec.”

Nina M. Sedlar

Za sexa lačne

Sponsored by Janez (Z) Nucaš

Pridi fantič k meni, ti bom 
pokazala, kako si ga bom v 
— dala!
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Faith No More, hala Tivoli, Ljubljana, 
19. november 1997.

FAITH NO MORE
so leta 1981 so ustanovili Mike Bordin, Bi!ly 
Gould, Roddy Bottum. Potem ko so preizkusi
li celo vrsto pevcev in pevk, med njimi tudi 
Courtnay Love, so to vlogo leta 1983 zaupali 
Chucku Mosleyu. Istega leta je kitarista Mar
ka Bovvena zamenjal Jim Martin. Leta 1984 
posnet demo s štirimi pesmimi jim je odprl 
vrata, in FAITH NO MORE so leto kasneje 
za založbo Mordam Records posneli prvenec 
“We Čare A Lot”. Tega leta so podpisali tudi 
pogodbo za večjo založbo Slash Records in 
leta 1987 izdali drugi album ‘Tntroduce Your- 
self”. Na turneji, ki je sledila, so FAITH NO 
MORE odslovili pevca Chucka Mosleya.

Mike Patton, frontman skupine Mr. Bungle, je 
leta 1989 postal novi pevec FAITH NO 
MORE. Sest mesecev kasneje je izšel album 
“The Real Thing”. Album in single “The 
Epic” sta se prodala v milijonskih nakladah, in 
FAITH NO MORE so postali zares popular
ni. Njihovi koncerti so bili vsepovsod razpro
dani in “The Real Thing” je bil z mešanico 
težke kitare, funky basa, v hip-hop zagledanih 
ritmov in ekspresivno sladkega vokala glasbe
no ena najoriginalnejših in izrazitih plošč po
pularne glasbe. Poleg milijonske naklade in 
evforičnih recenzij je skupina dobila tudi vrsto 
priznanj glasbene industrije, od nominacije za 
Grammya do video spota leta na MTV.

Mike Patton, Faith No More

Leta 1992 je izšla plošča “Angel Dust”, tem
nejša in kompleksnejša, za mnoge fane 
najboljši izdelek FAITH NO MORE. Plošči 
sta sledila hit singla “Midlife Crisis” in prired
ba Commodorsov “Easy”. Po izredno odmevni 
svetovni turneji (nastopili so tudi pri nas in 
napolnili Halo Tivoli), ki je sledila, je skupino 
zapustil kitarist Jim Martin. Za naslednji izde
lek "King For A Day... Fool For A Lifetime”, 
ga je zamenjal Trey Spruance iz skupine Mr. 
Bungle.

Letos poleti je izšla nova plošča “Album Of 
The Year”, ki sta jo producirala Roli Mosi- 
mann in basist Billy Gould. Nov v skupini je 
tudi kitarist Jon Hudson.

Evropski singl in videospot s plošče je “Ashes 
To Ashes”, v Ameriki pa je bila za isto vlogo 
izbrana pesem "Lust Cup Of Sorrow”. Muzici
ranje na “Album Of The Year” je nezgrešljivo 
prepoznavno faithnomorovsko odštekano in 
zapeljivo hkrati. Prav takšno torej, da piha na 
dušo številnim ljubiteljem grenko-sladke kom
binacije, ki jih amijevska četverica pridno 
novači na svoji glasbeni odisejadi.

G.Č.

Foto: Peter Marinšek

NOVI VIDEO SPOT

PRIJATELJI ZABAVE
ABADON
Glasbena skupina Abadon, ko jo sestavlja pet 
koroških rockerjev se uspešno uveljavlja na slo
venski glasbeni sceni z izvirno avtorsko glasbo.

Abadon se je predstavil že na koncertih v 
rock klubih, na pomembnejših glasbenih festi
valih po Sloveniji, na lokalnih radijskih posta
jah... Nekaj nastopov na televiziji, predvsem v 
oddaji Roka rocka, je skupini omogočilo, da 
predstavi svojo glasbeno ustvarjanje širšemu 
občinstvu. Po izidu njihovega prvega CD-ja 
Apokalipsa zli avtorskimi pesmimi, ki je izšel 
pri založbi Conan iz Maribora, skupina 
predstavlja nov projekt. Neutrudna rockovska 
energija ne miruje!

Pred kratkim so posneli tudi videospot za 
eno najudarnejših pesmi s prvega albuma: Pri
jatelji zabave.

Video, verjetno prvi, ki ga je posnela kaka 
koroška glasbena skupina, je narejen zelo 
veščno in v kontekstu s skladbo, ki jo 
predstavlja. Zanimiva pa je tudi dinamična, 
razsekana montaža, ki skrbi, da je video razgi
ban in gledljiv, saj združuje energično vzdušje s 
koncerta in sproščeno zabavo v naravi.

V spotu se prepletajo tipične rockovske sce
ne - bend na odru z liričnimi utrinki iz narave, 
woodstsckovski žur pod vedrim nebom in 
komične situacije s piknika ob jezeru, ki so si 
ga v prijetnem in razigranem vzdušju privoščili 
“prijatelji zabave”.

Rokovanje s snemalno tehniko in montaža 
videa je delo Digitalnega video studia Slak iz 
Ljubljane, za organizacijo in financiranje pa so 
se morali fantje seveda potruditi sami. Pos
rečilo se jim je brez ogromnega proračuna in 
brez glomazne ekipe ustvariti soliden izdelek, 
ki bo gledalcem in poslušalcem pred malimi 
zasloni pričaral nekaj sproščene energije oziro
ma, kot sami pravijo - rockersko veselico.

Za vse, ki skupine še ne poznate dobro, naj 
omenim, da skupina Abadon deluje že dobra 
tri leta in je sestavljena iz prekaljenih glasbeni
kov: Jani Legner - solo in ritem kitara, spreml
jevalni vokal, Iztok Hirtl (Baldi) - vokal, akus
tična kitara in flavta ter Tomaž Pačnik - klavia
ture. Za udarno ritmično podlago skrbi ritem 
sekcija: Borut Šmon - elekrična bas kitara in 
Anton Pečnik - bobni.

Abadon je klasična rock skupina z zasedbo, 
kot jih poznamo iz sedemdesetih let, ko so se 
začeli v rock glasbi pojavljati trendi, kot so art, 
jazz in simfo rock. Bend ohranja tradicije sta
rega rocka, vendar vnaša v širok spekter idej 
sodoben zvok in svežo ustvarjalno energijo. 
Melodična glasba s čvrsto ritmično podlago je 
prijazna tudi zahtevnejšim ušesom, saj so pes
mi domisleno aranžirane. Nasploh daje njihovo 
početje vtis resnega ustvarjalnega dela, kar še 
dopolnjujejo nekateri poetični elementi v bese
dilih. To je za kvaliteto glasbe vsekakor dobro, 
pri energičnosti in zabavnosti pa lahko posta
nejo komplicirane pesmi dvorezen meč: zato je

potrebna velika mera občutka, da se ustvari 
prava harmonija, in da se kvalitetna razmerja 
ohranijo ter odigrajo tudi na koncertih.

Rock predstavlja samosvojo držo, ki oblikuje 
lastna individualna stališča in pogosto vzpos
tavlja kritična razmerja do sveta. Tudi Abadon- 
ci imajo kaj povedati, vendar ne udrihajo brez
kompromisno naokrog kot ortodoksni alterna
tivci: včasih jim gre tudi zgolj za zabavo. Skupi
na je avtorsko zmerno progresivna in svojska 
kljub skrbnemu negovanju starih korenin: pred
vsem pa neutrudno poganja naprej svoj glasbe
ni stroj... Prijatelji zabave, napnite oči in ušesa, 
Abadon se bo odslej s svojim video spotom po
javljal tudi na malih ekranih!

BLAŽ PRAPROTNIK

oesoeMooo
PRIHAJAJO DA OSVOJIJO VAŠA SRCA

Desdemona je nova beseda, ki jo bomo v 
bodočnpsti s ponosom večkrat žvečili v naših 
ustih. Žvečke se bo dalo oblikovati po mili volji. 
Imele bodo okuse petih brhih deklet.

Kaj hudiča Desdemona sploh je?

Je to okrogla lesena ploščica, ki se vstavlja v 
motorje dirkalnikom formule 1 ali pa je to 
predigra pri notranjem samovžiganju človeka.

Ne, drage bralke in bralci. To je nekaj čisto 
novega m svežega, na našem malem svobod
nem kontipentu, Žalcu.

Tamara Skoberne, Katarina Magajne, Dani
ca Pinter, Marjeta Radišek in Barbara Kolenc 
so plesalke plesne skupine Desdemona, ki za 
svoj stil plesa uporabljajo jazz. Pod tem 
magično čarovniškim imenom nastopajo tri 
leta. Spoznale so se v plesni šoli Bolero, kjer 
so šest let gulile osnove jazza. Glasbo, na ka
tero plešejo, bi lahko opredelili kot show dan- 
ce glasba (pop, rock, funky). Koreografijo ses
tavljajo skupaj na podlagi glasbe. Na koncu iz 
lonca zadiši po slastni sproščeni plesni komu
nikaciji. Dobra glasba in ples to ne bila bila, 
če ne bi dekleta povrhu še izgledala kot slad
ka sočna višnjeva torta. Za to skrbi Tamara 
Skoberne. Pripravi jim kostumografijo, vki jo 
kasneje realizirajo v šivilstvu Toto v Žalcu. 
Polpg njih 50 sponzorji tepi petim dekletom 
še ŽANA Žalec in UPI Žalec.

V prihodnosti se van bodo dogajale čudne 
stvari. Najprej vam bodo odpovedale vse 
človeške motorične funkcije. Potem se vam bo 
odrla koža, nato vam bodo dekleta iz plesne 
skupine Desdemona zlezle pod kožo. Sledila 
bo 30-minutna koma. Ko bo vse za vami, bo 
vaše počutje nepopisno boljše. Pozor! Nevar
nost obstaja.

G. Č.
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BIG BROTHER AND THE 
HOLDING COMPANV / CHEAP 
THRILLS

Bi skupina BIG BROTHER 
AND THE HOLDING 
COMPANV brez JANIS JOPLIN 
dosegla svetovno slavo in 
nesmrtnost v svetu popularne 
glasbe? Težko. Najboljša bela 
pevka bluesa in rocka nasploh je 
z grobim prodornim glasom m 
neverjetnim čustvenim nabojem 
pustila močan pečat na njihovi 
prvi in edini plošči CHEAP 
THRILLS iz leta 1968.

Blues in soul, prepojena s hipno
tičnimi zvoki takrat popularnega

VROČIH

10
TUJE: ODDELEK TEHNIKE

ŽANA
1- Hanson - 

Middle ofnowhere
2. Elton John - 

Candle in the wind
3. Daniela - Zovem te ja
4. No Mercy - My promise
5. Boris Novkovič - Sve gubi 

sijaj bez ljubavi

DOMAČE:
1- Debeli Žan in suhi Fran 
2. Alenka Godec - 

Cas zaceli rane 
3- Naj naj naj 11 - 

Različni izvajalci
4. Agropop -

Srečni smo slovenčki
5. Oliver Antauer - 

Ker sem zaljubljen

psihedeličnega rocka v uspešnici 
PIECE OF MY HEART in pre
delavi klasike SUMMERTIME 
G. Gershvvina, sta skupini Big 
Brother And The Holding Com- 
pany zagotovila uspeh. Seveda pa 
bi bilo krivično spregledati sklad
be kot I NEED A MAN TO 
LOVE in COMBINATION OF 
THE TWO. Moj skriti favorit je 
TURTLE BLUES - Janis ob 
spremljavi klavirja in akustične ki
tare - poslastica za ljubitelje kla
sičnega bluesa. Posebno pozor
nost zasluži tudi naslovnica, delo 
kultnega risarja stripov Roberta 
Crumba.

Janis Joplin je po odhodu iz sku
pine Big Brother And The Hol- 

' ding Company uspešno nadaljeva
la samostojno glasbeno pot in 
posnela še dve plošči. Žal pa so 
jo problemi z mamili in alkoho
lom pahnili v prezgodnjo smrt in 
legendo. Plošča Cheap Thrills pa 
ostaja vse do danes eden najvzne
mirljivejših prvencev v zgodovini 
popularne glasbe.

LENINGRAD COWBOYS / LIVE 
IN PROVINZZ

LENINGRAD COWBOYS so 
najbolj razvpita finska rock skupi
na in, roko na srce, edina, ki ji je 
uspelo preseči meje lokalne popu
larnosti. Poleg glasbe ima precej 
zaslug za njihov mednarodni us
peh filmski režiser Aki Kaurusma- 
ki, ki je o njih posnel film.

Leningrajski kavboji se 'bolj kot 
ustvarjanju posvečajo poustvarjan
ju že preverjenih glasbenih ob
razcev, pri tem je njihovo glavno 
orožje humor, njihov zaščitni znak 
pa so polmeterski špičaki, gromo
zanske frizure in angleščina z 
močnim ruskim naglasom. Na 
koncertni plošči LIVE IN 
PROVINZZ, posneti 6.6.1992, je 
kar devetnajst veseljaških pos
kočnic, v katerih prepletajo raz
lične glasbene vplive od polke, 
ruske in mehiške ljudske glasbe, 
do popevke, rdeča nit pa je ener
gičen triakorden rock m’ roli. Na 
plošči je kar nekaj priredb klasik 
popularne glasbe BACK IN THE 
USSR, L.A. WOMAN, THOSE 
WERE THE DAYS, BORN TO 
BE WILD in zafrkantska parodija 
skladbe PROUD MARY.

Leningrajski kavboji se v svoji ve
seljaški godbi ne obremenjujejo s 
tehnično perfekcijo in virtuo
znostjo, temveč veselo fušajo v 
imenu zabave.

Vasja Volavšek

PODALPSKE GLASBENE NOVIČKE
Skupina BE RADIO je posnela 
skladbe za novo ploščo, ki bo 
izšla predvidoma februarja. 
Besedila so prispevali Zoran 
Predin, Feri Lainsček in Bojan 
Sedmak.

Skupina ŠUKAR je z režiserjem 
Vincijem Anžlovarjem posnela 
videospot za nasjovno skladbo 
novega albuma ČHAIE (dekli
ca). Gre za priredbo skladbe 
Girl skupine The Beatles.

Primorska skupina ZAKLO
NIŠČE PREPEVA končuje sne
manje prvenca NOVO VREME 
- STARE DILEME.

Pevka MELITA OSOJNIK v 
studiu Kan končuje snemanje 
svoje druge plošče POLJUB 
VIŠINE. V desetih skladbah bo 
uglasbila besedila slovenskih 
pesnic in pesnikov.

Te dni prihaja v glasbene trgovi
ne plošča KRILA gastarbajterja 
ALEKSANDRA MEŽKA. Na 
novi plošči se je Mežek podal v 
duhovne sfere, na kar namiguje
jo tudi naslovi skladb JERUZA
LEM in ALELUJA.

Katarina Habe - KATARINA 
napoveduje izid svoje prve 
plošče s skladbo NE RABIM 
DVEH DEŽNIKOV. Njen vroči 
prvenec GORIM naj bi pri 
založbi Corona izšel konec no
vembra.

OSEBNA IZKAZNICA:

line’ Vili
Priimek: (Ne) Resnik 
Starost: Kristusova leta 
Višina: 17.7 dm 
Teža: 77.700 g 
Oči: rjave
Barva las: skladna z očmi 
Naj jed: gobova juha 
Naj izum: glasba in wc papir 
Idol iz otroških dni: Richie Black- 
moore
Idealna ženska: Mojca 
Št. skokov čez plot: brez komen
tarja
Naj igrača v mladosti: bager 
Osebnost leja: Diana 
Naj film: Šampion 
Naj knjiga: telefonski imenik 
Ostale kvalitete: ljubimec, oče, 
plavalec, nekadilec, šofer

(r--------------  -

MAJVEČJA SZBIRA 
CD plošč in kaset

Stari trg 26, Velenje
tel.: 063 862-520

V__________ _________ J

NOVOSTI
- ELTON JOHN - 

Candle in the wind 97
- VILI RESNIK - Rad bi bil s teboj
- KUSCHEL ROCK 11
- SHOLA AMA - Much love
- PARNI VAIJAK - 

Samo snovi teku uzvodno

PRODAJALNE TOP MUSIČ

01. ELTON JOHN - 
Candle in the wind 97

02. PRODIGY -
The fat of the land

03. PUFF DADDY - 
No way out

04. CITA - Vibe
05. SCOOTER - Age of love
06. DAVOR RUDOLFI & 

RITMO LOGO - 
Kruh i vino

07. BACKSTREET BOYS - 
Backstreefs back

08. DANIJELA - 
Zovem te ja

09. HANSON - 
Middle of notvhere

10. DEE JAY TIME vol 6. - 
Kompilacija

Pri nakupu večjih količin 
popusti in ugodnosti za člane.

VSE NOVOST! IN NAŠO PONUDBO 
LAHKO POSLUŠATE 

VSAK PONEDELJEK 
OD 18.00 D018,30 URE 

NA FREKVENC!
KOROŠKEGA RADIA (97,2 MHZ) 

ODPRTO
vsak dan od 12 do 19 ure, 

sobota od 9 do 13 ure.

TOP MUSIC-KVAUTETA, 
KI SE NE VIDI, AMPAK SUŠli



MALI OGLASI GLAS 65/1997

MALI OGLASI
TRGOVSKO IN SERVISNO REMONTNO PODJETJE

AVTO CIELJIE <,0.0.
RABUENA VOZILA 
CELJE:
CITROEN XANTIA 1,8 SX, srebrna 
metal, 1. 94/95, 1,889.500,00 SIT
FORD ESCORT 3/V Champion, 
videt, 1. 95, 1399.990,00 SIT 
FORD ESCORT 1.6 CLX, 
metal zelena, 1. 93, 1319.900,00 SIT 
FORD FIESTA 1.1 CL 5V, 
modra, 1. 94, 1,099.000,00 SIT
FIAT TIPO 1.6 IE, siv,
1. 93, 1,157.798,00 SIT
FIAT PANDA 1,0 FIRE, rdeča,
1. 93, 589.700,00 SIT
FIAT MONDEO 1,6 CLX, 5V, 
rdeča, 1. 94, 1,849.900,00 SIT
HVUNDAI PONY 13 GLS,
1. 91, srebrn metal, 583.060,00 SIT
LADA SAMARA 1500 5/V, 
rdeča, I. 94, 623.000,00 SIT 
LADA KARAVAN 1500, 
rdeča, 1. 94, 599.900,00 SIT 
MAZDA 323 13 LX SEDAN, 
metal siva, 1. 90, 799.900,00 SIT
MAZDA 323 1.3 I SEDAN,
1. 90, rdeča, 849.900,00 SIT
OPEL OMEGA KARAVAN 
2.0, bela, L 90, 949.750,00 SIT
OPEL VECTRA 1.6 i, klima, 
črna, 1. 91, 1,299.750,00 SIT
OPEL ASTRA 1,6 i,
1. 92, rdeč, 1,181.250,00 SIT
OPEL KADET 1,7 D,
1. 91, bel, 779.000,00 SIT
PEUGEOT 106 XR,
zelen metal, 1. 93, 1,024.400,00 SIT
PIAGGIO PORTER, 
bel, 1. 95, 967.750,00 SIT
PRUGEOT 106XN, 3V,
bel, 1. 95, 1,176.200,00 SIT
R 5 FTVE, rdeča, I. 95, 929.700,00 SIT
VW GOLF JXD, 3V,
bel, 1. 89/90, 899.900,00 SIT
VW GOLF JXB, 3V,
bel, 1. 90, 799.900,00 SIT
VUGO 45, bel, 1. 90, 219.500,00 SIT
VELENJE
CITROEN ZX AURA 1.6 I,
1. 91, 1,100.000,00 SIT 
CITROEN XANTIA 1.8 i,
1. 93, 1,640.457,00 SIT
DAIHATSU APPLAUSE 1.6 X,
1. 90, 697.221,00 SIT
FIAT TEMPRA 1.6 SW,
1. 93, 1,248.000,00 SIT 
FIAT TIPO 1.4, 1. 90, 766.500,00 SIT 
FIAT TIPO 1.4, 1. 91, 811.440,00 SIT 
FIAT TIPO 1.4,1. 93, 1,012275,00 SIT
IMV R5 CAMPUS,
1. 89, 485.100,00 SIT 
LADA 1500 KARAVAN,
1. 94, 630.000,00 SIT 
NISSAN MICRA GL,
1. 87, 399.000,00 SIT
PEUGEOT 405 GL,
1. 92, 1,400.000,00 SIT
PEUGEOT 205 ROLAND GARR,
1. 93, 1,874.250,00 SIT

PEUGEOT 806 ST,
1. 94, 2,459.781,00 SIT
R 25 GTX, 1. 90, 1,407.000,00 SIT 
VW JETTA CL TURBO D,
1. 92, 1,349.898,00 SIT
ŠKODA 136 L, I. 90, 379.319,00 SIT
ŠKODA 135 LX, 1. 93, 680.304,00 SIT
Ugodni krediti T + 73%, menjava staro 
za novo, vozila so tehnično brezhibna, za 
določene tipe vozil dajemo garancijo. 
Informacije na telefon:
063/412-328 - Celje,
063/851-060 - Velenje.

ZALOGA RABUENIH VOZIL
Alfa Romeo 90 2.0,
1. 87, 614.000.00 SIT 
Fiat Tipo 1.4, 1. 91, 
moder, 800.000,00 SIT
Ford Orion 1.6 CLX,
1. 93, srebrn, 1,284.000,00 SIT 
Ford Escort 1.8 D,
1. 92, rdeč, 1. lastnik, 13.500 DEM 
Honda civic sedan 1.5,
1. 90, 1. lastnik, cena po dogovoru 
Lancia Dedra Integrale,
1. 93, črna, 2,000.000,00 SIT 
Mitsubishi Galant 1.8,
1. 90, 1,289.505,00 SIT 
R 21 TL 1.4, 1. 90, 5 V, 
rdeč, 1. lastnik, 8.500 DEM 
Seat Cordoba 1.4 CLX,
1. 95, 14.700 DEM 
VW Passat karavan,
1. 90, siv, 13.500 DEM
Wartburg 1.3, 1. 89, 246.183,00 SIT 
Informacije na telefon 063/432-807.

46 AC LEVEC
PONUDBA RABUENIH VOZIL 
Honda 1.6 ESI sedan,
1. 94, 23.000 DEM 
Hyundai Accent 1.5 GLS,
1. 95, 14.000 DEM 
KIA NEXIA 1.5 GL,
1. 95, 12.000 DEM 
Marcedez Benz tovorno vozilo 817 
L, 1. 94, 65.000 DEM 
Mercedez Benz E 300 D,
1. 95, 75.000 DEM 
Mercedez Benz E 300 D,
1. 94, 50.000 DEM 
Marcedez Benz 220 ,
1. 94, 43.600 DEM 
Volkswagen VENTO 1.9 TDI,
\. 92, 17.000 DEM
Škoda Favorit, 1. 92
Vugo 45, 1. 91, 2.300 DEM
Za vsa rabljena vozila je možen kredit.
Informacije: 063/472-409.

AvtoCENTER MARGIT
ZALOGA RABUENIH VOZIL 
FORD FIESTA 1.1 CLX, 1. 90, bela, 
reg. 5/98, CZ, el. stekla, radio z 
zvočniki, odlično ohranjen, cena po 
dogovoru
GOLF 1.3 B, 1. 90, lepo ohranjen,
reg. 5/98, 8.400 DEM
GOLF S paket, 1. 85, reg. 7/98, bel,
odlično ohranjen, cena po dogovoru
HUNDAV nov, 5 v, GLS, 18.000
DEM
NEXIA 1.5 GLX, 16V, z vso dodatno 
opremo, testno vozilo, 18.500 DEM - 
možnost prevzema leasinga 
SUZUKI SWIFT 1.3 GLX, 1. 90, 5 
vrat, metal moder, CZ, nastavljiv 
volan, el. ogledala, radio z zvočniki, 
cena po dogovoru
VW POLO 45, 1. 95/96, na novo 
registriran, 14.500 DEM 
VW TRANSPORTER FORGON, 1. 
93, 18.500 DEM
Možnost kredita na 5 let brez pologa, 
urejamo tudi prepise. Informacije 
0609/640-204.

AVTamŠA D REV

ZALOGA RABUENIH VOZIL 
AX CITROEN, m. siv,
1. 89, 5.500 DEM 
CITROEN BX, rdeč, 
i. 84, 3.400 DEM 
FIAT CINOUECENTO,
1. 94, 7.500 DEM 
OPEL CORSA CITV, rdeč,
1. 91, &8Q0-DEM, 7.000 DEM 
SEAT IBIZA 1.3, 1. 93, 9.200 DEM 
SEAT IBIZA 1.2, 1. 92, 9.400 DEM 
ŠKODA PRAKTIK, bela,
1. 94, 6.800 DEM 
Registrirana vozila:
GOLF 1.6 JXD,
1. 90, 9.900 DEM, 9.000 DEM 
Informacije na telefon 
063/707-365 in 063/707-395.

IDMDd.o.o.
ZALOGA RABUENIH VOZIL 
CITROEN ZX AURA 1.8,
1. 93, 14.900 DEM 
HONDA CIVIC 1.6,
1. 91, 11.500 DEM 
SUZUKI MARUTI, 1. 95, 6.900 DEM 
ŠKODA FORMAN, 1. 92, 5.300 DEM 
ŠKODA FAVORIT, 1. 90, 3.500 DEM 
ŠKODA FAVORITI, 91, 3.900 DEM 
Za vsa rabljena vozila je možen kredit. 
Informacije na tel.: 063/37-506.

fiC KRfiLJ
ZALOGA RABUENIH VOZIL 
AUDI A6 1.9 TDI, 1. 95, 37.000 DEM 
FORD MONDEO 1.8 CLX, 
vsa oprema, 1. 95 
FORD ORION 1.6 CLX,
1. 92, 12.900 DEM 
GOLF JXB, !. 84, 4.900 DEM 
HUNDAV PONV 1.5 GLSI limuzina, 
1. 93, 10.500 DEM 
NISSAN MAXIMAL 3.0,
1. 89, vsa oprema, 16.000 DEM 
OPEL KADET 1.3 LS, limuzina,
1. 88, 6.900 DEM
Za vsa rabljena vozila možen kredit. 
Informacije na tel.: 063/720-283 ali 
063/720-116.

stigma 23
T

ZALOGA RABUENIH VOZIL 
MAZDA 323 SEDAN,
1. 90, 7.900 DEM 
MAZDA MX 3, 1. 92, 
klima, ABS in drugo, 17.000 DEM 
Možen kredit banke MALDA. 
Informacije na telefon 063/411-252.

P S C
PRAPROTNIK d.o.o.

ZALOGA VOZIL 
ŠKODA FAVORIT,
1. 92, temno rdeča, 575.400,00 SIT 
ŠKODA FAVORIT,
1. 94, rdeča, 869.400,00 SIT 
ŠKODA FAVORIT,
1. 93, bela, 601.524,00 SIT 
ŠKODA FAVORIT,
1. 93, bela, 632.772,00 SIT 
R 4, rdeč, 1. 88, 2.000 DEM 
R 19, 1. 93, 16.600 DEM 
R 4, bela, 1. 91, 2.500 DEM 
AX 1.6 D, metalno srebrn,
1. 94, 55.000 km, 10.500 DEM 
Informacije na telefon 063/861-570.

AVTO

ZALOGA RABUENIH VOZIL 
ALFA ROMEO 75 1.8 IE,
1. 93, rdeč, 12.400 DEM 
AUDI A 6 KARAVAN 2.6,
1. 95, met. zelena, 45.900 DEM 
BMW 318 IS, coupe,
1. 95, vsa oprema, 36.900 DEM 
FORD ESCORT 1.6 16 V,
1. 93, 14.600 DEM 
HVUNDAI PONV 1.3 LS,
1. 91, met. siv, 8.200 DEM 
OPEL KADET 1.4 LSI,
1. 90, bel, 9.900 DEM 
OPEL KADET GSI 16 V,
1. 90, bel, 11.900 DEM 
OPEL FRONTERA 2.4 i, 4 x 4,
1. 92, 27.800 DEM 
PEUGEOT 306 XN 1.4, 5v,
1. 94, bel, 15.900 DEM 
ROVER 111 SL, 1. 91, met. 
zelen, 9.900 DEM 
ROVER 114 GTI, 1. 94, rdeč,
13.500 DEM
SUZUKI SWIFT 1.6 GLX,
1. 94, met. siva, 13.900 DEM 
SUBARU LEGACI 2.0 GL, 1. 8/94, 
metal, dodatna oprema, 22.900 DEM 
SEAT CORDOBA 1.4 CLX,
1. 95, rdeč, 15.900 DEM 
ŠKODA FAVORIT, 1. 92/93,
6.900 DEM
ŠKODA FAVORIT 135 L,
1. 91, 4.000 DEM 
TOVOTA COROLLA 1.3 XL,
1. 90, met. siva, 9.900 DEM 
VOLVO 850, 1. 95, vsa oprema,
45.900 DEM 
Informacije na tel.:
063/34-320 in 063/32-524.

AVTOHISA JAKOPEC
ZALOGA RABUENIH VOZIL 
ALFA ROMEO 33 1.5 IE,
1. 92, ES, CZ, radio, nastavljiv 
volan po višini, dobro ohranjen 
ASTRA 1.4, 1. 93, CZ, radio, 
ASTRA 1.4 karavan, 1. 92, reg. 9/98, 
radio, priklop, katalizator 
OPEL KADET 1.4, 4 v,
1. 90, reg. 3/98
OPEL KADET 1.3 S, 1. 89, reg. 11/97, 
radio spojler, dobro ohranjen 
OPEL VECTRA 1.8 GLS,
1. 93, pomočna streha ABŠ, SV 
Možnost nakupa na kredit in leasing 
do 5 let. Informacije: 063/864-380 in 
063/411-909.

Avtocenter Meh
ZALOGA RABLJENIH VOZIL 
AUDI 100 2.0, 1. 86, 7.500 DEM 
AUDI 100 2.0 E, 1. 91, 18.500 DEM 
VOLSWAGEN TRANSPORTER 
FORGON 2.4 D DMR,
1. 93, 17.800 DEM 
Za vsa rabljena vozila veljajo krediti 
in popust za gotovino. Informacije na 
tel.: 063/852-955.

AVTO ŠKORJANiC
PRODAJA RABUENIH VOZIL 
Citroen AX 1.4 D, 1. 89, 6.000 DEM 
Golf JXD, 5V, 1. 90, reg. 5/98,
11.000 DEM
Kia Sportage MRDi, 1. 95,
32.000 km, modra, 29.700 DEM 
Lada Niva 1.6, 1. 93, bela, 7.900 DEM 
Opel Vectra 1.6, L 90. 5v,
11.900 DEM
Peugeot 405 GL, 1. 88/89,
56.000 km, 10.600 DEM 
Škoda Favorit 135 GLXi,
1. 93, 5.500 DEM
Informacije na telefon 063/412-245.
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mocteontER tcgi
VEČJA MOTORNA KOLESA 
APRILIA 650 PEGASO, nova, 
viola barve, 11.800 DEM 
APRILIA, i. 96, modra,
18.-000 km, 8.900 DEM 
CAGIVA ELEPHANT 900, 
modra, 15.500 DEM 
HONDA CBR 900 RR, nova,
18.790 DEM 
HONDA CDR 600 RR,
1. 95 13.700 DEM 
KAWASAKI VN 800 CHOPPER,
1. 95, črn, 9.500-DEM 
KTM 620 EXC, 1. 96, 8.500 DEM 
PIAGGIO TIPHON 50, nov, 
moder, 360.000,00 SIT 
SUZUKI 650 FREE WOND,
1. 97, 10.300 DEM 
SUZUKI GSX 600 D,
1. 89, 4.200 DEM 
SUZUKI GSX 750 R,
I. 90, 7.900 DEM
VAMAHA XT 600, 1. 91, 5.000 DEM 
VAMAHA XT 600, 1. 92, 6.000 DEM 
VAMAHA FZR 600,
1. 95, 10.900 DEM 
VAMAHA TDR 125,
1- 94, 5.900 DEM
Komisijsko prodajamo rabljena 
motorna kolesa. Uredimo kredit. 
Sprejemamo naročila za motorna 
kolesa Kawasaki 1. 98 in Honda 1. 98. 
Čelade Shoei in Arai na zalogi. 
Možnost plačila na več čekov.
Izpuh Skorpion za Hondo CBR 900 
RR, prodamo za 700 DEM. Izpuh 
Skorpio za Vamaho FZR 600 R, cena 
650 DEM.
Vilice up side-down za Kawasaki ZRX 
400, cena 500 DEM.
Gume DUNLOP, MICHELIN, 
METZELER na zalogi, možnost 
plačila na več čekov. Čelade ARAI 
>n SHOEI na zalogi možnost plačila 
na več čekov.
Informacije na telefon 063/853-471.

CITROEN

JOŽE MURŠIČ s.p.

ZALOGA RABUENIH VOZIL 
TWlNGO, 1. 94, 9.900 DEM 
testni avto SAXO 1.6 VTL, metal 
zelen, 1. 96, cena po dogovoru 
Informacije na telefon 063/856-852.

Avtohiša KOS
ZALOGA RABUENIH VOZIL 
CX karavan, I. 90 
C-25, 1. 93
Informacije na telefon 702-230.

Študentom oddam 2-sobno opremljeno 
stanovanje v Mariboru (v stano
vanjskem bloku). Tel.: 069/26-434. 
Menjam novejše dvosobno stanovanje 
v Velenju (garaža, telefon, kabelska) 
za enodružinsko hišo. Teh: 851-400.

-S-letni fant s čisto preteklostjo, brez 
obveznosti želim spoznati sebi 
Primerno dekle za skupno življenje. 
Samo resne ponudbe na moj mobitel 
041/682-995.

Ugodno prodam MARANTZ 
CD-player in RECIVER odlično 
ohranjena. Teh: 722-266 - Marko.

CELJSKI**
KINEMATOGRAFI *

OKVIRNI PROGRAM ZA MESEC 
NOVEMBER
BREZ OBRAZA (Face Off), 
akcijski thriller
Režija: John Woo; Vloge: John Tra- 
volta, Nicolas Cage, Joan Allen, Gina 
Gershon (Na programu do 12.11.) 
WILLY 3: REŠITEV (Free Willy 3: 
The Rescue), mladinski-pustolovski 
film
Režija: Sam Pillsburv; Vloge: Jason 
James Richter, August Schellenberg, 
Annie Corley (Na programu do 12.11.) 
MOJ BIVŠI SE POROČI (My Best 
Friend’s Wedding), romantična 
komedija
Režija: Jan de Bont; Vloge: Juha 
Roberts, Dermot Mulroney, Camoron 
Diaz, Rupert, Everett (Na programu 
do 19.11.)
HITROST 2 (Speed 2: Cruise
Control), akcijski film
Režija: Jan de Bont; Vloge: Sandra
Bullock, Jason Patrick, Willem Dafoe,
Temuerra Morrison (Na programu od
6.11.)
GEORGE IZ DŽUNGLE (George of 
thc Jungle), komedija 
Režija: Sam Weisman; Vloge: Brendan 
Fraser, Leslie Mann, Thomas H. 
Church, John Cleese (Na programu 
od 13.11.)
STEREOTIP, slovenski film 
Režija: Damjan Kozole; Vloge:
Magnifico, Tina Gorenjak, Alenka 
Tetičkovič, Alenka Pinterič, Boris 
Mihalj in drugi (Na programu od 
19.11.)

Filmski program za kino Žalec
7. - 9. november HERZOG - slovenski
film; BREZ OBRAZA - akcijski triler
Filmsko gledališče: 13. november
TEMNO SRCE - drama
13. - 16. november MOJ BIVŠI SE
POROČI - komedija

BREZPLAČNI MALI OGLAS
Besedilo:

Naslov:
Tel.:

Siv
SAVINJSKA TV

STUDIO
Pečnikova 2, 3310 Žalec, tel.lfax: 716-116

petek, 7.11.1997
20.00 Tednik 098
20.15 Policijsko poročilo (PP Žalec)
20.20 Borzne novice (CBH Celje)
20.25 Koncert simfoničnega orkestra 

glasbene šole Žalec (2. del)
21.00 STV Kino 

Celovečerni film 
Sponzor filma je 
Podjetje Juteks Žalec

nedelja, 9.11.1997
10.00 Tednik 098
10.15 Policijsko poročilo (PP Žalec)
10.20 Borzne novice (CBH Celje)
10.25 Videomiz

z Jano Mesareč (videospoti 
in novice iz sveta glasbe)

11.20 Koncert simfoničnega orkestra 
glasbene šole Žalec (2. del) 
ponovitev

12.00 Glasbeni cocktail 
Vodi: Aleksander Jež 
(prispevek TV Celje)

13.30 STV Kino
Celovečerni film 
Sponzor filma je 
Podjetje Juteks Žalec

MOJ BIVŠI SE POROČI
(My best friencTs wedding), 
romantična komedija
Julianne še jo zaljubila v svojega
najboljšega prijatelja tistega dne, ko 
sc je on odločil za poroko z drugo. 
Pred devetimi leti sta se Julianne 
Potter in Michael 0’Neal odločila za 
skrivnostno tranzicijo: da namreč ne 
bosta več ljubimca, ampak žsamo 
prijatelja’. Ta pogovor je Julianne še 
vedno všeč, saj je bilo moč njena 
razmerja prešteti z dnevi in ne z leti, 
Michael pa je ostajal luč njenega 
življenja.
Od tistega usodnega dne na kolidžu 
naprej sta bila najboljša prijatelja in

sta si obljubila, da se bosta poročila 
drug z drugim, če si do 28. leta ne 
bosta našla drugega, ki bi ga ljubila. 
Takrat se je to zdelo dobra šala... 
a morda se eden med njima ni šalil. 
Sedaj sta v 28. letu življenja in 
Michael je pravkar zasnubil. Samo 
ena težava je: zasnubil je drugo. 
Julianne ni nikoli vedela, kaj želi, 
dokler ni to odkorakalo iz njenega 
življenja. Sedaj ima na voljo štiri dni 
in svoj iznajdljivi um, da dobi 
Michaela nazaj.

WILLY 3: REŠITEV 
(Free Willy 3: The Rescue)
V tretji Willyjevi pustolovščini 
severozahodnem Pacifiku preži nevar
nost, ki grozi celi jati kitov. Jesse je 
spet edini, ki mu Willy v celoti zaupa 
in prav to postane zanj in za njegovo 
jato usodno. Tišina modrozelenc glo

bine, v kateri počivajo orke, nenado
ma raztrga hrup ladijskih motorjev, 
spokojnost podvodnega raja pa raz
kosajo harpune kitolovcev, ki v teh 
vodah iščejo svoj plen in po pokolu 
izginejo tako hitro, kot so prišli.

GEORGE IZ DŽUNGLE 
(George of the Jungle), komedija
Glavni junak George je odraščal v 
džungli, kjer so ga vzgojile opice. 
George jc sicer bister in spreten, 
ampak vedno ima smolo in med 
guganjem po lianah se kar naprej 
zaletava v drevesa. Ima pa dobro in 
pošteno srce in nazadnje se vedno
vse dobro izteče. Njegov najboljši pomaga iz zagate.

prijatelj je modra gorila Opičjak, ki 
zanj skrbi kot starejši brat. Njegova 
prijatelja sta tudi slon Shep in tukan 
Tuki-Tuki. Shepa je George zdresiral, 
da mu prinaša palice in priteče na 
njegov žvižg, skratka, da se obnaša 
kot pes, Tuki-Tuki pa mu dostikrat
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